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ما را در تلگرام دنبال کنید

انتظار نافرجام 15 ساله 
رمشک برای تکمیل جاده

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان: نهایت تا یک ماه 
آینده 4 کیلومتر از مسیر آسفالت و به بهره برداری می رسد، برای تکمیل مابقی 

که حدود 1۳ کیلومتر است منتظر ابلاغ اعتبارات سال 1401 هستیم.

کمای چند ساله صادرات فرش ایرانکمای چند ساله صادرات فرش ایران
عضو اتاق بازرگانی تهران: صادرات فرش بسیار ناچیز است

گزارش عملكرد شركت گاز 
استان کرمان به مناسبت 

 هفته دولت

بزرگترین پروژه 
گازرسانی کشور در 

استان کرمان همزمان 
با هفته دولت افتتاح 

می شود

وزیر علوم در جمع نمازگزاران 
 کرمان خبر داد

افزایش ۴۰ درصدی 
شغل های دانش بنیان

طبـق اعـام وزیـر علـوم، تحقیقـات و فنـاوری، در طـی 
یـک سـال گذشـته تعـداد شـغل هـای دانـش بنیـان 
۴۰ درصـد افزایـش یافتـه اسـت. محمدعلـی زلفـی گل 
در سـخنرانی پیـش از خطبه هـای نمـاز جمعـه کرمـان 
ضمن گرامیداشـت یـاد و خاطره شـهدا، گفـت: افتخار 
بزرگی اسـت برای دیار کریمان که شـهدای نامدار کشـور 
متعلق بـه ایـن سـرزمین اسـت . او بـا بیان ایـن مطلب 
که کرمان مهد دانشـگاهیان، فرهنگیـان و فرهیختگان 
اسـت، افـزود: ایـن اسـتان زرخیـز کشـور ظرفیت هـای 
زیـادی دارد که مـی تواند در خدمت توسـعه کشـور قرار 
گیـرد. وزیـر علـوم، تحقیقـات و فنـاوری عنـوان کـرد: 
امـروز ایـران رتبـه اول علمـی منطقـه را دارد و در سـال 
۲۰۲۱ بیش از ۷۷ هزار سـند علمی بین المللی در کشور 
منتشـر شـده و اختـاف علمی مـا بـا کشـورهای منطقه 

بسـیار زیـاد اسـت.

 ۹۷۵ هزار شغل جدید در سال اول دولت سیزدهم ایجاد شد

۴۰درصداشتغالبرایزیردیپلمها

خشکیدگی بوته خرما 
در استان کرمان 

شایع شد

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
 جنوب کرمان

آزمون جامع و ادواری در 
 جنوب کرمان برگزار می شود

معاون اشـتغال وزارت کار از ایجاد قریب به یک میلیون شـغل جدید در یک سـال اخیر خبر 
داد کـه از این میزان ۴۰ درصـد برای زیر دیپلم ها بوده اسـت. محمود کریمـی بیرانوند، معاون 
اشـتغال وزارت کار در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسـنیم، از شناسایی ۱۰۰ نقطه 
بحرانی اشـتغال در کشـور از مرداد ماه سـال گذشـته تاکنون، با هدف توسعه اشـتغال پایدار 
در مناطق بحرانی خبر داد و گفت: این مناطق با اسـتفاده شـاخص های مختلف و بازدیدهای 

میدانی صورت گرفت تـا با حداقل سـرمایه گذاری حداکثر اشـتغال ها ایجاد شـوند.  

بـه گفتـه رئیـس انجمـن ملـی خرمـا در سـال جـاری بـا وجـود 
خشـکیده شـدن بوته خرما، خشکسـالی و شـیوع آفت سوسک 
حنایـی در نخیات ایـن انتظـار وجـود دارد که بـه متوسـط تولید 
سـالیانه که همان ۱ میلیون و ۲5۰ هزار تن اسـت دسـت بیابیم.

وی بـا بیان اینکـه خشـکیدگی بوتـه خرما در اسـتان کرمان شـایع 
شد، تصریح کرد: خشـکیدگی بوته خرما بیشـتر متاثر از تغییرات 

اقلیمی اسـت تا ناشـی از آفـت و بیماری.

آزمـون جامـع و ادواری بـا  ۱۴5 نفـر شـرکت کننـده در جنـوب کرمـان 
برگـزار مـی شـود .

به گـزارش روابـط عمومـی اداره کل فرهنگ و ارشـاد اسـامی جنوب 
کرمان، سـومین مرحله آزمون جامع و سی و هشـتمین دوره آزمون 
ادواری همزمـان بـا سراسـر کشـور 5الـی ۷ شـهریور مـاه در دو مرحله 

عملـی و نظـری در شهرسـتان هـای جیرفـت و کهنـوج برگزار 
می شـود.

سهم انرژی پاک از تولید برق 
 استان تنها یک درصد است!

۴۵ درصد کل 
مصرف برق

 استان در صنعت

مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان کرمـان از 
افتتاح پروژه گازرسـانی به ۷ شهر و ۱۷۴ 
روسـتا همزمان با هفته دولت خبر داد.
بـه گـزارش روابـط عمومـی شـرکت گاز 
اسـتان کرمان،منوچهـر فاح؛ضمـن 
گرامیداشـت یـاد و خاطـره شـهیدان 
رجایـی و باهنـر، در تشـریح ایـن خبـر 
افزود:پروژه نام برده در حوزه گازرسـانی 
بزرگتریـن پـروژه در صنعـت گاز کشـور 
بـوده و گفتنـی اسـت در حـال حاضـر 
گازرسـانی در اسـتان کرمـان بـا رشـدی 
برابـر 6 درصـد در حـال انجـام می باشـد.

صفحه 8 را بخوانيد

صفحه 3 را بخوانيد

وام ۲00 میلیون تومانی 
فرزند سوم میان 

 زمین و هوا

بانک ابزاری  
برای تشخیص 

فاقد خانه بودن 
متقاضی ندارد

مرکـزی  بانـک  اعتبـارات  معـاون 
جزئیـات نحـوه ثبـت نـام وام مسـکن 
۲۰۰ میلیـون تومانـی فرزنـدآوری بـرای 

فرزنـد سـوم را اعـام کـرد.
به گـزارش خبرگـزاری تسـنیم، سـحابی 
معـاون اعتبـارات بانـک مرکـزی اظهـار 
جمعیـت  جوانـی  قانـون  در  کـرد: 
وام ۲۰۰ میلیونـی بـه نـام وام ودیعـه 
مسـکن فرزنـد سـوم در آن وجـود 
دارد، متقاضیـان بـرای دریافـت ایـن 
تسـهیات بـه 6 بانکـی کـه بخشـنامه به 

2آن هـا ابـاغ شـده مراجعـه کننـد. 2 8 3
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مـارا
دنبال
کنيد

دستور فوری دادستانی برای سرم های 
موجود در انبار فرودگاه امام

مخبر: دولت طراحی و ایجاد ۳۰ شهر 
را در کنار دریا در دستور کار خود دارد

علی صالحی دادستان عمومی و انقلاب تهران به همراه معاونان 
و رئیس سازمان اموال تملیکی و جمعی از مدیران سازمان اموال 
تملیکی و گمرکات کشور و سازمان غذا و دارو و ستاد اجرایی 
و انبارهای عمومی کشور با حضور در اداره کل گمرک استان 
تهران از انبارها، سوله ها، پارکینگ خودرویی و دیگر بخش های 
آن بازدید کرد. دادستان تهران پس از حضور در انبارها مواردی 
اعم از نحوه نگهداری کالاها، سال ورود و علت عدم ترخیص 
برخی از کالاها را مورد بررسی قرار داد و در این رابطه دستوراتی 
را جهت تعیین تکلیف و نحوه نگهداری صحیح اقلام صادر کرد. 
صالحی در ادامه با حضور در جلسه مشترک مدیران گمرکات 
استان تهران و سایر مسئولان دستگاه های ذی ربط پس از 
دریافت نظرات و درخواست ها در رابطه با مسائل موجود در این 
حوزه، دستوراتی را صادر کرد.  دادستان تهران با استماع مشکل 
ترخیص ۱۸۰ هزار واحد سرم موجود در انبار عمومی فرودگاه 
امام)ره( دستور لازم برای ترخیص ظرف ۴۸ساعت با نظارت 
سازمان غذا ودارو و با اولویت رفع نیاز مراکز درمانی در کشور را 
صادر کرد. او در خصوص نگهداری شیرخشک های دارویی که 
مدتی از نگهداری آن ها در انبار گمرکات استان تهران می گذرد، 
گفت: این کالاها جزو اقلام سلامت محور هستند و باید در 
خصوص آن هر چه سریع تر تعیین تکلیف شود، لذا در این رابطه 
دستورات ویژه ای برای بررسی وضعیت این اقلام و انتقال شیر 
خشک های موجود در سوله ها به انبارهای دارای درجه حرارت 
متناسب با نظر سازمان غذا و دارو را صادر کرد. علی صالحی 
بیان کرد: در بحث ترخیص و تعیین و تکلیف کالاها در انبارهای 
گمرکات و سازمان اموال تملیکی با ورود شخص رئیس قوه 
قضاییه عزم  جدی به  وجود آمده و تمام مسئولان به صورت شبانه 
روزی در حال فعالیت هستند تا اقدامات به نتیجه برسد.  او افزود: 
تحول بسیار مطلوبی در فرایند انبارداری وشیوه نگهداری در انبار 
گمرکات و انبارهای سازمان اموال تملیکی صورت گرفته اما این 

اقدامات به نقطه مدنظر مطلوب نرسیده و با آن فاصله داریم.

معاون اول رییس جمهور گفت: ۵ خط انتقال آب از دریا طراحی 
شده که یکی از آن ها به زودی افتتاح و آب مورد نیاز بنگاه های 
اقتصادی و بخشی از آب شرب در استان های سیستان و 
بلوچستان، خراسان شمالی، خراسان جنوبی، کرمان و یزد 
تامین می شود. به گزارش ایسنا، محمد مخبر در جریان سفر به 
استان مازندران، در آیین بهره برداری از ۹۳۵ پروژه عمرانی این 
استان که در شهرستان بابلسر برگزار شد از طریق ویدئو کنفرانس 
دستور افتتاح همزمان این پروژه ها را صادر کرد. معاون اول رییس 
جمهور در آیین افتتاح این پروژه ها با تاکید بر اینکه خط قرمز 
دولت معیشت و رفاه مردم است، گفت: اقتصاد کشور با مشکلاتی 
روبرو بود که تورم ۵۰ ساله، ناترازی های مکرر و مستمر بودجه، 
وضعیت نامناسب بانک ها، کاهش ارزش پول ملی و وضعیت 
نامناسب سرمایه گذاری از جمله این مشکلات بود. او افزود: به 
لطف خداوند و با تلاش جدی دولت و همکاری قوای سه گانه 
شرایط سخت را پشت سر گذاشتیم و توانستیم از این وضعیت 
عبور کنیم. مخبر خاطر نشان کرد: امروز ذخایر کالاهای اساسی 

در برخی اقلام حساس بالای ۱۲۰ درصد است و کارهای بزرگی 
انجام شد به نحوی که دشمن توقع چنین اقدامات مهمی را ظرف 
چند ماه نداشت. مخبر با یادآوری اینکه در کنار این دغدغه ها با 
مسائل دیگری نیز مواجه شدیم، گفت: یکی از این مسائل به ارز 
ترجیحی مربوط بود که باید به سه دلیل آن را اصلاح می کردیم 
که یکی از این دلایل الزام قانونی و مصوبه مجلس شورای اسلامی 
و دلیل دوم تفاوت قیمت کالاها در کشور ما با کشورهای همسایه 
بود که زمینه قاچاق کالا را فراهم می کرد و دلیل سوم استقرار 
عدالت بود. معاون اول رییس جمهور ادامه داد: در سال ۱۴۰۰ 
یارانه پرداخت شده برای کالاهای اساسی بیشتر نصیب کسانی 
می شد که مصرف و خرید بیشتری داشتند و طبقات ضعیف 
جامعه بهره چندانی از این یارانه نمی بردند. مخبر در ادامه با 
اشاره به اینکه دولت هیچگاه به دلیل پرداختن به امور جاری و 
روزمره از کارهای اساسی برای حل مشکلات کشور غافل نشده 
است، خاطر نشان کرد: دولت سه بسته مهم اقتصادی را تدارک 
دیده است که یکی از این بسته ها برای کنترل نوسانات اقتصادی 

است چرا که یکی از دلایل تزلزل سرمایه گذاری وجود نوسانات 
اقتصادی و عدم امکان پیش بینی اقتصاد کشور است. معاون اول 
رییس جمهور افزود: بسته دوم برای سرمایه گذاری و اشتغال 
زایی است و بسته سوم در زمینه مبارزه با فقر و استقرار عدالت 
است که یکی از شعارها و وعده های رییس جمهور کشورمان بوده 
است. معاون اول رییس جمهور با اشاره به اقدامات دولت در زمینه 
سرمایه گذاری و دیپلماسی اقتصادی تصریح کرد: متاسفانه توجه 
لازم به همسایگان و ظرفیت کشورهای اطراف صورت نگرفته بود 
و رییس جمهور کشورمان در رفت و آمدهای دیپلماتیک زمینه 
همکاری و ارتباط با این کشورها را فراهم کرد و امروز نزدیک به 
۶۰ میلیارد دلار در دیپلماسی اقتصادی در حال سرمایه گذاری 

هستیم که در قالب تفاهم نامه و قرارداد دنبال می شود.
مخبر افزود: ۵ خط انتقال آب از دریا طراحی شده است که یکی از 
آن ها به زودی افتتاح و آب مورد نیاز بنگاه های اقتصادی و بخشی 
از آب شرب در استان های سیستان و بلوچستان، خراسان 

شمالی، خراسان جنوبی، کرمان و یزد تامین خواهد شد.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه  شــهریور   ۰۵ شــنبه        ۱۳۰۴ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

شرکت گاز استان کرمان در نظر دارد فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاری مناقصه )تهیه مصالح و اجرای حصار و ساختمان 5 ایستگاه TBS به همراه فونداسیون در 
سطح استان  ( به شماره 2001093164000070 از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان ارزیابی کیفی از دریافت و تحویل اسناد 
استعلام ارزیابی کیفی  تا ارسال دعوتنامه جهت سایر مراحل مناقصه، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد 
شد لازم است مناقصه گران درصورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ 

انتشار فراخوان در سامانه تاریخ 1401/06/05   می باشد. 
اطلاعات و اسناد مناقصه عمومی پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه از طریق سامانه ستاد به مناقصه گران ارسال خواهد شد. 

مهلت دریافت اسناد استعلام ارزیابی 
کیفی:1401/06/13

 مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزیابی 
کیفی:1401/06/27

شرکت گاز استان کرمان واقع در بلوار 22 
بهمن - حد فاصل سه راه ادیب با چهار راه  

شعبانیه شماره تماس: 31326000-034 شماره 
فکس:034-33239661 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت نجام مراحل 
عضویت در سامانه:

مرکز تماس: 021-41934
دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

روابط عمومی شرکت گاز استان کرمان

فراخوان آگهی ارزیابی کیفی۰1-41
تهیه مصالح و اجرای حصار و ساختمان 5 ایستگاه TBS به همراه فونداسیون در سطح استان  

2001093164000070کد فراخوان1401/06/05تاریخ چاپ نوبت اول365مدت زمان اجرا)روز(

830/000/000مبلغ تضمین)ریال(1401/06/06تاریخ چاپ نوبت دومیکتعداد مرحله

 شناسه آگهی: 1368133

فراخوان ارزیابی کیفی
اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان در نظر دارد ارزیابی کیفی پروژه به شرح ذیل را از طریق سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری ارزیابی کیفی از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی 
پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم 
است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را 

جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

فراخوان ارزیابی کیفی

عنوانشماره
تضمين 
)ریال(

قيمت هر متر مربع 
)ریال(

مبانی برآورد

۱۶۳/ج۱۴۰۰/۳

ارزیابی کیفی احداث پروژه 
های مربوط به طرح های 
حمایتی مسکن )نهضت و 

اقدام ملی مسکن( در جنوب 
استان کرمان

-۴۵،۰۰۰،۰۰۰

براساس شیوه نامه ابلاغی توسط معاونت 
محترم مسکن و ساختمان وزارت راه 

و شهرسازی منضم به نامه شماره 
۱۲۵۹۸7/۴۰۰ مورخ ۱۴۰۰/۰۹/۲7

وم
ت د

نوب

.1401 /06 1401 تا تاریخ 12/ /06 * مهلت زمانی دریافت اسناد فراخوان ارزیابی کیفی از سایت عمومی: ساعت 13 روز 06/
.1401 /06 o مهلت زمانی ارائه پیشنهاد فراخوان ارزیابی کیفی: تا ساعت 13 روز سه شنبه تاریخ 29/

.1401 /06 o زمان بازگشایی پاکت های فراخوان ارزیابی کیفی: ساعت 8 روز چهارشنبه تاریخ 30/
o اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: آدرس: جیرفت- 
حدفاصل سیلو و پلیس راه، بلوار ورودی شهرک صنعتی شماره 2 تلفن: 43310516-034 و سایت www.jkerman.mrud.ir و پایگاه 

)http://iets.mporg.ir( ملی اطلاع رسانی مناقصات کشور
اطلاعات تماس سامانه جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 و دفتر ثبت نام 88969737 و 85192768

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمانشناسه آگهی : 13۷04۵8

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( 
برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

1401 می باشد. /06 تاریخ انتشار مناقصات در سامانه تاریخ 05/
1401 /06 مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصات از سایت: تا ساعت 13:00 روز چهارشنبه مورخ 09/

1401 /06 مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت 13:00 روز  چهارشنبه مورخ 23/
1401 /06 زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 08:00 روز پنجشنبه مورخ 24/

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف: اداره كل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای جنوب استان کرمان به نشاني: جيرفت – کیلومتر 5 جاده کرمان_ابتدای شهرک صنعتی شماره 2 و تلفن : 03443317523

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس- 1456
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان

شناسه آگهی : ۱3۷۰۴۶۵

فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای    
همزمان با ارزیابی کیفی )یکپارچه( - سری 17 / 14۰1

اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصات عمومی ذیل را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی 

پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس "www.setadiran.ir" انجام خواهد شد.

نوبت دوم

شماره فراخوان 
فهرست بهامبلغ تضمین )ریال(نوع تضمینمبلغ برآورد )ریال(عنوان پروژه)شماره مناقصه( 
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999,984,450
ابنیه، تاسیسات برقی 
و تاسیسات مکانیکی 

سال 1401

2001000282000042
) 17/الف/1401/46 (

تکمیل عملیات احداث ساختمان 
و محوطه سازی و دیوار حصار 
)ساختمان راهدارخانه مرکزی 

شهرستان قلعه گنج(

فهارس بهای پایه سال 40،438،101،1532,021,905,058
1401 )بخشنامه سرجمع(

2001000282000043
) 18/الف/1401/46 (

احداث سوله آشیانه ماشین آلات  
ساختمان راهدارخانه مرکزی 

شهرستان کهنوج
فهارس بهای پایه سال 20،013،474،9031,000,673,745

1401 )بخشنامه سرجمع(
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امام جمعه قلعه گنج خطاب به فرماندار این شهرستان : 
مردم از تغييرات مدیریتی 

ناراضی اند،  شفاف سازی کنيد
امام جمعه شهرســتان قلعه گنج گفت:مردم از تحول در مدیریت و 
تغییرات مدیریتی ناراضی و منتظر اتفاقات خوب هستند همچنین 
انتظار داریم فرماندار در بحث بنزین شفاف سازی داشته و به مردم 
توضیح دهد  که مشــکل کم شدن ســهمیه قانونی بنزین مردم از 

کجاست؟
حجت الاسلام رضا احمدی نیک در خطبه های نماز جمعه قلعه گنج 
ضمن سفارش به تقوای الهی و تبریک به مناسبت هفته دولت خطاب 
به مسئولین شهرستان گفت: یکی از مهمترین شاخص های سنجش 
عملکرد دولت ها میزان انطباق آن با انتظارات و مطالبات رهبر معظم 
انقلاب اسلامی اســت و مروری بر مطالبات رهبر حکیم انقلاب در 

بیانات گذشته باید مورد توجه قرار گیرد.
او تاکید کرد: از جمله مواردی که دولتمردان باید توجه اساسی داشته 
باشند می توان به ضرورت تکیه بر ارزش های اساسی انقلاب اجرای 
عدالت مبارزه با فساد، تلاش برای تحقق دولتی مردمی در کنار مردم 
در میان مردم برای مردم، خلوص نیت و تلاش مجاهدانه ، اقدامات با 
برنامه دولت و  مقابله با جنگ روانی دشمن با کار تبلیغاتی درست و 

تمهیدات رسانه  ای اشاره کرد.
او تصریح کرد: در مجموع طی یکسال گذشته دولت اقدامات خوب و 
امید بخشی انجام داده و آینده روشن است واز خدمات همه مجموعه 
دولتمردان و مدیران دســتگاه ها که سفیران نظام و نمادی از دولت 

هستند در شهرستان قلعه گنج تقدیر و تشکر می کنم.
به گفته او مدیران باید گزارش عملکرد خود را به اطلاع مردم برسانند 
چرا که هر چقدر عملکرد بهتر باشــد و مردم هم بیشتر در جریان 
دستاوردهای دولت قرار بگیرند قطعا امید به آینده بیشتر خواهد شد.

2 طرح فرهنگی و خدماتی در 
رفسنجان به بهره برداری رسيد

طرح فرهنگی و خدماتی در ســومین روز از هفتــه دولت با مجموع 
اعتبارات ۲۴ میلیارد تومان با حضور معاون وزیر علوم، تحقیقات و فناوری 

مورد بهره برداری قرار گرفت.
 مدیرعامل شرکت اطلس مس کویر واقع در محور رفسنجان به کرمان 
در راستای افتتاح این شــرکت خدماتی گفت: این واحد خدماتی در 
زمینی به مساحت چهار هزار و ۳۰۰ متر مربع با هزینه ۱۲ میلیارد تومان 

احداث شده است.
محمد سعید هاشمی افزود: این شرکت در ســال ۸۱ با سهام ۱۰۰ 
درصدی متعلق به صندوق بازنشستگی کارکنان شرکت ملی صنایع 
مس ایران فعالیت خود را با استقرار در سرچشمه رفسنجان آغاز کرد اما 
با حجم  کاری بالا که شرکت های مجتمع مس سرچشمه، شهربابک و 
سونگون آذربایجان غربی را پوشش می دهد که نیاز به ساختمان بزرگتر 

داشت.
او افزود: عملیات احداث ساختمان شرکت فعلی در راستای طرح های 
توسعه ای از سال ۹۹ با اعتبار ۱۲ میلیارد تومان آغاز و هم اکنون به بهره 

برداری رسید.
هاشمی گفت: این شرکت خدمات خودرویی  ارایه می دهد و در حال 
حاضر ۲۸۱ خودرو در سرچشمه، ۵۵ خودرو در شهربابک و ۶۶ خودرو 

در سونگون تبریز مستقر و زیر نظر این شرکت هستند.
مجموعه فرهنگی شماره ۲ دانشگاه ولیعصر)عج( رفسنجان بهره برداری 

شد
مدیر دفتر فنی دانشگاه ولیعصر)عج( رفسنجان گفت: مجموعه فرهنگی 
شماره ۲ ساختمان شهید تحویلیان  در این دانشگاه با اعتبار ۱۲ میلیارد 

تومان مورد بهره برداری قرار گرفت.
مجید دهقانی در آیین افتتاح این ســاختمان اظهار داشت: عملیات 
احداث این مجموعه از سال ۹۰ آغاز شده و دارای دو طبقه در ۹۰۰ متر 

مربع است.
او افزود: در این ساختمان تشــکل های فرهنگی، دفتر نهاد رهبری، 

کانون ها و هیبت های فرهنگی مستقر می شوند و فعالیت خواهند کرد.
در این روز همچنین نمایشگاه دستاوردهای مراکز رشد و شرکت های 

دانش بنیان شهرستان رفسنجان در این دانشگاه گشایش یافت.

توسـعه راه های ارتباطی یکی از عوامـل تاثیرگذار 
بر سـنجش میـزان محرومیت اسـت. به تناسـب 
فواصل از کلان شـهرها مناطق مستعد محرومیت 
می شـوند. شـهرهای اسـتان کرمـان بـه لحـاظ 
همیـن فاصلـه اسـتعداد محرومیـت پر رنگ تری 
دارند.در مقایسه شهر رمشـک در شهرستان قلعه 
گنج اسـتان کرمان، بـا نگاه بـه بعد مسـافت، این 
محرومیت را با شـدت بیشـتری در زیرساختهای 
اصلـی مثـل راه و شهرسـازی و یـا بهداشـت و 
فرهنگ تجربـه می کننـد. رمشـک در بخش چاه 
دادخـدا شهرسـتان قلعـه گنج ۴ سـال اسـت که 
شـهر شـده،امتداد راههای مواصلاتی رمشـک به 
شهر فنوج در شهرسـتان نیکشهراستان سیستان 
و بلوچسـتان می رسـد، ایـن جـاده در نهایـت راه 
اسـتان کرمـان را بـه آب هـای دریای عمـان بـاز 
می کند.همیـن مـورد اهمیـت ایـن منطقـه را 
بیشـتر می کنـد. منطقه ای کـه تلاش می شـود با 
حضور گروههـای جهـادی و یا فعـالان اجتماعی 
محرومیت را از چهره اش اندکی بزدایند با توسـعه 
راههـای مواصلاتـی دسترسـی بـه بـازار فـروش 
آسـان تر و تردد مسـافران چرخ اقتصاد این منطقه 

را تـکان می دهـد.
۱۵ سال انتظار برای اتمام عمليات جاده ای

یکـی از فعـالان رسـانه ای ایـن منطقـه شـروع 
عملیـات روی این جـاده را از ۱۵ سـال قبل عنوان 
می کنـد و می گویـد: جـاده از سـمت سیسـتان و 
بلوچسـتان تا مـرز اسـتان کرمـان چندین سـال 
اسـت کـه آسـفالت شـده و از طـرف رمشـک تـا 
روسـتای سـورگاه آسـفالت و مابقی کمتـر از ۱۵ 

کیلومتـر معطـل مانده اسـت.
اکبرزاده افـزود: این جـاده به دلیل اینکه مسـافت 
مسیر مسـافران اسـتان سیسـتان و بلوچستان به 
بندرعباس  و مسـافران کرمـان به چابهـار را بیش 
از ۱۰۰ کیلومتـر کمتـر می کنـد، بسـیار پرتـردد 

اسـت .
ایـن فعـال اجتماعـی وجـود پل هـای متعـدد و 
غیراصولـی در مسـیر جـاده را جوابگـوی حجـم 
ترافیـک نمی دانـد و ادامـه می دهـد: کیفیـت 
نامناسـب جـاده حـوادث جـاده ای ایـن مسـیر را 
افزایش داده اسـت تا جایی که هفته بـدون حادثه 

را بـه یـاد نداریـم.
  سهم جاده ارتباطی در استان کرمان 

آسفالت نيست
بخشـدار شـهر رمشـک، مسـافت مسـیر رمشک 
تا»کُتیج«، اولین آبادی در مرز اسـتان سیسـتان و 
بلوچسـتان را ۴۵ کیلومتر ذکر کـرد و گفت: با طی 
۴۵ کیلومتـر دیگـر، به شـهر فنوج در شهرسـتان 
نیکشهرمی رسـیم و  راههـای ارتباطی این مسـیر 
در اسـتان همجـوار خیلـی سـال قبـل آسـفالت 

شـده است.
احمـد شهدوسـت افـزود: از رمشـک تا روسـتای 
سـورگاه مسـیر آسـفالت شـده امـا  بعـد از ایـن 
روسـتا تا مـرز سیسـتان و بلوچسـتان کـه حدود  
۱۳ کیلومتر طـول دارد جـاده هنوز خاکی اسـت.

بيشتر تردد رمشکی ها به 
سيستان و بلوچستان است

او در اهمیت این مسیر برای شـهروندان رمشکی، 
بـه ارتبـاط خویشـاوندی مـردم شـهر رمشـک با 
اسـتان همجوار اشـاره می کند و می گویـد: علاوه 
بر روابـط فامیلـی نزدیک، داد و سـتد رمشـکی ها 
با اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان بیشـتر است به 
طـوری کـه بازار فـروش محصـولات کشـاورزی 
بالاخص دو محصول خرما و تنباکو در این اسـتان 
بوده  و حتی خرید مایحتاج مردم هم از شـهرهای 
مجـاور ایـن اسـتان انجـام می شـود که همـه این 
موارد حجـم تردد ایـن مسـیر را بیشـتر می کند.

شهدوسـتی شـباهت نوع پوشـاک مردم رمشـک 
بـه اسـتان مجـاور و تهیـه اقـلام مصرفی توسـط 
فروشـگاههای مـواد غذایـی از شـهرهای اسـتان 
سیسـتان و بلوچسـتان را دلیل دیگری بر افزایش 

تـردد و ترافیـک ایـن جـاده می داند. 
 مسـیر ارتباطی رمشـک تا مرز اسـتان سیسـتان 
و بلوچسـتان در حـوزه راه هـای روسـتایی قـرار 
می گیـرد و از سـال ۹۹ بـر اسـاس سیاسـت های 
وزارت راه و شهرسازی مسئولیت ساخت و توسعه 
و نگهداری راه های روسـتایی بـه اداره راهـداری و 

حمل و نقـل جـاده ای واگذار شـد 
پروژه متناسب با اعتبارات 

پيشرفت داشته است 
در همیـن رابطـه مدیـرکل راهـداری و حمـل و 
نقـل جـاده ای جنـوب اسـتان کرمـان در گفتگـو 

بـا »کاغذ وطن«گفـت: مسـیر از قلعه گنج شـروع 
و به رمشـک و بعد  نیکشـهر و در نهایت به چابهار 
در اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان ختم می شـود. 
ایـن پـروژه در سـنوات گذشـته آغاز شـده اسـت 
و متناسـب با اعتبارات سـالانه پیشـرفت داشـته 
و در حـال حاضـر حـدود  ۱۲ کیلومتـر آن باقـی 

مانـده اسـت.
مجتبی محمـودی بـا بیان اینکـه حدود دو سـال 
اسـت که پروژه تکمیل این مسـیر ارتباطی از اداره 
کل راه و شهرسـازی به اداره کل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای رسـیده اسـت تصریح کرد: از ابتدای 
روزهـای مدیریتـی در حـوزه راه هـای روسـتایی 
تصمیـم گرفتم کـه بـه برخـی محورهایی کـه از 
لحاظ اقتصادی منطقـه را متحـول می کند توجه 

ویژه داشـته باشـم.
محور اهميت اقتصادی ویژه ای دارد

او با اشـاره به اینکه یکـی از محورهایی که اهمیت 
اقتصـادی ویـژه ای دارد همیـن محـور رمشـک 
- نـاگ - کُتیـج اسـت ادامـه داد: بـه دلیـل اینکه 
سـنوات زیادی تکمیـل این پـروژه طول کشـیده 
اسـت و از آنجـا کـه دولـت فعلـی سیاسـت اتمام 
پروژه هـای نیمه تمـام را در پیـش گرفته اسـت به 
دنبال بهره بـرداری و اتمام این محور هسـتیم و در 

اولویـت قـرار دارد. 
محمـودی افـزود: از آن جا که محل تامیـن اعتبار 

راه روسـتایی از محل اسـتان اسـت نه از اعتبارات 
ملی با همـکاری فرمانـداری در حـال تکمیل این 
پـروژه هسـتیم و در حـال حاضـر چهـار پیمانکار 
روی این پـروژه مشـغول کارنـد و در هفتـه آینده 

زیـر سـازی بخشـی از آن تمام می شـود.
مدیرکل راهـداری و حمل و نقل جـاده ای جنوب 
استان کرمان خاطرنشـان کرد:حدود سه ماه قبل 
بعد از بازدیـد از جاده بـه مردم منطقه قـول دادیم 
که حداکثـر در دو مـاه آینـده ۴ کیلومتـر از جاده 
آسفالت می شـود اما در حین کار یک سـری موارد 
فنی بوجود آمد که اگـر با همان شـرایط کار ادامه 
پیـدا می کـرد بعـد از چند سـال به دلیـل کیفیت 
پایین، جـاده خسـارت می دید و نتوانسـتیم طبق 

وعده پیـش بریم.
او ادامـه داد: اصلاح مـوارد فنی در دسـتور کار قرار 
گرفـت و در نهایـت تا یـک مـاه آینـده ۴ کیلومتر 
آسـفالت و به بهره برداری می رسـد و باقی مسـیر 
بخشـی از آن توسـط پیمانـکار انجـام می گیـرد و 
برای تکمیـل بخش دیگـر منتظر ابـلاغ اعتبارات 
سـال ۱۴۰۱ هسـتیم  و بعـد از ابلاغ  مانده مسـیر 
تا مـرز سیسـتان و بلوچسـتان از طریـق مناقصه 

واگـذار و جـاده تکمیل می شـود. 
در هرحـال رمشـک که عمـری را در جـاده خاکی 
گذارنـده چنـد ماهـی هـم  منتظـر ابـلاغ اعتبـار 
۱۴۰۱  می شـود تا  مانده راه رمشک -کُتیج-فنوج 

تکمیـل و حال مسـافران این مسـیر بهتر شـود.

طبق اعلام وزیر علوم، تحقیقات و فناوری، در طی 
یک سال گذشته تعداد شغل های دانش بنیان ۴۰ 

درصد افزایش یافته است.
محمدعلی زلفــی گل در ســخنرانی پیش از 
خطبه های نماز جمعه کرمان ضمن گرامیداشت 
یاد و خاطره شهدا، گفت: افتخار بزرگی است برای 
دیار کریمان که شهدای نامدار کشور متعلق به این 

سرزمین است .
او با بیان این مطلب که کرمان مهد دانشگاهیان، 
فرهنگیان و فرهیختگان است، افزود: این استان 
زرخیز کشور ظرفیت های زیادی دارد که می تواند 

در خدمت توسعه کشور قرار گیرد.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری عنوان کرد: امروز 
ایران رتبه اول علمی منطقه را دارد و در ســال 
۲۰۲۱ بیش از 77 هزار سند علمی بین المللی در 
کشور منتشر شده و اختلاف علمی ما با کشورهای 

منطقه بسیار زیاد است.

به گفته او، تعداد کل دانشجویان در قبل از پیروزی 
انقلاب اسلامی ۱7۰ هزار نفر بوده اما اکنون همین 
تعداد فقط دانشجوی دکترا در کشور وجود دارد 
و ادامه داد: در قبل از انقلاب دانشجوی دکترایی 
در کشور نداشتیم اما امروز فقط در استان کرمان 

بیش از ۱۰۰ مرکز آموزش عالی وجود دارد.
به اعتقاد زلفی گل، امروز در کشور در بحث نظامی، 
ژنتیک، ســلول های بنیادی، علوم شــناختی، 
پهبادها، راه ها، بزرگراه ها، خدمات ریلی و فضایی و 
... اتفاقات بزرگی رخ داده که همگی دستاوردهای 

این نظام است.
»عدالت ورزی در عرصه های مختلف و عدم فاصله 
بین مسئولین و مردم، بحث هویت سازی، افزایش 
خودباوری در بین جوانان و ... را از جمله توصیه 
مقام معظم رهبری به دولتمردان دانســت که 
مسئولین باید این توصیه ها را حلقه گوش کرده 
و برای عملی شدن آن از همه ظرفیت ها استفاده 

کنند.« این مطلب بخش دیگری از سخنان زلفی 
گل در جمع نمازگزاران کرمانی بود.

به اعتقاد وزیر علوم، تحقیقات و فناوری، اگر قصد 
ســرمایه گذاری مادام العمر دارید روی فرهنگ 
سرمایه گذاری کنید و بهترین نوع سرمایه گذاری 
یقینا در فرهنگ و علم اســت و دولت سیزدهم، 
علم، فرهنگ و نوآوری سرلوحه کارش قرار داده 
اســت. زلفی گل عنوان کرد: نبایــد تمام دنیا را 
برخی از کشــورها بدانیم و پیشرفت کشور را به 
نحوه تعامل با برخی از کشــورها گره بزنیم این 
نشان دهنده آن است که به ظرفیت کشورهای 
همسایه توجه نداریم این در حالی است که باید 
از این ظرفیــت نهایت اســتفاده را بکنیم و این 
عیب بزرگی است که همسایه های خود را رها و 
آمال و آرزوی ما کشــورهای دور دست باشد که 
خوشبختانه در دولت مردمی رئیسی توجه ویژه 
ای به همسایگان شده است و روز به روز تعاملات 

ما رو به افزایش است.
زلفی گل یکی از اشکالات مدیریتی تا پیش از این 
را تعریف پروژه های جدید بدون اتمام پروژه های 
قبلی دانســت و در ادامه می افزایــد: پروژه های 
عمرانی که بعضا ۲۰ یا ۳۰ سال تکمیل نشده در 
مصوبات سفر هیات دولت، اعتبار برای تکمیل آنها 
اختصاص داده شده اســت و اجازه تعریف پروژه 
جدید داده نمی شــود مگر در جاهای که بحث 

امنیتی و ضروری باشد.
او در ادامه سخنانش از اقدامات وزارتخانه علوم، 
تحقیقات و فناوری سخن گفت و افزود: در بحث 
علم و فناوری اتفاقات بسیار مبارکی در طی یکسال 
گذشته رخ داده اســت و در این وزارتخانه بخش 
فناوری که کمرنگ بود با بازنگری چارت سازمانی 
این وزارتخانه؛ معاونت فنــاوری ایجاد کردیم تا 
بتوانیم در این حوزه مدیریت بهینه داشته باشیم 
و در طی یک سال گذشته تعداد شغل های دانش 

بنیان ۴۰ درصد افزایش یافته است.
او نگهداشت نخبگان و مهاجرت معکوس نخبگان 
را از جمله مواردی که در یک سال گذشته اتفاق 
افتاده دانســت و بیان کرد: مسئولین موظفند 
کارهای که انجام می شــود را بــه اطلاع مردم 

برسانند.

جاده ارتباطی قلعه گنج- رمشک - نيکشهر، استان کرمان رابه چابهار وصل می کند از سال 8۶ عمليات جاده سازی شروع و هنوز 
رمشکی ها منتظر تکميل این پروژه هستند

انتظار نافرجام 15 ساله رمشک برای تکمیل جاده 
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان: نهایت تا یک ماه آینده 4 کیلومتر از مسیر آسفالت و به بهره برداری می رسد، برای تکمیل مابقی که 

حدود 13 کیلومتر است منتظر ابلاغ اعتبارات سال 1401 هستیم.

وزیر علوم در جمع نمازگزاران کرمان خبر داد

افزایش 4۰ درصدی شغل های دانش بنیان

گزارش
سمیه خدیشی

امام جمعه کرمان: عدالت محوری 
یکی از مطالبات مردم از دولت است

نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه کرمان با اشاره به اینکه 
هفته دولت فرصتی برای تبیین خدمات انجام شــده دولت برای 
مردم اســت گفت: یکی از مطالبات از دولــت عدالت محوری در 

عرصه های مختلف است تا این مهم برای مردم قابل حس باشد. 
 حجت الاسلام حســن علیدادی ســلیمانی در خطبه های نماز 
جمعه کرمان با اشــاره به هفته دولت و گرامیداشت یاد شهیدان 
رجایی و باهنر با اشاره به اینکه مبارزه با فساد و بستن گلوگاه های 
فساد از مطالبات رهبر معظم انقلاب اسلامی از دولت است افزود: 
مجموعه های نظارتی باید نظارت را قوی کنند و با فســاد قبل از 

شکل گیری آن برخورد کنند. 
او با بیان اینکه مردمی بودن سومین وظیفه دولت است و مسوولان 
باید به آن توجه داشــته باشــند گفت: دولت باید به عداوت های 

دشمن توجه داشته و خود را برای مبارزه با آنها آماده کند.
امام جمعه کرمان با بیان اینکه از خروج آمریکایی ها از افغانستان 
یک سال گذشته که در این خروج مطالب فراوانی برای تحلیگران 
واضح شد گفت: اول اینکه با اشغال نظامی در یک کشور نمی توان 

ماند و به اهداف از پیش تعیین شده رسید.
او تصریح کرد: جمهوری اســلامی به عنوان یک عقیده پیشــرو 
توانست در صحنه های مختلف پیروز شود و پیروزهایی بیشتری 

هر روز برای آن ثبت می شود.
او در خطبه های اول نیز  ضمن دعوت همگان به تقوای الهی گفت: 
مومنان در عین حال که نرم خو و دوراندیش هســتند با اقتدار از 
دین دفاع می کنند که طبق فرمایشــات امام علی)ع( این مهم از 
نشــانه های تقوا است و امیدوارم همگان این نشــانه ها را در خود 

داشته باشند و به آن توجه کنند.  
امام جمعه کرمــان تصریح کرد: امام علــی)ع( می فرمایند یکی 
از ریشه های فتنه  در جامعه اســلامی حاکمیت هواپرستی است 
زیرا بعضی ها برای هوا و هوس خودشان خیلی حرف ها و شعارها 
می دهند و فتنه دیگر چهره ســازی چهره های منفی است که با 

تبلیغات سعی در مثبت نشان دادنشان است.
حجت الاسلام علیدادی سلیمانی با اشــاره به اینکه یکی دیگر از 
فتنه های جامعه اسلامی نفاق است گفت: نفاق این است که مردم 
در جامعه اسلامی از حق فاصله بگیرند و باطل ها تصمیم ساز باشند. 
او با اشــاره به اینکه وقتی جبهه حق با نفاق متوقف شــود حتما 
قضایای مانند کربلا اتفاق می افتد، ادامه داد: تمام ســعی جریان 
نفاق این اســت که دور رهبر جامعه را خالی کنند و سربازانش را 

از او بگیرند

رییس اداره تامین اجتماعی منوجان در جنوب استان کرمان با 
اشاره به سفر نمایندگان مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی به این 
شهرستان گفت: در این سفر ارائه رایگان خدمات درمانی تامین 
اجتماعی منوجان با استفاده از ظرفیت های دانشگاه علوم پزشکی 
جیرفت تصویب شد. عبدالمطلب پهلوانی افزود: مدیرعامل سازمان 
تامین اجتماعی در سفر به استان کرمان، مدیرکل هماهنگی امور 
استان ها و مدیرکل امور مجلس و دولت سازمان تامین اجتماعی را 
به منظور بررسی مسائل و مشکلات منوجان به این شهرستان اعزام 
کرد. او ادامه داد: مشکلات حوزه تامین اجتماعی با حضور امام جمعه، 
فرماندار و نایب رئیس کانون بازنشستگان شهرستان منوجان بررسی 
شد. رییس اداره تامین اجتماعی منوجان احداث درمانگاه تامین 
اجتماعی در این شهرستان را از مهم ترین مطالبات مردم، فرماندار 
و نماینده مردم در این نشست برشمرد و تصریح کرد: با توجه به آمار 
بیمه شدگان این سازمان در شهرستان منوجان مقرر شد، موضوع 
ارائه خدمات با استفاده از خرید خدمات درمان و ارائه خدمات درمان 
رایگان در بیمارستان امام حسین )ع( و سایر مراکز درمانی در این 
شهرستان انجام شود. او افزود: در پنج شهرستان جنوبی استان کرمان 
فقط یک درمانگاه تامین اجتماعی در شهرستان کهنوج قراردارد که 
با شهرستان منوجان فاصله دارد. پهلوانی درخواست ایجاد شعبه 
بانک رفاه در این شهرستان را دیگر مطالبه این نشست عنوان کرد 
و گفت: این موضوع از طریق نماینده مردم پنج شهرستان جنوبی 
استان کرمان در مجلس شورای اسلامی با رایزنی با وزیر اقتصاد در 
دستور قرار گرفت. او به مطالبات کانون بازنشستگان منوجان اشاره و 
تصریح کرد: ارائه تسهیلات و سفر زیارتی برای بازنشستگان منوجان 
از مطالبات این بخش اعلام شد. رییس اداره تامین اجتماعی منوجان 
گفت: سازمان تامین اجتماعی در شهرستان منوجان ۱۸ هزار و ۴۳۰ 
نفر از جمعیت این شهرستان را تحت پوشش دارد. او با بیان اینکه 
سابقه اداره تامین اجتماعی منوجان ۲۰ سال است، گفت: ۱۰ کارمند 
در این اداره به مردم خدمات رسانی می کنند. پهلوانی اظهار داشت: 
بزرگترین کارگاه کارگری جنوب کرمان شامل کارگاه معادن فاریاب 

- منوجان با یکهزار و ۲۰۰ کارگر در شهرستان منوجان قرار دارد.

به گفته مدیرعامل برق منطقه ای استان کرمان ۴۵ درصد مصرف 
برق استان در بخش صنعت، ۲۳درصدکشاورزی، ۲۲درصد خانگی 
و مابقی تجاری و سایر مصارف است. به گزارش کرمان نو حمیدرضا 
حبیبی، مدیرعامل برق منطقه ای تاکید کرد که توان تولید برق 
در استان بیشتر از مصرف بوده و تراز استان مثبت است. به گفته 
حبیبی، بیش از ۳هزار ۳۰۰ مگاوات برق در استان تولید می شود 
و میزان مصرف استان ۳هزار و ۱۰۰مگاوات است. او در خصوص 
محدودیت های برق در زمان دوران پیک مصرف اعلام کرد که در 
این ایام مصرف برق ۱۳ درصد افزایش پیدا می کند و استان قادر به 
تأمین آن نیست. شایان ذکر است که هم اکنون ۱۰۰ درصد جمعیت 

شهری و ۹۸درصد جمعیت روستایی از برق بهره مند هستند.
سهم تجدیدپذیرها در تامين برق ۱ درصد

مدیرعامل برق منطقه ای استان کرمان در پاسخ به سوال کرمان نو 
سهم تجدیدپذیرها در تامین برق استان را ۱درصد و نیروگاه حرارتی 
را ۹۸ درصد اعلام کرد. حمیدرضا حبیبی عمده بار تامین برق 
استان را در بخش نیروگاه های حرارتی اعلام کرد و سهم این بخش 
را ۹۸ درصد خواند. او همچنین در پاسخ به سهم بخش برق آبی سد 
جیرفت، گفت: در استان فقط برای سد جیرفت امکان استخراج برق 
در نظر گرفته شده که سهم بخش برق آبی سد جیرفت زیر یک درصد 

است و مزیتی ندارد.
با تغيير ساعات اداری معادل مصرف یک کارخانه سيمان 

کاهش مصرف داشتيم
حمیدرضا حبیبی، مدیرعامل برق منطقه ای استان در نشست 
خبری با اصحاب رسانه در خصوص میزان کاهش مصرف برق با 
تغییر ساعت ادارات نیز گفت: با تغییر ساعات اداری معادل ۲۵ تا ۳۰ 
مگاوات در ساعت پیک مصرف، کاهش برق مصرفی داشتیم که 
این میزان برابر مصرف یک کارخانه سیمان است. به گفته حبیبی، 
یک میلیون و ۳۰۰ هزار مشترک برق در استان داریم که ۲۵ درصد 
آن را مشترکین صنعتی تشکیل می دهند. مدیرعامل برق منطقه ای 
تاکید دارد که محدودیت های برق صنایع صرفا برای ۲۵ واحد بوده 
و الباقی مشترکین صنعتی محدودیتی نداشتند. حبیبی همچنین 
در خصوص هزینه های تولید برق اذعان کرد که در سال های اخیر 
غالبا هزینه تولید برق از مبلغی که از فروش برق به مشترکین به 

دست آمده بیشتر بوده است.

استاندار کرمان گفت: دســتگاه های اداری 
باید به وظیفه خود در ارتباط با رفع مشکلات 
سرمایه گذاری عمل کنند؛ اما بعضی ادارات 
به جای فرش قرمز برای سرمایه گذار سیم 
خاردار پهن می کنند. محمدمهدی فداکار در 
شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی 
استان کرمان گفت: دســتگاه های استان 
کرمان نســبت به بهبود فضای کسب و کار 
استان کرمان تلاش کنند. او افزود: جلسات 
پیگیری رفع موانع تولید و موانع پیش روی 

سرمایه گذاری در استان کرمان اهمیت زیادی دارد. استاندار کرمان بیان کرد: دستگاه های 
اداری باید به وظیفه خود در ارتباط با رفع مشکلات سرمایه گذاری و تسهیل اخذ مجوزات 
و استعلامات عمل کنند؛ اما بعضی ادارات به جای فرش قرمز برای سرمایه گذار سیم خاردار 
پهن می کنند. او تصریح کرد: کار اصلی استان، ایجاد اشتغال و توسعه سرمایه گذاری برای رونق 
اقتصادی است. فداکار بیان داشت: آموزش نیرو ها یک ضرورت است و برخی قوانین را به خوبی 
نمی دانند که از ظرفیت قوانین موجود کشور به نفع استان استفاده کنند. او گفت: باید تا حد 
امکان از واردات جلوگیری شود و از تولیدات و امکانات داخلی در صنعت کرمان استفاده شود. 
سید مهدی طبیب زاده، رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان هم در این نشست گفت: بخش 
خصوصی با سرمایه گذاری بیش از ۱۰ هزار میلیارد تومان در بخش فولاد، هنوز پس از ۳ سال 
مشکل زمین دارد. او افزود: اگر کار آزادسازی معادن صورت نگیرد، تأمین مواد اولیه کارخانه ها با 
مشکل مواجه خواهد شد و ما نمی توانیم بگوییم معادن، پیشران اقتصادی استان کرمان هستند. 
طبیب زاده تصریح کرد: یک حرکت جهادی نیاز است تا معادن پیشران اقتصادی شوند و معادن 

باید آزاد شوند؛ اما این کافی نیست و شرایط واگذاری آن ها هم باید تغییر کنند.

معــاون حقوقی و امــور مجلس وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری گفت: با بیان 
اینکه سال گذشــته دغدغه وزیر علوم 
برای تدوین برنامه تحولی دولت در حوزه 
آموزش عالی، پیدا کردن خلأهای جامعه 
دانشگاهی در عصر حاضر بود، افزود: یکی 
از معضلات اصلی این بود که حضوری در 
عرصه مسائل اجتماعی نداشتند لذا بر 
اساس اسناد بالادســتی خصوصا سند 
اسلامی شدن دانشگاه ها، برنامه ای که در 
همین رابطه با مشورت اکثریت نخبگان 

دلسوز جامعه داشتیم.
مرتضی فرخی خاطرنشــان کرد: برای 
ارتباط فناوری ها با نظام مسائل جامعه، 
ســامانه »نان«)ســامانه نظام ایده ها و 
نیازها( را ایجاد کردیم که تاکنون حدود 
۵۰۰ نیــاز جامعه بارگذاری شــده که 
وظیفه آن این است که نیازهای جامعه، 
صنعت حتی بخش خصوصی را احصاء و 
بارگذاری کند که اساتید با مراجعه به این 
سامانه  پروژه های خود را در رابطه با این 

نیازها تعریف کنند.
فرخی با اشاره به این موضوع که وزارت 
علوم برای اولین بــار در عمر خود مرکز 

علوم انســانی و علوم قرآنی را تأسیس 
کرد، گفت: تلاش می شود علاوه بر توجه 
به دانــش بومی در حوزه علوم انســانی 
که ســال ها مغفول مانده و مورد گلایه 
مقام رهبری نیز بود، توجه ویژه شــود و 
تلاش دارند با بازنگری برنامه های قبلی 
سیاست گذاری جدید و نقشه راه جدید 
در بحث رفع خلأهــا در حوزه این علوم 

انجام شود.
معاون حقوقی و امور مجلس وزارت علوم 
تصریح کرد: در حــوزه فناوری و دانش 
بنیان بعد از ۱۱ ســال شــورای عتف با 
حضور ریاست جمهوری برگزار و چهار 
مصوبه که هفته گذشــته ابلاغ شــد، و 
امیدواریم بیشــترین برکات را در رفع 
موانع حوزه ورود بــه عرصه دانش بنیان 
و موضوعات تجاری ســازی محصولات 
دانش بنیان را داشته باشد و در این حوزه 
ایجاد صندوق شورای عتف از ابتکاراتی 
بود که امســال موفق شــدیم مجوز آن 
را اخذ و مصوبــه آن را بگیریم و بودجه 
حداقلی برای سال اول پیش بینی شده 

است.
فرخی در بخــش دیگری از ســخنان 

خود گفت: روســای جدیــد مأموریت 
دارند در منطقه جغرافیایی خودشــان 
اعم از استان و شهرســتان در سال اول 
ریاست خود حداقل یک مسأله اصلی را 
شناسایی و با کمک مجموعه های فناور 
و دانش بنیان حل کنند کــه لازمه آن 
همکاری تنگاتنگ دانشگاه و مسؤولان 
استانی و منطقه ای است و از این ظرفیت 
که در شهرســتان وجود دارد مســائل 
اصلی شهرستان را احصاء و در پی حل 

آن اقدام شود.
به گفته او، در دهه چهارم انقلاب هستیم 

و چهار دهه آموزش در دانشگاه های ما به 
هســته های فناور و مراکز شتاب دهنده 
منتج شده است که باید در زمینه حضور 
در اجتمــاع و حل مســائل اجتماعی و 

صنعتی موثر باشند.
معاون وزیر علوم همچنین گفت: در بحث 
کمبود فضای فیزیکی طرح پیشنهادی 
دانشــگاه با کمک همراهی مجوعه های 
استانی و حامی از جمله شرکت مس ارائه 
شود که ما تلاش می کنیم با هماهنگی و 
هم افزایی در مجموعه ستاد وزارت علوم 

کمک کنیم که این مشکل حل شود.

استاندار کرمان:
برخی ادارات برای سرمایه گذاران، سيم 

خاردار پهن می کنند

معاون حقوقی و امور مجلس وزارت علوم، تحقیقات و فناوری:

سامانه »نان« را برای ارتباط فناوری با مسائل جامعه ایجاد کردیم

در سفر نمایندگان مدیرعامل سازمان تامین 
اجتماعی به منوجان تصویب شد 

ارائه خدمات رایگان درمانی تامين 
اجتماعی منوجان با ظرفيت های 

دانشگاه علوم پزشکی

سهم انرژی پاک از تولید برق استان تنها یک درصد است!
۴۵ درصد کل مصرف برق استان 

در صنعت

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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خبرخبر

معاون اول رئیس جمهور ســوم شهریورماه 
آیین نامه واردات خــودرو را ابلاغ کرد؛ طبق 
این آیین نامه سقف واردات خودروی خارجی 

۲۰هزار دلار است.
به گزارش خبرنگار اقتصــادی خبرگزاری 
تسنیم، آیین نامه واردات خودرو بعد از ماه ها 
کش وقوس در دولت و مجلس شورای اسلامی 
در نهایت در تاریــخ ۲۶ مرداد ماه به تصویب 
هیئت وزیران رسید و در تاریخ ۳ شهریور ماه 
از سوی محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور 

ابلاغ شد.
طبق این آیین نامه، واردات خودرو باید با ثبت 
سفارش و تخصیص ارز صورت گیرد همچنین 
سقف واردات خودروی خارجی ۲۰ هزار دلار 
است. اولویت با خودروهای زیر ۱۰ هزار دلار 
تعیین شده است و ســقف منابع ارزی برای 
واردات خودرو حداکثر یک میلیارد دلار است.

همچنین کلیه خودروهای وارداتی در بورس 
کالا عرضه خواهند شد و واردات خودروهای 
اقتصادی تا ۱۰ هــزار دلار در صورت تولید و 
ساخت داخل مشمول مشوق های اقتصادی 

می شوند.
بر اســاس آیین نامه ابلاغی، وزارت صنعت 
و معــدن و تجــارت مکلف اســت با هدف 
توسعه تولید خودروهای اقتصادی حداکثر 
۱۰۰۰۰ یورو ضمن پیش بینی مشوق های 
سرمایه گذاری و تولید اقدامات مورد نیاز برای 
هدایت بخشــی از واردات به سمت تولید و 
افزایش ساخت داخل را به عمل آورد،  برنامه 
ساخت داخل واردکنندگان همچنین باید به 
تایید وزارت صنعت برسد. طبق بند دیگر این 
آیین نامه، واردات خودرو برای شماره گذاری 
در مناطق آزاد تجاری و صنعتی منحصر به 
خودروهای هیبریدی یا تمام برقی اســت. 
سرمایه گذاری و راه اندازی ایستگاه های شارژ 
بر عهده وارد کنندگان است.  وزارت صنعت با 
همکاری بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 
دستورالعمل های اجرایی این تصویب نامه از 
جمله چگونگــی تعیین و تخصیــص ارز 
مشخصات فنی خدمات پس از فروش انتقال 
فناوری و تعیین صلاحیت های فنی و حرفه ای 

واردکنندگان را تعیین و ابلاغ می کند.

رئيس سازمان انرژی 
اتمی : توليد ۱۰ هزار 

مگاوات برق اتمی در 
دستور کار قرار دارد

رئیس ســازمان انرژی اتمی توســعه 
تولید بــرق و انرژی پــاک از نیروگاه 
اتمــی را از برنامه های مهم ســازمان 
انرژی ایران دانســت و گفــت: تا ۱۰ 
هزار مگاوات تولید برق در دستور کار 

سازمان انرژی اتمی ایران قرار دارد.
محمد اســلامی در آیین آغاز ساخت 
تأسیسات آب شیرین کن نیروگاه اتمی 
بوشــهر با گرامیداشــت هفته دولت، 
اظهار داشــت: در این راســتا عملیات 
اجرایی آب شــیرین کن نیروگاه اتمی 
بوشــهر به ظرفیت 7۰ هزار مترمکعب 
در هفته دولت، هفته میثاق با شــهدا، 
تبعیــت از الگو خدمت بــی منت آغاز 

شده است.
معاون رئیــس جمهور بــا قدردانی از 
نماینده ولی فقیه در اســتان، استاندار 
و نمایندگان اســتان بوشهر در مجلس 
شورای اسلامی و همه دست اندرکاران 
اجرا طــرح آب شــیرین کن بوشــهر 
تصریح کــرد: هیچ شــان و جایگاهی 
جز خدمتگزاری برای مــردم نداریم، 
بیــر مقام  عدالت و پیشــرفت بــا تدا
معظم رهبــری و سیاســت های کلی 
تفاق نیســت یــک جریان  نظام یک ا
پر ظرفیت و پرقدرت اســت که باید با 
توجه به اهــداف و برنامه های تدوین 
شده به صورت پیوسته دنبال شود و با 
تغییر  مدیریت دســتگاه ها و تغییرات 
دولت ایــن برنامه ها دچار نوســان و 

رکود نشود.
ز  ا ری  بهره بــردا و  توســعه  وی 
ظرفیت های منابع غیر فسیلی را مورد 
تأکید قــرار داد و افزود: بــا توجه به 
تکالیفی کــه به لحــاظ قانونی داریم، 
تولید بــرق پایدار و انــرژی پاک یک 
تکلیــف بر فلســفه وجودی ســازمان 
انرژی اتمی ایران است و اصولا فلسفه 
وجودی این ســازمان این اســت که 
بتوانــد از ایــن هدیــه ارزشــمند و 
فوق العــاده الهی بهــره بگیرد و انرژی 

پایدار برای کشور تأمین کند.
وی اضافــه کرد: مــا امــروز تنها یک 
نیروگاه اتمی یک هزار مگاواتی داریم، 
باید چند عدد هــزار مگاواتی تا امروز 
می داشــتیم و باید سهم ســبد کشور 
در تولید برق و انــرژی پاک از نیروگاه 

اتمی روز افزون می کردیم.

ورود ۳۸۰ میلیون دلار گوشی تلفن همراه 
در مدت کمتر از ۶ ماه نشان دهنده این 
است که همچنان عزمی جهت مدیریت 
بهینه منابع ارزی از سوی مسئولان وزارت 

صمت وجود ندارد.
به گزارش خبرنگار مهر، پس از خروج 
ایالات متحده از برجام در سال ۱۳۹7 
کشور با شرایط اقتصادی متفاوتی روبرو 
شد؛ در واقع به دلیل عدم برنامه ریزی 
دولت دوازدهم به منظور مقابله با شرایط 
تحریمی، مشکلات اقتصادی گسترده ای 

به کشور تحمیل شد.
کارشناسان  زمانی،  مقطع  همان  در 
اقتصادی بر لزوم مدیریت منابع ارزی 
تأکید داشتند تا کشور با کمترین آسیب 
ممکن، این برهه حساس را سپری کند؛ 
طبق نظرات این افراد، دولت بایستی جهت 
حفظ ذخایر ارزی خود، حتی الامکان 
از ورود کالاهای غیراساسی جلوگیری 
کرده و به واردات کالاهای غیرضروری، ارز 

اختصاص ندهد.
با وجود تأکید کارشناسان اقتصادی مبنی 
بر مدیریت بهینه منابع ارزی، در میان 
غفلت مسئولان دولتی، در یک مقطع 
زمانی حتی به واردات کالاهای لوکس و 
غیرضروری، ارز ۴۲۰۰ تومانی اختصاص 
پیدا کرد و همچنین اختصاص ارز مسافری 
به همین نرخ، موجب رونق کسب وکار 
سوءاستفاده  و  مسافرتی  آژانس های 

سودجویان شد. پس از مدتی و در اواخر 
مردادماه ۹7، دولت به ناچار مجبور شد 
تا ارز دولتی را صرفاً به کالاهای اساسی 
اختصاص دهد و ورود بخشی از کالاهای 
وارداتی مشابه تولید داخل مانند لوازم 
خانگی و پوشاک را ممنوع اعلام کرد. با این 
وجود همچنان برخی کالاهای لوکس و 
غیرضروری با ارز نیمایی وارد کشور می شد.
از میان کالاهای غیرضروری که وارداتشان 
در طول این سال ها، در جریان بوده است، 
می توان به گوشی های تلفن همراه گران 
قیمت -که از آنها با عنوان »گوشی های 
لوکس« یاد می شد-، اشاره کرد. حجم 
زیاد منابع ارزی اختصاص یافته به واردات 
گوشی های لوکس موجب توجه ویژه 
رسانه ها به این موضوع شده بود، تا پیش 
از آغاز سال ۱۴۰۱، طبق آمار سامانه 
همتا نزدیک به ۳ میلیارد دلار گوشی 
تلفن همراه با قیمت بالای ۶۰۰ دلار وارد 
کشور شده بود. اما چرا در طول این سال ها، 
تصمیمات لازم برای ایجاد محدودیت در 

واردات گوشی های لوکس، اتخاذ نشد؟
جالب اینجاست که دولت در مقایسه با 
کالاهایی همچون پوشاک و لوازم خانگی، 
برای مقابله با قاچاق تلفن همراه، از ابتکار 
عمل ویژه ای برخوردار بود و در واقع می توان 
ادعا کرد با پیاده سازی طرح رجیستری، 
ایجاد محدودیت در واردات این کالا، به 
هیچ وجه منجر به افزایش قاچاق به کشور 

نمی شد. طبق آمار سال های گذشته، نیاز 
بازار تلفن همراه ایران در مجموع بیش از ۴ 
میلیارد دلار تخمین زده می شود که عمدتاً 
در اختیار سه نشان تجاری سامسونگ، 

شیائومی و اپل قرار دارد.
نکته جالب توجه این بوده که کمتر از 7 
درصد مردم کشور از تلفن های همراه نام 
تجاری اپل استفاده می کنند و آمارهای 
سال ۱۳۹۸ تا انتهای ۱۴۰۰ نیز نشان 
می دهد که ۳ میلیارد دلار تلفن همراه 
بالای ۶۰۰ دلار واردات کشور شده است 
که سهم عمده به نام تجاری اپل اختصاص 

دارد.
در طی سه سال اخیر، ۱۰ میلیارد تلفن 
همراه واردات کشور شده بود، با این تفاسیر 
۳۰ درصد از هزینه واردات کشور به 7 

درصد مردم اختصاص داشته است.
نکته عجیب ماجرا اینجاست که واردات 
تلفن همراه آیفون به کشور با رشد فزاینده 
همراه بوده است و آمارهای سال جاری تا 
۲۰ مردادماه، حکایت از رشد ۲۰ درصدی 

نسبت به مدت مشابه سال ۱۴۰۰ دارد.
بر این اساس در مقطع فعلی ذکر شده، ۸۰۰ 
هزار دستگاه اپل به ارزش ۹۲۰ میلیون 
دلار ثبت سفارش شده است و ۳۸۰ هزار 
دستگاه به ارزش ۳۸۰ میلیون دلار وارد 
کشور شده است؛ به عبارت دیگر، به طور 
متوسط برای هر گوشی اپل ۱۰۰۰ دلار ارز 

تخصیص داده شده است.

معاون اعتبارات بانک مرکزی جزئیات نحوه ثبت 
نام وام مسکن ۲۰۰ میلیون تومانی فرزندآوری 

برای فرزند سوم را اعلام کرد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، سحابی معاون 
اعتبارات بانک مرکزی اظهار کرد: در قانون جوانی 
جمعیت وام ۲۰۰ میلیونی به نام وام ودیعه مسکن 
فرزند سوم در آن وجود دارد، متقاضیان برای 
دریافت این تسهیلات به ۶ بانکی که بخشنامه به 

آن ها ابلاغ شده مراجعه کنند.
وی با یادآوری این که قانون گذار مشخص کرده 
خانوار های فاقد مسکن می توانند این تسهیلات 
را دریافت کنند، افزود: شبکه بانکی در زمان 
حاضر این ابزار را ندارد وقتی متقاضی به شعبه 
بانک مراجعه می کند نمی تواند تشخیص دهد 
که متقاضی فاقد خانه است یا خیر. در حال 
برگزاری جلسات متعدد با همکاران در وزارت 
راه وشهرسازی هستیم تا امکان بررسی وضعیت 

متقاضی را در اختیار این شعب قرار دهند.
وی در عین حال ادامه داد: البته منتظر این لینک 
هم نماندیم، از بانک ها خواستیم برای این که قانون 
نباید زمین بماند و لازم الاجراست اکتفا کنند 
به این که وضعیت متقاضی را در سامانه سمات 
بانک مرکزی رصد کنند و اگر متقاضی تسهیلات 
مسکن یا جعاله فعالی نداشت، این را بیانگر این 
بدانند که این متقاضی فاقد مسکن است و این 
تسهیلات را به آنها پرداخت کنند. یه گزارش 
تسنیم، اوایل اردیبهشت ماه امسال بانک مرکزی  
طی بخشنامه ای دستورالعمل وام قرض الحسنه 
۲۰۰ میلیون تومانی مسکن به خانوارهای دارای 

فرزند سوم را با یک شرط ابلاغ کرده بود.

در بخشنامه بانک مرکزی که براساس جزء )۳( بند 
)الف( تبصره )۱۶( قانون بودجه سال ۱۴۰۱ کل 
کشور به ۶ بانک عامل مسکن، تجارت، صادرات، 
کشاورزی، توسعه تعاون و پست بانک ابلاغ شده، 
آمده است: »بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران مکلف است از محل ۱۰۰ درصد مانده 
سپرده های قرض الحسنه و ۵۰ درصد سپرده های 
قرض الحسنه جاری شبکه بانکی، تسهیلات 
موضوع جزء )۳( بند )الف( تبصره )۱۶( قانون 
بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور  را با اولویت نخست 
از طریق بانک های عامل تأمین کند. بانک ها 
مکلفند مبتنی بر اعتبارسنجی متقاضیان، با 
اخذ سفته از متقاضی و یا یک ضامن معتبر به 
پرداخت تسهیلات اقدام کنند. مسئولیت حسن 
اجرای حکم این بند به عهده بانک مرکزی و 
بانکهای عامل و همه مدیران و کارکنان ذی ربط 
است. عدم اجرا یا تأخیر در پرداخت تسهیلات 
تخلف محسوب شده و قابل پیگیری در مراجع 

ذی صلاح است.
همچنین تسهیلات قرض الحسنه ودیعه یا خرید 
یا ساخت مسکن )بنا به درخواست خانواده( با 
بازپرداخت حداکثر ۲۰ساله برای خانواده های 
فاقد مسکن که در سال ۹۹ به بعد صاحب فرزند 
سوم یا بیشتر شده یا می شوند به میزان ۲۰۰ 
میلیون تومان اقدام کند. در راستای اجرای جزء 
)۳( بند )الف( تبصره )۱۶( قانون بودجه سال 
۱۴۰۱ کل کشور، سهمیه هر بانک برای اعطای 
تسهیلات یادشده مبلغ ۱۵۰ میلیارد تومان 
تعیین شده است.« به گزارش تسنیم، بر اساس 
ماده ۳  قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت 
وزارت راه و شهرسازی مکلف است امکان استفاده 
مجدد از امکانات دولتی مربوط به تأمین مسکن 
خانوار را برای خانواده  ها پس از تولد فرزند سوم 
و بیشتر فراهم آورد و این خانواده  ها می  توانند 
صرفاً برای بار دوم از تمام امکانات دولتی در این 

خصوص استفاده کنند.

وام 200 میلیون تومانی فرزند سوم میان زمین و هوا

بانک ابزاری  برای تشخیص فاقد خانه بودن 
متقاضی ندارد

ارز سوزی با واردات گوشی های لوکس

افزایش ۲۰ درصدی واردات آیفون 
در 5 ماهه ابتدایی 14۰1

معاون اشتغال وزارت کار از ایجاد قریب به یک میلیون شغل جدید در یک 
سال اخیر خبر داد که از این میزان ۴۰ درصد برای زیر دیپلم ها بوده است. 
محمود کریمی بیرانوند، معاون اشتغال وزارت کار در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی خبرگزاری تسنیم، از شناسایی ۱۰۰ نقطه بحرانی اشتغال در 
کشور از مرداد ماه سال گذشته تاکنون، با هدف توسعه اشتغال پایدار در 
مناطق بحرانی خبر داد و گفت: این مناطق با استفاده شاخص های مختلف 
و بازدیدهای میدانی صورت گرفت تا با حداقل سرمایه گذاری حداکثر 

اشتغال ها ایجاد شوند.  
وی از ایجاد قریب به یک میلیون شغل جدید در یک سال اخیر خبر داد و 
گفت: در دولت مردمی سیزدهم از شهریور پارسال تا مرداد امسال، ۹7۵ 

هزار و ۶۳۳ شغل ایجاد شده است.
معاون اشتغال وزارت کار اظهار داشت: با آمار قابل اتکای همه دستگاه ها از 
ابتدای شهریور تا پایان اسفند ۱۴۰۰ ، یعنی 7 ماه نخست آغاز به کار دولت 
۶۳۴ هزار شغل ایجاد شده است. کریمی بیرانوند گفت:  براساس گزارش 
سامانه ملی رصد اشتغال، عملکرد ۵ ماهه از ابتدای فروردین تا پایان مرداد 
امسال ۳۴۱ هزار و ۶۳۳ شغل در کشور ایجاد شده است. وی افزود:سامانه 
ملی رصد اشتغال کشور، مشخصات کامل اشتغال یافتگان جدید در کشور 
را به همراه محل کار آنها به صورت روزانه و همچنین میزان اشتغال های 
ایجاد شده در سطح ملی، استانی، شهرستانی همراه با عملکرد دستگاه های 
اجرایی کشور در ایجاد اشتغال های جدید به تفکیک دستگاه مسئول را 
نشان می دهد. معاون اشتغال وزارت کار افزود: براساس نتایج حاصل از 
بررسی عملکرد دستگاه ها، وزارت صنعت، معدن و تجارت، کمیته امداد 
امام خمینی)ره( و وزارت جهاد کشاورزی بیشترین ثبت اشتغال کشوری 
را کسب کرده اند. وی درباره بررسی جنسیت اشتغال ثبت شده طی ۵ ماهه 
گذشته گفت: بررسی جنسیت اشتغال ثبت شده ۵ ماهه سال جدید نشان 
می دهد که حدود 7۰ درصد مربوط به مردان و  ۳۰ درصد مربوط به زنان 

بوده و بیش از ۶۰ درصد افراد دارای مدرک دیپلم و بالاتر هستند.

975 هزار شغل جدید در سال اول 
دولت سیزدهم ایجاد شد

۴۰ درصد اشتغال برای زیر دیپلم ها

آیین نامه واردات خودرو ابلاغ شد
عرضه خودروهای 

وارداتی در بورس کالا
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سنی

:  ت
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پیش فروش بلیت قطار های مسافری برای بازه زمانی ۱۱/۶/۱۴۰۱ 
لغایت ۱۰/7/۱۴۰۱ از روز شنبه ۵ شهریور آغاز می شود.

به گزارش خبرگزاری تسنیم به نقل از روابط عمومی راه آهن جمهوری 
اسلامی ایران، فروش بلیت در تمام محورها توسط فروشندگان 
غیرحضوری )سایت های مجاز( از ساعت ۱۴ روز شنبه۵ شهریور 
ماه آغاز می شود. فروشندگان حضوری )آژانس ها( نیز از ساعت ۸ 
صبح روز یکشنبه ۶ شهریور ماه فروش بلیت در تمام محورها را انجام 
خواهند داد. لازم به ذکر است در ایام اربعین سرور و سالار شهیدان 
امام حسین علیه السلام، از تاریخ ۱۵ تا ۳۰ شهریور، ظرفیت مسیر 
تهران- خرمشهر و مشهد- کرمانشاه نسبت به وضع موجود دو برابر 
شده و همچنین در این ایام، قطارهای تهران- اهواز و مشهد- اهواز تا 

خرمشهر ادامه سیر خواهند داشت.

آغاز پيش فروش بليت قطارهای 
مسافری از ظهر شنبه ۵ شهریور

 سـید رضی حاجی آقامیـری، عضو اتـاق بازرگانی 
تهـران در خصـوص آخریـن وضعیـت صـادرات 
فـرش دسـتباف، گفـت: تقریبا چند سـالی اسـت 
کـه وضعیـت فـرش دسـتباف در حالت کماسـت 
زیرا میـزان صـادرات بـه حداقل رسـیده و بسـیار 
ناچیز اسـت و اصـلا قابـل گفتـن نیسـت. در واقع 
صـادرات مـا بیـن ۵۰ تـا 7۰ میلیـون دلار بـه کل 
کشـورهای دنیـا در سـال اسـت. زمانی بـود که ما 
۴۰۰-۵۰۰ میلیون دلار در سـال صادرات داشتیم 
و ایـن مقـدار را انـدک می دانسـتیم و حـالا به این 

مقدار بسـیار خُـرد و ناچیز رسـیده اسـت.
بـه گـزارش ایلنـا، آقامیـری در خصـوص طـرح 
پیشـنهادی مرکـز ملـی فـرش کـه از طریـق آن 
می توان در قبـال صادرات فرش دسـتباف، خودرو 
وارد کـرد، گفـت: مـن بـه صحـت ایـن موضـوع 
چنـدان آگاهـی نـدارم امـا مـن هـم شـنیده ام 
کـه رافـع رئیـس مرکـز ملـی فـرش گفته انـد در 
قبـال 7۰ میلیـون دلار صـادرات فـرش می شـود 
واردات خـودرو انجـام داد کـه اگـر کلی تـر نـگاه 
کنیـم ایـن همـان دادن امتیـاز واردات در برابـر 
صادرات اسـت که پیـش از این هم ) در سـال های 
آغازیـن انقلاب( وجـود داشـته و عمدتـا وقتی که 
کشـور دچـار کمبـود ارز می شـد یـا تعهـد ارزی 
برقـرار می شـد، ایـن طرح هـا مـورد بحـث قـرار 
می گرفت. مـن نه تنهـا با ایـن طرح )صـادرات در 
برابـر واردات( بـه طـور کلی مخالـف نیسـتم بلکه 
آن را خیلـی خـوب می دانم اما شـیوه انجـام دادن 
آن مهـم اسـت. از نظـر من این روشـی کـه مطرح 
شـده صحیح نیسـت و من آن را مـورد انتقـاد قرار 

هـم. می د
رئیـس هیات مدیـره شـرکت صـادرات قالـی در 
توضیـح این مطلـب گفـت: زمانـی تولیدکننده ای 
راسـا اقدام به صـادر محصـول تولید شـده خود را 
نیـز می کنـد، سیسـتم آن مرکـز تولیـدی نیـاز به 
لوازم یدکی و ماشـین آلات و غیـره دارد به همین 
علـت می خواهد از محـل صادراتی کـه انجام داده، 
واردات مایحتاج خـود را را نیز انجـام دهد. اما یک 
زمـان اسـت کـه کالای وارداتی سـود خوبـی دارد 
و واردکننـده ای بـرای ایـن کـه کالا را وارد کنـد و 
از محـل آن سـودی تسـهیل کنـد، اقدام بـه ورود 
بـه عرصـه صـادرات کالایـی می شـود کـه آن را 
نمی شناسـد و در آن رشته تخصص و سـابقه ندارد 

را صـادر می کنـد  و بـدون تخصـص و بـا قیمتـی 
غیرعرفـی، کالا را خریـد می کند و باعث می شـود 
قیمـت در بـازار داخلـی افزایـش پیـدا کنـد. از 
طـرف دیگر وقتـی کـه می خواهـد آن را بـه خارج 
ببـرد، بـه دلیـل نداشـتن تخصـص و ناآشـنائی با 
قواعـد بـازارِ آن کالا مجبور اسـت برای دسـتیابی 
سـریع به ارز حاصل از صـادرات آن و خرید کالای 
وارداتـیِ مـورد نظـرش کالای صـادر شـده را زیر 
قیمـت بفروشـد. در نتیجـه هـم در داخـل یـک 
افزایـش غیـر طبیعـی صدمـه زننـده ایجـاد کرده 
و هـم در خـارج کاهـش تصنعـی مضـر بـه وجـود 
مـی آورد که نهایتـاً در نتیجـه ایـن فعالیت ها خلل 
قابـل توجهـی در بـازار آن کالا بـه وجـود می آید.
 شـاید در کوتـاه مـدت رشـد قیمتـی را بـرای آن 
کالا به وجـود آورد امـا در میان مـدت و دراز مدت 
موجب توقف بـازار آن کالا که البتـه در مورد بحث 

ما فـرش دسـتباف اسـت می شـود.
وی افـزود: ایـن اتفـاق قبـلًا در خصـوص فـرش 
افتـاد و ایـران خـودرو به عنـوان مثـال بـرای این 
کـه واردات خود را انجـام دهد، به بـازار فرش وارد 
شـد و شـروع به فـرش خریدن کـرد و چـون مبلغ 
بالا بـود، قیمـت را افزایـش داد و بعـد در بازارهای 
هدف آن هـا را بـا قیمت هـای پایین تـری فروخت 
و به ایـن ترتیب از نـوع همین اخـلال را در بازار به 
وجـود آورد زیرا در بـازار هـدف آنچنـان تقاضایی 

وجود نداشـت.
بخشی از فرش صادر شده

 هنوز فروش نرفته
حاجـی آقـا میـری در ارتبـاط بـا بازارهـای هدف 
فـرش دسـتباف گفـت: مـا دو نـوع بـازار هـدف 
داریم که شـامل بازار مصـرف کننده و بـازار عمده 
فروشـی می شـود. صادرات فرش تفـاوت زیادی با 
صـادرات بسـیاری از کالاهـای دیگـر دارد.  وقتی 
قرار اسـت صادرات یک محموله فرش انجام شـود 
عموعاً بـه ایـن معنی نیسـت کـه فروشـی صورت 
گرفتـه و مسـتقیماً بـه آدرس مصـرف کننـده 
نهائـی تحویـل می شـود، بلکـه توسـط اشـخاص 
و شـرکت هایی کـه در خـارج و عمـده فـروش 
هسـتند، بـه مغازه ها فروختـه می شـود. در مرحله 
بعدی عمده فروشـان بـه مغازه ها و فروشـگاه های 
بزرگ کـه تک فروشـی می کننـد می فروشـند. در 
مرحله نهایـی آنها به مصـرف کننده می فروشـند؛ 

بنابرایـن وقتـی صـادرات در گمـرک ایـران ثبـت 
می شـود میـزان زیـادی فـرش از انبارهـای ایران 
به بنـادر بـزرگ اروپا/آمریـکا منتقل می شـوند که 
بخـش قابـل توجهـی از آن ها هنـوز فـروش نرفته 
و از انبارهـای ایـران به انبارهـای بازار هـای هدف 
به صـورت امانـی منتقـل می شـوند تـا بـه تدریج 
بـه فـروش برسـند بـه عبـارت دیگـر بخـش قابل 
توجهـی از فرش هـا تـا چندیـن سـال نفروختـه 
در انبارهـا باقـی می مانـد و بسـیار اتفـاق افتـاده 
کـه حتـی بـه ایـران مرجـوع می شـوند؛ ملاحظه 
می کنیـد کـه در واقـع بـه ایـن عمـل همچنانکـه 
بـه فـروش سـایر کالاهـا صـادرات گفته می شـود 
نمی توانیم صـادرات بگوییـم و این یـک جابجایی 
از انبـاری بـه انبـاری دیگـر اسـت. در حالـی کـه 
در آمارهـای کشـور، ایـن میـزان جـزء صـادرات 
بـه حسـاب می آیـد و مـا را دچـار مشـکل اشـتباه 

ارزیابـی در تحلیـل هـای اقتصـادی می کنـد.
این عضـو هیئت نماینـدگان اتـاق بازرگانی تهران 
در پایـان در خصـوص رفـع موانـع و چالش هـای 
عرصـه فـرش دسـتباف گفـت: تمـام این هـا راه و 
نیـاز بـه تعامـل دولـت بـا بخـش خصوصـی دارد. 
شـوربختانه در کشـور مـا ایـن گونـه اسـت که در 

پشـت درب هـای بسـته و در عـدم حضـور عاملان 
اصلـی اقتصـادی در بخـش خصوصـی تصمیـم 
می گیرنـد؛ سـپس اجـرا می کننـد و وقتـی بـه 
گرفتـاری بـر می خورنـد، به دنبال درسـت شـدن 
وضعیت می گردنـد؛ در حالـی که بعضـی صدمات 
جبـران ناپذیر اسـت و قبـل از تصمیم گیـری باید 
بررسـی ها صـورت بگیـرد. در این مـورد خاص که 
اگـر بخواهند واردات خـودرو را موکـول به حصول 
ارز از طریـق صـادرات فـرش دسـتباف کننـد، 
بهتریـن راه ایـن اسـت کـه صادرکننده صـادرات 
خـود را انجـام دهـد، سـپس واریزنامـه خـود را از 
بانـک مرکـزی بگیـرد و آن را در بـازار آزاد به وارد 

کننـده ی خـودرو بفروشـد.
وی افـزود: البتـه در حـال حاضـر محدودیت های 
زیـادی در واردات نیـز هسـت. بـه عنـوان مثـال 
نمی دانیم چقـدر می توانیـم واردات انجـام دهیم. 
به طور کلـی در اقتصادی کـه همه چیـز آن تحت 
کنتـرل دولـت اسـت و بـا فعالیت هـای اقتصـادی 
قبیـل شـرکت ها  یـن  ا ز  ا و  بخـش خصولتـی 
بی ارتباط نیسـت، مـا هر روز بـا مشـکلات عدیده 
مواجـه می شـویم و از حـل آن مشـکلات هـم 

ناتوانیـم.

کمای چند ساله صادرات فرش ایران
عضو اتاق بازرگانی تهران: صادرات فرش بسیار ناچیز است

نا 
 ایل

س: 
عک

وزیر اقتصاد با اشــاره به اینکه در حال حاضر نزدیک به 77 
میلیون نفر یارانه می گیرند، اظهار کــرد: در تعیین دهک ها 
مردم نارضایتی های بســیاری دارند و این جزء مواردی است 
که باید در مورد مقدماتش ســخت گیری و دقت می شــد تا 

مردم سختی آن را احساس نکنند
وی در خصوص وعده های اجرایی نشده برای توزیع کالابرگ نان نیز توضیح داد: 
ما برای این مورد باید تمام کارت های بانکی جمعیت کشــور در تمام بانک ها را با 
کدهای ملی یکپارچه می کریم که این خیلی کار دشــواری است، باید همه کشور 
را بســیج می کردیم تا بتوانیم به صــورت یکپارچه این کار انجــام دهیم تا مردم 
ضربه نخورند، اگر می خواستیم به حالت ســنتی این کارت را ارائه دهیم که ساده 
بود، این موضوعی بود که زمان می برد، اما وعده ای که وزارت رفاه داده این است 
که در شــهریور ماه برای کل کشــور حتی در زمان قطعی اینترنت این طرح قابل 

پیاده شدن باشد.

وعده عملياتی شدن کالابرگ الکترونيکی
 در شهریور

مدیرکل دفتر حمل مسافر ســازمان راهداری با بیان اینکه تنها مرجع رسمی 
برای خرید بلیت، صرفاً شرکت های حمل و نقل مسافر هستند، گفت: با تخلفات 
مربوط به گران فروشــی بلیت  ناوگان اربعین در بخش حمــل و نقل جاده ای 

مسافری برخورد قانونی می شود.
 به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از روابط عمومی سازمان راهداری وحمل ونقل جاده ای، داریوش 
باقرجوان  اظهار داشــت: گزارش هایی مبنی بر فروش بلیت خارج از شــبکه مجاز فروش بلیت در 
اختیار و مســئولیت شــرکت های حمل و نقل با نرخی فراتر از نرخ مصوب برای ســفرهای اربعین 
دریافت شده است که غیر قانونی است و در صورت مشاهده هرگونه تخلف، برخورد قاطع و قانونی 

انجام می شود.
وی تأکید کرد: تنها مرجع رسمی برای خرید بلیت صرفاً شــرکت های حمل و نقل مسافر هستند، از 
مســافران می خواهیم حتما بلیت را مسقیما از شــرکت های حمل و نقل تهیه و به نرخ مصوب بلیت 
مسیرهای مورد نظر خود که در پایانه های مسافربری نیز اعلام شده اســت، توجه کنند و هیچ گونه 

هزینه مازادی پرداخت نکنند.

زائران اربعين بليت اتوبوس را فقط 
از  شرکت های مسافری خریداری کنند

به گفته رئیس انجمن ملی خرما در سال جاری با وجود خشکیده شدن 
بوته خرما، خشکسالی و شیوع آفت سوسک حنایی در نخیلات این 
انتظار وجود دارد که به متوسط تولید سالیانه که همان ۱ میلیون و ۲۵۰ 
هزار تن است دست بیابیم. وی با بیان اینکه خشکیدگی بوته خرما در 

استان کرمان شایع شد، تصریح کرد: خشکیدگی بوته خرما بیشتر متاثر از تغییرات اقلیمی است 
تا ناشی از آفت و بیماری. رئیس انجمن ملی خرما با اشاره تلاش های وزارت کشاورزی در مبارزه 
با آفت سوسک حنایی خرطوم دار در نخیلات، افزود: سقف بودجه برای مبارزه با این آفت تعیین 
شده است وزارت کشاورزی تلاش دارد که آفت را از بین ببرد و درخت های آفت زده از مدار خارج 
شوند که این آفت به سایر درخت های سرایت نکند. این فعال اقتصادی بر این نکته که آفت سوسک 
حنایی بومی مناطق ایران نبوده تاکید کرد و افزود: شروع این آفت از دشت شادگان و خوزستان و 

استان بوشهر بوده است و به کرمان و هرمزگان هم رسیده است.
وی چین اول خرما را مرغوب دانست و خاطر نشان کرد: چین دوم از اوایل شهریور آغاز می شود 

این چین مرغوب و تا پایان شهریور به اتمام خواهد رسید.

خشکيدگی بوته خرما 
در استان کرمان شایع شد

اقلیمحمل و نقل کالا برگ 

کاغذ اقتصادی
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عدم غربالگری دانش آموزان جفا 
به نسل آینده است

رئیس مجمع خیرین کشــور گفت: اگر ســریع غربالگری ۱۵ 
میلیون دانش آمــوز را مدیریت نکنیم در آینــده به جای اینکه 
جوانان تندرســت مراقب والدینشان باشــند خودشان محتاج 

مراقبت دیگران خواهند بود. 
جلسه ســتاد اجرایی نذر تخصص برگزار شــد و جهت اجرایی 
شــدن غربالگری دانش آموزان پیشــوای ورامین و آموزش و 
پرورش منطقه ۲۱ تهران به صورت آزمایشــی همزمان با آغاز 

سال تحصیلی برنامه ریزی های لازم به عمل آمد.
 در ابتدای این نشست، حبیب الله بوربور رئیس مجمع خیرین 
کشــور ضمن عرض تبریک روز پزشــک به جامعه پزشکی، در 
ســخنانی با تشــکر از حاضرین در نشســت، گفت: خوشحالم 
نمایندگان دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، مجمع خیرین، 
گروه های جهادی، نظام پزشکی تهران بزرگ و شهرداری تهران 
این چنین پای کار آمده اند و امیدوارم وزارت آموزش و پرورش 
با توجه به تفاهــم نامه فی مابین مجمع خیرین کشــور با وزیر 
حضور فعالانه تری داشته باشند. وی با اشاره به ملی بودن طرح 
غربالگری ۱۵ میلیون دانش آموز در ســطح کشــور، سنجش و 
شناســایی بیماران صعب العلاج را راهی مناسب برای کاهش 
هزینه های درمانی بعدی بر کشــور دانســت و افزود: همیشه 
پیشگیری بر درمان ارجحیت دارد و باید با اهتمام ویژه این طرح 
را به سر منزل مقصود برسانیم تا فردا، جوانانی سالم و قوی سکان 

مدیریت کشور را به دست بگیرند.
 رئیس مجمع خیرین کشور با اشــاره به اینکه عدم شناسایی و 
غربالگری دانش آموزان در این مرحله جفا به نسل آینده است، 
گفت: اگر ســریع غربالگری ۱۵ میلیون دانش آموز را مدیریت 
نکنیم در آینده به جای اینکه جوانان تندرست مراقب والدینشان 
باشند خودشــان محتاج مراقبت دیگران خواهند بود. در ادامه 
افراد حاضر در جلســه گزارشــی از فعالیت های انجام شــده و 
برنامه های پیش رو را ارائه و در خصوص آنها بحث و تبادل نظر 

به عمل آمد.

سن اعتياد در ایران 2۴ سال است
دبیرکل ســتاد مبارزه با مواد مخدر گفت: سن اعتیاد در ایران 
۲۴ سال است این در حالی است که میانگین جهانی ۱۹ سال 
است. البته مواردی هست که کمتر از این سن هم مصرف مواد 

مخدر را شروع کرده باشند.
اسکندر مؤمنی دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر صبح امروز 
در نشســت خبری گفت: اســتفاده از ظرفیت خیرین، کمک 
از شرکت های دانش بنیان و تقدم اصل پیشــگیری با اولویت 

آموزش و پرورش ۳ اصل ستاد مبارزه با مواد مخدر است.
وی افزود: هیچ دولتی به تنهایی نمی تواند در حوزه آسیب های 
اجتماعی به ویژه اعتیاد موفق باشد و باید بخشی از کار مردمی 

اداره شود.
مؤمنــی گفت: در ۲۰ ســال گذشــته تولید مــواد مخدر در 
افغانســتان ۵۰ برابر شــد و دلیل آن هم حمایــت آمریکا و 
حضورشان در این کشــور بود؛ با حضور آمریکا در این کشور 

شاهد رشد تولید مواد مخدر صنعتی در افغانستان بودیم.
دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر با اشــاره به سن اعتیاد در 
ایران گفت: سن اعتیاد در ایران ۲۴ ســال است این در حالی 
است که میانگین جهانی ۱۹ ســال است. البته مواردی هست 
که کمتر از این ســن هم مصرف مواد مخدر را شــروع کرده 

باشند اما ما میانگین را اعلام می کنیم.
وی ادامه داد: بنا بر اعلام ســازمان ملل ۹۰ درصد کشــفیات 
تریاک جهان، ۴۸ درصد هروئیــن جهان و ۲۶ درصد مورفین 

جهان را ایران انجام می دهد.
مؤمنی تصریح کرد: در یک سال گذشــته ۱۳ مرکز نگهداری 
و بازپروری در ایران با ۹ هزار ظرفیت راه اندازی شــد که ۴۸ 
درصد ظرفیت نگهداری و درمان را شــاهد بودیم، از این ۱۳ 

مرکز ۶ مرکز در تهران است.

بیـش از ۹۰۰ روز از انتشـار خبـر »دو نمونـه مثبت 
کرونا در ایـران در نتایـج آزمایش اولیـه« می گذرد؛ 
کوویـد-۱۹ غافلگیرانه آمـد و بـر ایران و دنیا سـایه 
انداخت؛ دل ها را آشـوب کرد، چندین میلیون  جان 
گرفت و چندیـن و چند میلیون نفـر را داغـدار کرد 
و همچنان هـم با تمام فـراز و فرودهایش می تـازد...

به گـزارش ایسـنا؛ هرچنـد مدتی اسـت کـه دیگر 
آن قدرت ماه هـای اول ویروس را شـاهد نیسـتیم و 
متعاقـب آن هم دیگـر هـراس  روزهـای اول  جامعه 
از کرونـا را نمی بینیـم؛ امـا در روزهایی کـه چندان 
هم دور نیسـت، جـان آدم هـا در دنیا عدد شـده بود 
و کرونـا هـر روز قدرتـش را بـا مرگ هـای چند صد 
تایی بـه رخ می کشـید و این مـا مردم بودیـم که هر 
روز راس ساعتی مقرر مقابل تلویزیون می نشستیم 
تا آقای سـخنگو بیاید و از آخرینهـای کرونا بگوید و 
البته بگویـد که چند خانـواده داغـدار شـده اند؟ و....

 هنوز زمان زیادی از آن ۳۰ بهمن سـرد سال ۱۳۹۸ 
نگذشته اسـت و خواندن روایت و ناگفته های مردی 
که در مواجهه بـا کرونـا، در برهه ای از زمـان در خط 
اول اطلاع رسـانی بود، شـنیدنی اسـت. به این بهانه 
پای گفت وگوی پزشـکی نشسـته ایم که بـه اذعان 
خودش بـا اتمـام مسـئولیتش در وزارتخانـه ای که 
پیشـانی مقابلـه بـا کرونـا بـود، خـدا را شـکر کرده 
اسـت... دکتـر کیانوش جهانپور سـخنگوی سـابق 
وزارت بهداشـت در گفت وگـوی تفصیلی با ایسـنا، 
ضمن مـرور وقایـع روزهـای نخسـت ورود کرونا به 
ایـران، دربـاره رونـد رصـد و شناسـایی بیمـاری در 
کشـور در روزهای اولیـه مواجهه، گفت: تشـخیص 
بیمـاری بـه نحـوی کـه بتـوان آن را اعلام رسـمی 
کرد، قواعـد خـود را دارد. در مورد کوویـد ۱۹ موارد 
شناسـایی شـده قطعـی صرفـا مـواردی اسـت که 
تسـت PCR مثبـت داشـته باشـند و اگر تسـت 
مثبتـی از موارد مشـکوک نداشـته باشـیم آن افراد 
صرفا با شـواهد بالینی و رادیوگرافیک می توانستند 
بیمار مشکوک قلمداد شـوند. الگوریتم شناسایی و 
انجام تسـت PCR در ایـران از زمانی کـه بیماری 
کرونـا در چین شناسـایی شـد، در حال انجـام بود؛ 
امـا بایـد بدانیم کـه قطعا خـود چیـن هم بـا تاخیر 
توانسـت این بیماری را شناسـایی کند. از زمانی که 
خـارج از مرزهای چین شـیوع بیماری گزارش شـد 
در ایران قرارگاه مقابله با کرونا درون وزارت بهداشت 
تشـکیل شـد تا بتوانیـم اقدامـات مقابلـه ای انجام 
دهیم که قطعـا یکـی از ایـن  تمهیـدات و اقدامات، 

دسـتیابی به الگوریتـم و امکانات تشـخیصی بود.

ورود چمدانی اولين 
محموله کيت های PCR به کشور

او ادامـه داد: آن اوایـل بـا توجـه بـه وضعیـت دنیا و 
اینکه هنوز حتی پـروب اختصاصـی PCR وجود 
نداشـت، پروتکلی توسط انستیتو پاسـتور بر اساس 
تسـت های موجـود خانـواده کروناویـروس تدوین 
شـد. بعدا که تسـت کووید۱۹ به شـکل اختصاصی 
در دنیـا تهیه شـد، بازهـم حوزه های مختلـف برای 
اخذ تسـت مامـور شـدند. طبعـا از زمانی کـه فراتر 
از مرزهـای چین اعلام شـد بیماری کرونا مشـاهده 
شـده اسـت، هرکـس در ایـن دنیا سـرفه و عطسـه 
می کرد بخصوص اگر چهره ای شـبیه افـراد جنوب 
شـرقی آسـیا داشـت، خیلی ها می گفتند مشکوک 
به کرونـا اسـت و همـان زمـان خیلـی از ایـن افراد 
بستری و قرنطینه می شـدند. این افراد را با ابزارهای 
تشـخیصی دیگر مانند تسـت غیر اختصاصی کرونا 
و سـایر کروناویروس های مشـابه تا زمانی که تست 
اصلـی تهیـه شـد، رصـد می کردیـم. سـخنگوی 
سـابق وزارت بهداشـت، دربـاره چگونگـی تامین و 
تهیـه اولین محمولـه کیت های تشـخیصی کووید 
۱۹ در کشـور در شـرایط تحریم هـا، بیـان کـرد: 
بـا توجـه بـه محدودیت هـا و از جملـه تحریم هـا 
اولیـن محموله کیـت تشـخیصی کرونا بـه صورت 
چمدان شـخصی بـار همراه مسـافر توسـط یکی از 
مشـاوران وزیر بهداشـت به ایـران رسـید. همزمان 
از این تسـت ها اسـتفاده می شـد تا موارد مشـکوک 
بیماری که بسـتری و قرنطینه می شـدند به شـکل 
دقیق بررسـی شـوند و البته هیچ کدام از ایـن موارد 
تا ۲۹ بهمن ماه ۹۸ تسـت PCR مثبت نداشتند. 
در واقع از دو ماه پیـش از اعلام اولیـن مورد مبتلا به 
کرونا در ایران،  دقیقا از ابتدای دی مـاه، برنامه ریزی، 
تمهیدات و اقدامات وزارت بهداشـت آغاز شـده بود 
در حالـی که تا پایـان بهمن  مـاه ۱۳۹۸ تمـام موارد 

مشـکوک به کرونا تسـت منفی داشـتند.
ماجرای شناسایی

 بلای عالم گير قرن در ایران
وی افزود: سـرانجام گزارشـی از قم و بـا اندک فاصله 
از گیلان رسـید که مراجعات سندرم تنفسی منجر 
به بسـتری مشـاهده شـده اسـت. این زمان بود که 
معـاون درمـان وقـت وزارت بهداشـت، رئیس وقت 
سـازمان اورژانـس کشـور و رئیـس مرکـز مدیریت 
بیماری هـای وقـت وزارت بهداشـت بـه اسـتان قم 
رفتند و برآوردشـان ایـن بود کـه مـوارد علامت دار 

در ایـن اسـتان بـر اسـاس علائـم بالینی و شـواهد 
رادیوگرافیـک، مشـکوک بـه کوویـد۱۹ هسـتند. 
بـر این اسـاس از افراد مشـکوک تسـت گرفته شـد 
و در نهایـت صبـح روز ۳۰ بهمن مـاه ۱۳۹۸ خانـم 
دکتر طلعـت مختـاری آزاد که مسـئول یکـی از دو 
آزمایشـگاهی بود که اوایـل کرونا تسـت آن را انجام 
می دادند، با دکتر نمکی وزیر وقت بهداشـت تماس 
گرفتند و اعلام کردند که تسـت اولیـه دو نفر مثبت 
شـده اسـت.  وی افزود: طبعا با توجه به اینکه اولین 
تجربه تسـت مثبـت این بیمـاری بـود، وزیـر وقت 
بهداشـت تنها به یکبار بررسی تسـت اکتفا نکردند 
و درخواسـت بررسـی دوبـاره شـد که سـاعتی بعد 
مشـخص شـد پاسـخ تسـت ها مجددا مثبت است 
و تقریبا از زمان مثبت شـدن پاسـخ تا اعلام رسمی 
شـیوع بیماری در کشور حتی یک سـاعت هم وقفه 
نیفتاد. هیـچ محاسـبه ای در کار نبود زیرا شـغل ما 
لحاظ مناسـبات سیاسـی نبود. قبـل از ظهر نتیجه 
تسـت کرونا قطعی شـد و فکر می کنم راس ساعت 
۱۳:۳۸ دقیقـه سـایت خود ایسـنا خبر شناسـایی 
بیمـاری در ایـران را منتشـر کـرده اسـت. برخـی 
می گفتند که مشـاهده و قطعیت بیماری از سـوی 
بسـتگان همان بیماران عزیـز در قم اطلاع رسـانی 
شـده اسـت که چنین نیسـت. مـا حتـی در لحظه 
اعلام مثبت شـدن نتیجـه تسـت آن دو بیمار فقید 
دقیقا نمی دانسـتیم که آنها متاسـفانه جـان خود را 
از دسـت داده اند و بعـد از ظهر متوجه شـدیم آن دو 
بیمار هموطن عزیـز پیش از قطعی شـدن آزمایش 
فـوت کرده اند. روز بعـد از روی نمونه های ارسـالی از 

شـهر رشـت موارد مثبت دیگر هم شناسایی شدند 
و به نوعـی یک همزمانی بـه روز و مشـاهده بیماری 
بین رشـت و قم اتفاق افتـاد. پـس از آن بلافاصله در 
ایران هـر روز در سـاعت مشـخصی گـزارش روزانه 

آمار بی کـم و کاسـت ارائه شـد.
ملاحظه ای در اعلام شناسایی

 ویروس در کشور نداشتيم
او با تاکیـد بر اینکه هیـچ دسـتور کاری از بیـرون از 
وزارت بهداشـت بـرای تاخیـر در اعـلام شناسـایی 
موارد کرونا در ایـران وجود نداشـت و حتی به فرض 
محال که چنین باشد، وزارت بهداشت در این زمینه 
توصیه پذیر نبود، تصریح کرد: دقیقا قبل از انتخابات 
مجلـس شـورای اسـلامی متوجـه شـدیم شـیوع 
بیماری در کشـور وجود دارد. البته همـان زمان هم 
با برخی تحلیل هـا و بلکه تعبیرها مواجه شـدیم که 
مدعی بودند شـیوع بیماری را دیر گـزارش کرده اند. 
تحلیل هایـی کـه می گفتنـد به دلیـل مراسـم ۲۲ 
بهمن یـا انتخابات و ... شـیوع بیمـاری را دیـر اعلام 
کردیـم و ایـن درحالی بود کـه هر روز ممکن اسـت 
یک مناسـبت خـاص وجود داشـته باشـد؛ بنابراین 
چنین نگاه و تحلیلی درست نیست.برخی بدبینانه 
اسـت و البته برخی بدون تعارف مغرضانـه. اگر قرار 
بود ملاحظاتی در زمان اعلام شـیوع بیمـاری وجود 
داشـته باشـد، باید بـرای انتخابات مجلس شـورای 
اسـلامی صبر می کردیـم اما، بـه هیچ عنـوان هیچ 
ملاحظاتـی در وزارت بهداشـت در ایـن خصـوص 

وجود نداشـت.

نایب رییس انجمن داروســازان ایران با اشاره به 
برخی چالش های داروســازان در کشــور مانند 
مشــکلات اقتصادی، داروفروشــی اینترنتی، 
عدم پیگیــری تعرفه گذاری خدمــات دارویی 
داروخانه هــا و ...، گفت: با وجــود آنکه تنها پنج 
درصد داروخانه های کشــور دولتی هستند، اما 
بیش از ۵۰ درصد اقتصاد داروخانه ها از نظر ریالی 

در اختیار داروخانه های دولتی است.
دکتر ســید علی فاطمی در گفت وگو با ایســنا، 
با اشــاره به پنجم شــهریور ماه و روز داروساز، 
گفــت: در حــال حاضــر نزدیک بــه ۱۵۰۰۰ 
داروخانه در کشــور وجود دارد که ارائه خدمت 
می کنند و حــدود ۹۵ درصد ایــن داروخانه ها 
خصوصی هســتند و ۵ درصــد داروخانه های 
کشــور دولتی اند. باید توجه کرد که متاســفانه 
بیــش از ۵۰ درصد اقتصــاد داروخانه های ما از 
نظر ریالی در اختیار داروخانه های دولتی است؛ 
یعنی اگر تمام داروخانه های بخش خصوصی را 
در یک کفه بگذاریــد، از نظر اقتصادی کوچکتر 
از داروخانه های دولتی هســتند که ۵ درصد از 

داروخانه ها را به خود اختصاص می دهند.
وی افزود: باید اقتصاد داروخانه به سمت بخش 

خصوصی رود. دولت حاشــیه ســود بسیاری از 
داروهای گران قیمت را بسیار پایین آورده است 
و داروخانه های خصوصی نمی توانند این داروها 
را خریــداری کنند، زیرا برایشــان صرفه ندارد. 
در نتیجه دولت این داروهــا را به داروخانه های 
دولتی می دهــد. در بحث کمبودهــای دارویی 
هم دولت عمــده داروها را بیــن داروخانه های 
دولتی توزیع می کند و داروخانه های خصوصی 
به گونــه ای دارند ضعیف می شــود. طبق اصل 
۴۴ قانون اساسی، دولت باید تصدی گری اش را 
در فروش دارو به حداقل برساند. در حالی که در 
سال های اخیر نه تنها تصدی گری دولت در حوزه 
فروش دارو کمتر نشــده، بلکه بیشتر هم شده 
است که دو علت داشــته؛ علت اصلی آن ارزان 
نگه داشــتن قیمت داروهای گران قیمت بوده و 
دومین دلیلش هم بحث کمبودهای دارویی است 
که عمدتــا داروها را بیــن داروخانه های دولتی 

توزیع می کنند.
فاطمی افزود: در این شــرایط هــم داروخانه ها 
کنار هم تاسیس می شــوند. در حالی که از نظر 
اقتصادی به صرفه نیست و داروخانه ها به یکدیگر 
ضربه وارد می کنند. باید توجه کرد که یک ده آباد 

بهتر از ۱۰۰ شهر ویران است. مردم تعداد زیادی 
داروخانه نیاز ندارند، بلکه داروخانه ای می خواهند 
که دارو داشــته باشــد. وقتی تعداد داروخانه ها 
افزایش می یابد، کمبود دارو هم بیشتر به چشم 
می آیــد. داروخانه هــا هم عمدتــا مکمل های 
غذایی، بهداشــتی و آرایشــی می فروشند. زیرا 
داروهایی که مردم دنبال آن می گردند، عمدتا در 
داروخانه های منتخب و دولتی پیدا می شودو این 
کار را سخت می کند. داروخانه ها به دلیل ضعیف 
بودن اقتصادشان نمی توانند به کار اصلی شان که 
فروش دارو و خدمات دارویی اســت، بپردازند و 
به سمت فروش مکمل های غذایی و محصولات 

بهداشتی و آرایشی سوق پیدا می کنند.
وی با انتقــاد از عدم وجود ســاختار و نظارت بر 
پلتفروم هــای اینترنتی فــروش دارو، گفت: در 
حال حاضر برخی پلتفرم هــای اینترنتی علنا به 
صورت وسیع دارو می فروشند و هر نوع دارویی را 
که بخواهید تقریبا در آنها پیدا می شود. بسیاری 
از قاچاقچیــان و داروخانه هایی که متخلف بوده 
و با شــبکه قاچاق ارتباط دارنــد، از این طریق 
داروهایشــان را به مشــتری می رســانند. این 
واقعا به ســلامت جامعه آســیب می زند و اصلا 

کاری غیرقانونی اســت. فــروش اینترنتی دارو 
ممنوع اســت. برخورد با این موضوع را به عنوان 
خواسته ای جدی مطرح می کنیم. این افراد پروانه  
و مجوزی از وزارت بهداشــت دریافت نمی کنند 
و در نتیجه وزارت بهداشــت نمی تواند با آن ها 
برخورد کنــد. یکی از این پلتفرم هــا تنها یکبار 
جریمه ای ۵ میلیون تومانی شــد کــه البته این 
میزان بازدارنده نیســت. بنابراین باید برخورد با 
فروش اینترنتی دارو را به طور جدی مورد توجه 
قرار دهیم. فاطمی با بیان اینکه فروش اینترنتی 
دارو ممکن است سلامت مردم را به خطر اندازد، 
گفت: یکی از این پلتفرم ها با موتورسیکلتی که 
پیتزا می برد، دارو هم می بــرد. حال در گرمای 
تابستان تصور کنید که چه آسیبی به دارو وارد 
می شــود. برخی از این داروها یخچالی هستند. 
حتی اکنون انسولین با این پلتفرم در خانه مردم 
می رود یا داروهای سقط جنین و داروهای تحت 
کنترل به در خانه مردم می رود و در عین حال هم 
مسوولانش مدعی هستند که از داروخانه دارو را 
دریافت می کند، اما هیچ گاه اسم داروخانه ها را 
نمی گوید و رسید و سندی که نشان دهد این دارو 

از داروخانه آمده، ارائه نمی دهد.

بازخوانی روزهای پرحاشيه کرونا با »آقای سخنگو«

کرونا  کی   وارد  ایران  شد؟

افزایش تصدی گری دولت در فروش دارو

هفت ميليون نفر تحت پوشش 
بهزیستی هستند

رئیس سازمان بهزیستی کشــور گفت: برخی دستگاه ها فرهنگ 
مرتبط با حضور مؤثر معلول در اجتماع را ندارند به عبارتی معلولیت و 

سالمندی را از خود جدا می دانند. 
به گزارش خبرگزاری مهر، علی محمد قادری رئیس سازمان بهزیستی 
کشور در یک گفتگوی تلویزیونی در تبیین و تشریح وضعیت سازمان 
بهزیســتی کشــور، گفت: این نهاد مولود انقلاب اسلامی و شجره 
طیبه ای که با نگاه دکتر فیاض بخش از تلفیق ۱۳ مؤسســه و نهاد 
مردمی در ابتدای انقلاب بنا نهاده شد که ۵۳ وظیفه و ۱۶۰ مأموریت 

را در دستور کار دارد.
رئیس سازمان بهزیستی کشور با اشاره به شناخت محدود جامعه با 
مأموریت و وظایف این نهاد حمایتی، تصریح کرد: در حوزه توانبخشی 
افراد دارای معلولیت، بیماران روانی مزمن، افراد با اختلالات اتیستیک 

و … خدمات تخصصی و متنوعی را دریافت می کنند.
وی با بیان اینکه در راستای پیشگیری از معلولیت ها سنوات متعددی 
برنامه جامع غربالگری بینایی و شنوایی در کشور اجرا می شود، گفت: 
سالانه حدود ۲.۸ میلیون نفر در طرح های غربالگری بهزیستی شرکت 
می کنند و افرادی که در این طرح ها به عنوان ســتاره دار شناسایی 

می شوند، تحت حمایت های بهزیستی قرار می گیرند.
قادری در خصوص پیشگیری از اعتیاد، عنوان کرد: به دنبال آسیب های 
اجتماعی اعم از نوپدید و نوظهور بر اساس اشکالاتی که به وجود می 
آیند، بهزیستی حمایت هایی را انجام می دهد؛ این در حالی است که 
بهزیستی در همه امور نقش دارد اما متأسفانه دیده نمی شود. هنگامی 
که حادثه ای رخ می دهد و پدری معلول بسترگرا می شود بعد از طی 
دوره نقاهت در بیمارستان، تا آخر عمر از حمایت های بهزیستی مانند 

حق پرستاری، خدمات در منزل و مستمری برخوردار می شود.
رئیس سازمان بهزیستی کشور با اشاره به آمار 7 میلیون نفری افراد 
تحت پوشــش، تصریح کرد: اورژانس اجتماعی ۱۲۳ به موضوعاتی 
مانند کودک آزاری، همسرآزاری و سالمندآزاری و … با نگاه مداخله 
در بحران ورود می کند به طوری که در حال حاضر خدمات اورژانس 

اجتماعی در سراسر کشور تقریباً پوشش ۸۰ درصدی دارد.
وی، توضیح داد: هموطنان از ابتدای تماس با شماره ۱۲۳ اورژانس 
اجتماعی از خدمات بهره مند می شوند و همکاران اورژانس اجتماعی با 
مراجعه به محل آسیب در کنار سایر دستگاه ها مدیریت میدان عمل را 
به دست می گیرند؛ همچنین هنگامی که حکم مراجع قضائی منجر به 
نگهداری فردی در مراکز بهزیستی می شود، آن فرد در مراکز بهزیستی 

از خدمات بهره مند می شود.

رئیس مرکز ارتباطات مردمی نهاد ریاست جمهوری 
گفت: باید با تدبیر مدیران، مشکلات حوزه آب در 

کشور حل شود.
حجت الاسلام والمسلمین صالحی، صبح امروز در آیین افتتاح 
پروژه خط انتقال آب سد شیرین دره به شهر بجنورد، اظهار کرد: 
مشکلات حوزه تأمین آب شرب استان تنها با تلاش، همت و 
اخلاص و برنامه ریزی مدیران ارشد کشوری و به تبع آن مدیران 

استان ها حل می شود.
وی ادامه داد: اگر در برنامه ریزی کلان کشور، اولویت بندی و توزیع 
عادلانه ثروت و بودجه را نداشته باشیم و به موقع برنامه ریزی نشود 

نتیجه آن مشکلات شهرهای همدان و شهرکرد می شود.
وی تصریح کرد: آب برای استمرار حیات بشری به وجود آمده و این 

مایه حیات باید در دسترس همگان قرار گیرد.
دولت سیزدهم با عزت مندی مسیر مذاکرات را طی می کند.

محمد وحیدی، نماینده مردم بجنورد، مانه و سملقان، راز و جرگلان، 
گرمه و جاجرم در مجلس شورای اسلامی نیز در ادامه این آیین گفت: 
دولت سیزدهم با عزت مندی مسیر مذاکرات برجام را طی می کند.

وی با اشاره به اینکه وزیر نیرو یکی از توانمندترین وزرای دولت 
سیزدهم است، اظهار کرد: به ۸۵ روستای استان با تانکر آبرسانی 
می شود و خشکسالی های چند سال گذشته مشکلات حوزه آب 

را بیشتر کرده است.
وی با بیان اینکه وزیر نیرو دستورات خوبی را برای حوزه آبِ خراسان 
شمالی داده اند، اضافه کرد: احداث و اتمام پروژه های سدهای استان، 
آزادسازی آب سد گلمندره، تضمین آب شرب در منطقه پلنگ دره 

بجنورد و... از دستورات خوبِ وزیر نیرو بوده است.
نماینده مردم بجنورد، مانه و سملقان، راز و جرگلان، گرمه و جاجرم 
در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه ۶۴ روستا از تصفیه آب 
بجنورد بهره مند می شوند، تصریح کرد: همه باید دست به دست 
هم دهیم تا مشکلات را برطرف کنیم. حضور رئیس جمهور در ۳۱ 
استان طی کمتر از ۳۰۰ روز نیز نشان از تلاش برای رفع همه این 

کمبودها و نیازهای مردم دارد. 

یک متخصص حوزه سالمندی ضمن بررسی نقاط 
قوت و ضعف عملکرد دستگاه ها در حوزه سالمندی، 
پیشنهاداتی برای بهبود عملکرد نهادها در راستای 

ارتقای وضعیت سالمندان کشور ارائه کرد. 
حسین نحوی نژاد در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به سوالی 
درخصوص وضعیت حوزه سالمندی در کشور، بیان کرد: سالمندی 
پدیده خاصی است که مخصوص کشور ما نیست و در دنیا جمعیت 
به سرعت به سمت سالمندی پیش می رود؛ به عبارتی باتوجه به 
وضعیت امید زندگی بالاتر، سطح بهداشت بهتر و کاهش موالید، 
درصد جمعیت سالمندان بالا می رود اما در ایران وضعیت خاصی 
حاکم است؛ به طوریکه شیب افزایش درصد جمعیت سالمندان 
حتی از کشورهای منطقه نیز بیشتر است و شاید تا سال ۱۴۳۰ 
حدود ۲۰ میلیون )یک چهارم جمعیت ایران( سالمند داشته 
باشیم. وی با بیان اینکه فرهنگ ایران به گونه ای است که به 
سالمندان احترام گذاشته می شود، بیان کرد: معمولا قوه مقننه و 
مجریه به سالمندان عنایت دارند و به طرح ها و لوایح مرتبط با این 
حوزه "نه" گفته نمی شود. به نظر یکی از نقاط قوت حوزه سالمندان 
تدوین سند ملی سالمندان است. همچنین در قوانین بازنشستگی 

به تکریم و منزلت افراد نیز توصیه شده است.
خلاء »غربالگری بيماریهای سالمندی«

این متخصص حوزه سالمندی یادآور شد: اما آنچه باید بهبود 
یابد، وضعیت مراقبت سالمندان است؛ البته ناگفته نماند که 
طی سال های اخیر اقدامات خوبی از جمله تربیت پزشکان، 
افزایش رشته های پزشکی حوزه سالمندان، اقدام مراکز علمی و 
کاربردی در راستای تربیت مراقبان سالمندان و گسترش وضعیت 
مراقبت سالمندان توسط وزارت تعاون، وزارت بهداشت و سازمان 

بهزیستی انجام شده است.
وی با بیان اینکه سالمندان نیازمند مراقبت های خاصی از جمله 
نگهداری، تکریم، پر کردن اوقات فراغت، خدمات بهداشتی و 
درمانی و طب سالمندی هستند، نداشتن برنامه برای سلامت 
سالمندان را یکی از مشکلات حوزه سالمندان عنوان کرد و افزود: 
سند ملی سالمندان تدوین شده و موردتصویب هیات دولت 
قبلی قرار گرفته اما آنچه که به طور واضح دیده می شود این است 
که ما درباره پیشگیری از بیماری های مزمن دوره سالمندی از 
جمله دیابت، فشارخون بالا، مشکلات عضلانی و استخوانی و 
سرطان ها و... برنامه غربالگری خاص نداریم. عملا منتظر می مانیم 
که عوارض خاصی فرد را درگیر کند و سپس به دنبال مبارزه با 

بیماری ها هستیم

حذف وعده غذایی صبحانه ممکن اســت 
احتمــال ابتــلای کــودکان و نوجوانان به 
مشــکلات ســلامت روانی-اجتماعــی را 
افزایش دهد. به گزارش ایسنا، نتایج مطالعه 
 Frontiers in منتشــر شــده در مجله
Nutrition نشــان می دهــد: کودکان و 
نوجوانانی که در خانه صبحانه سالم می خورند 
از سلامت روانی-اجتماعی بهتری برخوردارند. 
در حالیکه در تحقیقات پیشین نقش مهم 

صبحانه مغذی مورد تاکید قرار گرفته، این اولین مطالعه ای است که به اثرات گزارش شده درباره 
صبحانه خوردن کودکان، همچنین کجا و ماده غذایی مصرفی پرداخته است. متخصصان 
اسپانیایی اظهار داشتند: نتایج بدست آمده نشان می دهد که نه تنها خوردن صبحانه مهم 
است، بلکه این موضوع نیز اهمیت دارد که کودکان و نوجوانان کجا صبحانه می خورند و چه مواد 
غذایی مصرف می کنند. حذف وعده صبحانه یا خوردن صبحانه خارج از خانه با افزایش احتمال 
مشکلات رفتاری روانی-جتماعی در کودکان و نوجوانان مرتبط است. آنان همچنین تاکید 
کردند: مصرف برخی غذاها/نوشیدنی ها )به طور مثال گوشت فرآوری شده( با احتمال بیشتر 
بروز مشکلات رفتاری روانی اجتماعی مرتبط است و برخی مواد غذایی )به طور مثال لبنیات، 
غلات( کمتر با بروز چنین مشکلاتی مرتبط است. به گزارش مدیکال اکسپرس، در این بررسی 
متخصصان اطلاعات مربوط به عادات صبحانه و سلامت روانی-اجتماعی ۳7۲۲ کودک چهار 
تا ۱۴ ساله را مورد مطالعه قرار دادند. در میان مهمترین نتایج، آنان دریافتند که خوردن صبحانه 
خارج از خانه تقریبا به اندازه حذف کامل این وعده غذایی ضرر دارد زیرا وعده های غذایی آماده 

شده در بیرون نسبت به غذاهایی که در خانه تهیه می شوند، کمتر مغذی  هستند.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران با بیان 
اینکه پوشش فراگیر و همگانی بیمه سلامت 
از سال قبل شروع شــده و در سال ۱۴۰۱ 
بیمه رایگان اقشار کم درآمد و دهک های 
پایین انجام شد، گفت: در حال حاضر همه 
ایرانیان و هر فردی که بخواهد، بیمه است، 
البته حدود یک تــا ۱.۵ میلیون نفر هنوز 
مراجعه نکردند. به گزارش ایســنا، محمد 
مهدی ناصحی، با اشاره به اینکه دهک های 

پایین به ویژه ۳ دهک اول جامعه بیمه رایگان شدند، افزود: این یک نوید خوبی است به جهت 
اینکه یک پوشش فراگیر بیمه ای در کشور ایجاد شده است، بیمه سلامت با توجه به اینکه 

بزرگترین بیمه درمانی کشور است باید در کنار وزارت بهداشت اقدامات لازم را انجام دهد.
او تاکید کرد: در روستا و شهرها گام های موثری در بحث خدمات دهی در دولت سیزدهم 
برداشته شده است، ضمن اینکه براساس تاکیدات رییس جمهور که پرداختی از جیب مردم 

باید کاهش پیدا کند؛ قدم های مناسبی توسط بیمه سلامت برداشته شده است.
ناصحی اظهار کرد: ۳ دهک پایین جامعه به صورت خودکار و بدون حضور بیمه شدند، اما 
برای سایر دهک ها تخفیف ویژه ای در خصوص حق بیمه در نظر گرفته شده است، همچنین 
۳ ماه بیمه رایگان برای تمامی مردم تمدید شده است. مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران، 
با بیان اینکه شرایط حال حاضر برای بیمه شدن مردم در کشور به جهت هزینه ها امنیت ایجاد 
کرده است، گفت:  پوشش حداکثری در بخش دولتی بوده و این مراکز از آمادگی لازم برای 
خدمات دهی برخوردار هستند، خوشبختانه خدمات بیمه سلامت در حوزه دارو نیز بوده و 

سال گذشته نزدیک به ۶ هزار میلیارد تومان در این حوزه پرداخت شده است.

متخصصان انگلیسی به یک روش درمانی 
جدید برای بیماری ســرطان دســت پیدا 
کرده اند که می تواند بــرای بیمارانی کاربرد 
داشته باشــد که روش های دیگر برای آنان 
بی فایده اســت. به گزارش ایسنا، این روش 
می تواند از پیشرفت بیماری در بیمارانی که 
به ایمونوتراپی )ایمنی درمانی( مقاوم هستند، 
جلوگیری کند. ایمونوتراپی از سیستم ایمنی 
برای هدف قرار دادن و از بین بردن سلول های 

سرطانی استفاده می کند و زمانیکه سایر گزینه های درمانی مانند جراحی، رادیوتراپی یا شیمی 
درمانی بی اثر باشد، می تواند جان بیماران را نجات دهد. با این حال، این روش درمانی نمی تواند 

به همه بیماران کمک کند و برخی تومورهای سرطانی در برابر آن مقاوم میشوند.
اکنون متخصصان خون در انگلیس به یک درمان دو سویه دست پیدا کردند که ایمونوتراپی 
همراه با گوادسیتابین )guadecitabine( است. گوادسیتابین داروی آزمایشی جدید 

است که می تواند مقاومت سرطان در برابر ایمونوتراپی را معکوس کند.
متخصصان دریافتند بیمارانی که انتظار می رفت پس از به کار گرفتن تمام گزینه های درمانی 

جان خود را از دست بدهند، مدت طولانی تری زنده ماندند.
ترکیب پمبرولیزوماب، یک داروی ایمونوتراپی، و گوادسیتابین، پیشرفت سرطان را در بیش از 
یک سوم بیمارانی که در مرحله اول آزمایشی حضور داشتند، متوقف کرد. نتایج این مطالعه در 

مجله ImmunoTherapy of Cancer منتشر شده است.
به گزارش روزنامه گاردین، متخصصان انگلیسی اظهار داشتند: این ترکیب دوگانه می تواند به 

یک سلاح جدید و موثر علیه انواع مختلف سرطان تبدیل شود.

تاثير وعده صبحانه بر سلامت
 روانی- اجتماعی کودکان

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت:

هنوز ۱.۵ ميليون بيمه نشده، برای پوشش 
بيمه ای خود اقدام نکرده اند

شناسایی روش درمانی جدید 
برای بيماری سرطان

ضرورت حل مشکلات تامين آب 
کشور با تدبير مدیران

۱۵ درصد سالمندان کشور 
»تنها« هستند
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حسین فردرو از کارگردانان باسابقه تلویزیون 
از غافل ماندن تلویزیون از ساده ترین ساختار 
خود یعنی »میزگرد« و گفتگو های چالشی، 
می گوید و در بخشی از صحبت هایش اظهار 
می کند: در حال حاضر یک دیدگاه فضای 

درسی در تلویزیون حاکم شده است.
او همچنین درباره غفلت از ســاختارهای 
تله تئاتر و سیتکام در تلویزیون و جایگاهی 
که ایــن ســاختارها در تلویزیون های دنیا 

دارند، به گفتگو پرداخت.
تلویزیون به تازگی از راه اندازی مرکزی جدید 
به نام »سیمرغ« خبر داده که قرار است توان 
تولیدی این رسانه در ژانرهای مغفول مانده 

نمایشی و غیر نمایشی را بالا ببرد.
مرکز سیمرغ قرار اســت توان تولیدی در 
گونه های )ژانرهای( متنوع و مغفول نمایشی 
از جمله مجموعه های ســیتکام و تله تئاتر، 
برنامه ریزی، طراحــی و اجرای فرآیند لازم 
برای بــه خروجــی رســاندن برنامه های 
غیر نمایشی طراحی شده در قرارگاه طراحی 

را بالا ببرد.
یکی از ساختارهای برنامه سازی که از دیرباز 
و زمانی که تلویزیون دو شبکه بیشتر نداشت، 
از جایــگاه قابل قبولی در بیــن مخاطبان 
برخــوردار بــوده، »تله تئاتر« یــا نمایش 
تلویزیونی اســت که مدت هاســت از قاب 
تلویزیون حذف شــده و هر از گاهی خبری 
رسمی، نوید بازگشت این ساختار تلویزیونی 
را به مخاطب داده اما عملا خروجی نداشته 
است. اخیرا هم مینی سریال »وضعیت زرد« 
با ساختار سیتکام روی آنتن شبکه سه سیما 
رفت و فصل دوم آن با تغییراتی راهی آنتن 
شبکه دو سیما شد اما آنطور که باید از سوی 
مخاطب با اقبال روبرو نشد. پیش از این هم 
»مردم معمولی« در شبکه نمایش خانگی در 
قالب سیتکام توسط رامبدجوان تولید شد اما 
مورد استقبال قرار نگرفت و حتی نیمه کاره 
رها شد. فردرو درباره ی بازتعریف و تمرکز بر 
این ساختارها در قالب راه اندازی مرکزی به 
نام »سیمرغ«، خاطرنشان کرد: وقتی ما در 
زمینه تله تئاتر و سیتکام فعالیت می کنیم، 
بار تکنیکی عوامل فنی سازمان و تولید را بالا 
می بریم. ضبط تله تئاتر و ســیتکام مهارت 
خاصی را می طلبــد؛ چرا که همزمان چند 
دوربین واقعه را باکیفیت صدا و نور مطلوب 

تصویربرداری می کنند.

آغاز نو اندیشی در 
گردشگری جهان

هــدف از انتخــاب شــعار »بازنگری در 
گردشگری« برای روز جهانی گردشگری، 
نواندیشی است که با تمرکز بر داشته ها، راه 
آینده باز می شود و به آن معناست، که همه 
از دولت ها و مشاغل گرفته تا جوامع محلی 
حول یک چشــم انداز مشترک برای یک 
بخش پایدارتر، فراگیرتر و انعطاف پذیرتر 

گردهم می آیند.
 Rethinking( بازنگری در گردشگری
Tourism( شعار سال جدید سازمان 
جهانی گردشگری )UNWTO( است 
و به عنوان ماموریت و ســرلوحه فعالیت 
جهان در سال ۲۰۲۲ انتخاب شده است 
و همزمان با روز جهانی گردشگری در ۲7 
ســپتامبر )۵مهر ماه( به رسم هر سال با 
این شعار مراسم گرامیداشت این روز در 

سراسر جهان برگزار خواهد شد.
ســازمان جهانی گردشــگری در آخرین 
پیش بینی های خود قبل از بیماری کووید 
۱۹،خبر از رشــد ۳.۳ درصــدی تعداد 
گردشــگران از ســال ۲۰۱۰ تا ۲۰۳۰ و 
رسیدن به عدد یک میلیارد و ۸۰۰ میلیون 
گردشگر تا ســال۲۰۳۰ را داده بود. اما؛ 
همه گیری کرونا در جهان، شرایط را برای 
بازار گردشــگری به طور کل تغییر داد و 
ضربه سهمگینی بر این صنعت وارد کرد، 
به طــوری کــه UNWTO اعلام کرد 
صنعت گردشگری جهان در سال ۲۰۲۱ 
میلادی به دلیل بحــران کرونا حدود ۲ 
تریلیون دلار از درآمد خود را از دست داده 
اســت و روند احیای این صنعت »کند و 

شکننده« خواهد بود.
اما؛ اکنون با گذشــت ۳ســال از بیماری 
کووید-۱۹ و کنتــرل همه گیری و ارتقاء 
ایمنی بسیاری از کشورها که اقتصاد اصلی 
آنها مبتنی بر گردشگری است سعی کردند 
که به رونق گردشــگری خــود بیفزایند. 
سکوت گردشــگری در دوران پاندمیک 
این فرصت را به بســیاری از کشــورها و 
فعالان داد تا در مــورد ضعف ها و قوت ها 
و روش های بازآفرینی مجدد گردشگری 

بیش از پیش بیاندیشند.
تعــداد گردشــگران ورودی بین المللی 
در آغاز ســال ۲۰۲۲ دو برابر تعداد ثبت 
شده در سال ۲۰۲۱ بود. در برخی مناطق 
گردشگران ورودی در حال حاضر در سطح 
قبل از همه گیــری یا حتــی بالاتر از آن 
هستند، بســیاری از مناطق آماده تولد و 

شکوفایی دوباره هستند.

معاون میراث فرهنگی استان ایلام از آماده سازی و تکمیل پرونده منظر 
 ـفرهنگی شهر باستانی »سیمره« برای ثبت در میراث جهانی  تاریخی 

یونسکو خبر داد.
رائد ناصری فر در گفت وگو با ایسنا درباره پرونده سیمره و دیگر پرونده ها 
که برای ثبت در فهرست میراث جهانی یونسکو در حال آماده سازی 
 ـفرهنگی شهر سیمره  است، اظهار کرد: پرونده اولیه ثبت منظر تاریخی 
در فهرست میراث جهانی آماده شده است که باید در فاز اول کشوری 
مورد تایید قرار گیرد. همچنین برنامه تهیه پرونده تپه های پیش از تاریخ، 
همچون دهلران، مهران و هُلیلان را برای ثبت در فهرست میراث جهانی 

یونسکو، در دستور کار داریم.
معاون میراث فرهنگی استان ایلام در ادامه، با تشریح وضعیت مرمت 
و ثبت آثار تاریخی این استان، درباره میزان خسارت سیل اخیر و 
پایش های انجام شده برای جلوگیری از آسیب های بیشتر، با بیان این که 
سیل تابستان اخیر آسیب چندانی به پیکره آثار تاریخی استان ایلام وارد 
نکرده است، گفت: در سیل اخیر که جنوب کشور را شدیدتر درگیر کرد، 
بخش کمی از دیوار قلعه »شیاخ« ایلام آسیب دید که وزارتخانه میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هم اعتباراتی را برای مرمت آن 
تخصیص داده است. همچنین آسیبی به در امامزاده »سید ابراهیم« 

وارد شده بود که مرمت آن بلافاصله انجام شد.
او ادامه داد: بر اساس وظایف ذاتی، معاونت میراث فرهنگی هر ساله 
اعتباراتی برای مرمت و حفاظت آثار تاریخی در نظر می گیرد. از سال 
۱۳۹۸ که بحث کمیته بحران در وزارت میراث فرهنگی شکل گرفت و 
به تبع آن، این کمیته در استان ها تشکیل شد، سعی کردیم اقدامات و 
پایش هایی را برای جلوگیری از آسیب های وقوع احتمالی سیل داشته 
باشیم، برای مثال در اطراف برخی آثار تاریخی شاخص استان ایلام مانند 
قلعه »کنجانچم« سیل بندهایی ایجاد کردیم که زمان وقوع سیل آسیبی 
به بدنه اثر تاریخی وارد نشود. این اقدامات همچنان در دستور کار ما قرار 
دارد و از آن جایی که تعداد آثار تاریخی ایلام زیاد است و بودجه به میزان 

کافی وجود ندارد، ابتدا درباره آثار شاخص این اقدام را انجام دادیم.

پرونده »سيمره« برای ثبت 
در یونسکو آماده شد

گفتگوهای چالشی 
تلویزیون جای خود را به 

کلاس درس داده است

تهیه کننده فیلم »بانک زده ها« در برنامه رادیویی استودیو هشت 
رادیو نمایش ضمن ارائه گزارشی از روند آماده سازی این اثر نمایشی 

توضیحاتی را درباره حضور سحر قریشی در این پروژه ارائه داد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی برنامه، علی 
روئین تن تهیه کننده فیلم »بانک زده ها« در گفتگو با مصطفی امامی 
مجری »استودیو هشت« رادیو نمایش در پاسخ به اینکه برای اکران 
فیلم خود به خاطر سحر قریشی دچار مشکل ممیزی شده است یا 
خیر بیان کرد: سحر قریشی در این فیلم ۲ نقش متفاوت دارد. او تلاش 
کرد بازی متفاوتی داشته باشد به هر حال مشکلاتی پیش می آید و 

سختی هایی هم دارد.
وی در جواب به ممنوع الکار بودن یا نبودن قریشی اظهار کرد: فکر 

نمی کنم جایی اعلام شده باشد که ایشان ممنوع الکار شده باشد.

سحر قریشی ممنوع الکار نيست

فقدان خبر رسانی رسـمی درباره »موسی)ع(«، توفیق 
سـریال های بازپخشـی، غیبت مدیران صداوسیما در 
تشییع منوچهر اسـماعیلی برای تلویزیون مهمترین 

نکات خبـری هفته قبـل بود.
در این بسـته خبری تـلاش کردیم در کنـار خبرهای 
رسـمی فعالیـت برنامه سـازان و مدیـران سـیما، 
نیم نگاهی به حواشـی رسـانه ای و حتی شـایعاتی که 
به رغم غیررسمی بودن می توانسـتند در اخبار مرتبط 

با سـیما تاثیرگذار باشـند هم داشـته باشـیم.
چهره هفته؛ ابراهيم حاتمی کيا

ایـن روزها نـام حاتمی کیـا با پـروژه مطرح و شـاخص 
صداوسـیما گـره خـورده اسـت؛ »موسـی کلیـم الله« 
میراثی کـه چندین سـال اسـت کلیـد نخـورده باقی 
مانده و از فرج الله سلحشـور به جمال شـورجه رسید و 
در نهایـت کارگردانـی آن به حاتمی کیا محول شـد تا 

این پـروژه ناتمـام را به پایان برسـاند.
با این حال از ۲ سـال گذشـته که ابراهیـم حاتمی کیا 
بر سـر کار آمده اسـت همچنان شـنیده می شـود که 
او در حال بازنویسـی فیلمنامـه و کار روی متن اسـت 
و هنـوز اتفـاق جدیـدی بـرای پـروژه رخ نداده اسـت. 
هرچنـد امسـال تهیه کننـده این پـروژه تغییـر کرد و 
سـیدمحمود رضوی کـه در تهیه کنندگـی چند فیلم 
سـینمایی مطرح و همچنین سـریال خوش سـاخت 
توفیق به دست آورده، جایگزین احمد میرعلایی شد.

ایـن پـروژه هـر از گاهـی هـم دسـتخوش توقف های 
مکرر شـده اسـت و بعد از خبـری کردن ایـن توقف ها 
توسـط رسـانه ها، صداوسـیما صرفـاً بـه یـک اطـلاع 
رسـانی نسـبت بـه اینکـه سـریال همچنـان مراحل 
پیش تولید و نگارش فیلمنامه را طی می کند بسـنده 

کرده اسـت.
درحالیکه »موسی« سـریال الف فاخر تلویزیون است 
و صداوسـیما می توانـد بـا خبرهـای هفتگـی و هـر از 
چندگاهی نسـبت به این مجموعه مخاطبش را تشنه 
آن کنـد. کاری کـه رسـانه های دنیـا برای آثـار مطرح 
خود انجـام می دهند، یک پـروژه عظیم را در سـکوت 
خبـری رها نمی کننـد و باعث می شـوند حتـی اولین 
فصل از یک سـریال دیده نشده که اسـپین آفی از یک 
پروژه بیگ پروداکشن اسـت در اولین قسمت عرضه از 
سـرویس اسـتریم اچ  بی او به اثری رکوردشکن تبدیل 
شـود و حدود ۱۰ میلیون مخاطب در یک شب داشته 

باشـد. چیزی که برای »خانـدان اژدهـا« رخ داد.
نـام پـروژه »موسـی« البتـه بارهـا در کلام و سـخنان 
مدیران صداوسـیما مطرح شـده اسـت، حتی چندی 
پیـش روزنامه جام جـم رسـانه ارگانی صداوسـیما در 
یک گـزارش ویـژه از این سـریال هـم به عنـوان یکی 

از ۱۵ سـریالی نام برد که در پروسـه تولید قـرار دارد. یا 
در یکـی از کانال های خبری، به شـکلی غیررسـمی از 
انتخاب بابک حمیدیان به عنوان بازیگر نقش موسـی 

اطلاع رسـانی شـد.
اما از طرف صداوسـیما هنوز خبری جـدی درباره این 
سـریال اطلاع رسانی نشـده و از سـه ماه پیش تاکنون 
که رضوی سـکاندار تهیه کنندگی شـد »موسـی« به 
محاق سـکوت خبری رفته اسـت. حتی خبـر انتخاب 
بابک حمیدیان برای سـریالی که یکی از دو پروژه مهم 
الف تلویزیون )در کنار سلمان فارسـی( است نیز هیچ 
واکنشـی از طـرف سـیمافیلم کـه معمـولاً خبرهای 
پروژه ها و سـریال های  الـف تلویزیون را اطلاع رسـانی 

می کند در بر نداشـته اسـت.
حاتمی کیـا ایـن روزهـا گاهـی پسـرش یوسـف را 
همراهی کرده اسـت و در سـینماهای نمایش دهنده 
فیلم »شـب طلایی« که به تازگی اکران شـده حضور 
یافته اسـت. با این حال او اهل مصاحبه دربـاره آثارش 
نیسـت و کمتـر می تـوان امیـد داشـت کـه حداقل تا 
مشـخص شـدن تکلیف این پروژه عظیم گپ و گفتی 

داشـته باشد.
نکته هفته؛ توفيق بازپخشی ها

»تـا سـه مـاه آتـی هـر مـاه تقریبـاً پنـج سـریال در 
تلویزیـون عقـد قـرارداد می شـود« ایـن خبـری بـود 
که محسـن برمهانی معاون سـیما به تازگی در پشـت 
صحنـه بازدید از یکـی از سـریال ها بیـان کـرد و تیتر 
بحث برانگیـز رسـانه ها شـد. هرچنـد فیلمنامه های 
زیادی برای تصویـب و تولید به تلویزیون می رسـد اما 
خروجی تلویزیون در چند سـال اخیر بـه گونه ای بوده 
اسـت که تولیـدات سـریال ها هـم کمی و هـم کیفی 

کمتر توانسته اسـت مخاطب را راضی کند و حتی این 
بازپخشـی ها بوده اند کـه توفیق بیشـتری در رضایت 

مخاطـب داشـته اند.
حتماً اتفاق خوبی اسـت اگر چرخ تولیـدات تلویزیون 
به کار بیفتد و سـریال های مختلفی در پروسه تصویب 
طـرح و فیلمنامـه و پیش تولیـد قـرار بگیرند. بـا این 
حـال باید دیـد ایـن گـزاره خبری چـه زمانـی عملی 

خواهد شـد.
در حـال حاضـر سـریال های »راز ناتمـام« از شـبکه 
یک سیما و »بی نشـان« از شـبکه سه سـیما در حال 
پخش هسـتند و در عیـن حـال مخاطب همزمـان با 
سـریال های جدیـد بازپخـش »وفـا« بـه کارگردانـی 
محمدحسین لطیفی را از شبکه دو هم دنبال می کند 
کـه حتـی در مقایسـه ها بـا تولیـدات جدیـد برایش 
خوش سـاخت تر هم بوده است. سـریالی که سال ۸۵ 
سـاخته شـد و حدود ۱۵ سـال از تولیـد آن می گذرد.

رضایـت از بازپخشـی هـا البتـه تنهـا بـه این سـریال 
برنمی گردد. آخرین خبر از مرکز تحقیقات صداوسیما 
نشـان داد »مختارنامـه« کـه هـر سـال بر سـر پخش 
شـدن و نشـدنش بحث هـای مختلفـی در می گیـرد 
همچنان مخاطـب خود را پیـدا می کند، بیننـده دارد 
و بیننـده حتـی رضایتـش از این سـریال از آثـار دیگر 
بیشـتر هم هسـت. امسـال این سـریال رضایت بیش 
از نود درصـدی از مخاطب گرفـت و در صدر مخاطبان 
راضی دیگـر سـریال ها بـه ویـژه تولیدی ها نشسـت.

قبل تر از آن هم درباره سـریال »سـتایش« خبررسانی 
شـد که جزو پربیننـده های مـاه قـرار گرفته اسـت و 
حتـی در شـب های ابتدایـی محـرم مخاطبـان هنوز 
»شـب دهم« فتحـی را به سـریال های دیگـر ترجیح 

می دادنـد. فصـل تحولـی تلویزیـون بـرای سـریال ها 
می تواند کم کـم به بار بنشـیند و از این پس سـریال ها 
احتمالاً محصـول دوره جدید تلویزیون اسـت که باید 
دید حـالا سـریال های جدید می تواننـد نظر مخاطب 
را جلـب کنند یـا همچنان بازپخشـی ها هسـتند که 
شـانس می آورنـد و گزینه هـای اجبـاری و انتخابـی 

مخاطب هسـتند!
حاشيه هفته؛ غياب مدیران

 در بدرقه صدای ماندگار دوبله
منوچهر اسـماعیلی از آخرین یادگارهای نسل طلایی 
دوبله اسـت که در آخرین شـب از مرداد ماه دار فانی را 
وداع گفت. درگذشـت این استاد سرشـناس دوبله که 
به دلیل تنـوع در دوبله هـای متفاوتـش از بازیگران به 
»مرد هزار صدا« معروف شـده بود کام بسـیاری از هم 

نسـلانش و هنرمندان قدیم و جدیـد را تلخ کرد.
زنـده یـاد اسـماعیلی را بسـیاری بـا چهره هـای 
خاطره انگیز سـینمای ایـران و حتـی نام هـای بزرگ 
سـینمای جهان می شناسـند. حتـی شـاید می توان 
گفـت بـه شـکل معکوسـی بسـیاری از ایـن چهره ها 
بواسـطه صـدای او شـناخته شـده اند و تصاویـری که 
از آنهـا در ذهن مردم ثبت شـده شـاید یادآوری شـأن 

حتی جـز بـا صـدای اسـماعیلی ممکن نباشـد.
پـس از درگذشـت او هـم بسـیاری از هنرمنـدان و 
مسـئولان و مدیـران در رثـای نبـود او یادداشـت های 
مختلفـی منتشـر کردنـد. بـا این حـال آئین تشـییع 
این هنرمنـد فقید و دوبلـور مطرح در سـکوت و غیاب 
بسـیاری از این مدیران و چهره ها برگزار شـد. کسـانی 
که انتظار می رفت در نبـودش حداقل حق اسـتادی و 

بزرگـی اش را بـه خوبی بـه جـای آورند.

سکوت سنگین »ابراهیم« درباره »موسی)ع(«
هر

  م
س:

عک

بازیگـر فیلـم سـینمایی »ازدواج صورتـی« 
گفـت: امـروز تخصـص کنـار رفته اسـت و 
کسـانی می تواننـد کار کنند کـه ارتباطات 
دوستانه، سیاسی و اجتماعی داشته باشند.

علیرضـا درویش نـژاد در گفت وگـو بـا 
خبرنگار سـینمایی ایرنا در توضیح شـرایط 
زندگی حرفه ای خود بیان کـرد: امروز دیگر 
شـرایط کار برای بخشـی از افـرادی که اهل 
کار بودنـد، فراهـم نیسـت. به همیـن دلیل 
مـن و هـم دوره ای هایـم منـزوی شـده ایم. 
امـروز کسـانی می تواننـد کار کننـد کـه 
ارتباطـات دوسـتانه، سیاسـی و اجتماعـی 
داشته باشند و کسـانی که چنین ارتباطاتی 
ندارنـد، طبیعتـا نمی تواننـد فعال باشـند.  
ایـن هنرمنـد قدیمـی تئاتـر بـا اشـاره بـه 
دشـواری های کار اجـرا اظهـار داشـت: قرار 
بود با اسـتاد اکبر زنجان پور نمایشنامه ای از 
یوجین اونیل )نمایشنامه نویس آمریکایی( 
را کار کنیـم ولی بـه ما گفته شـد کـه برای 

سـال ۱۴۰۵ به مـا نوبـت اجرا می رسـد.
هنرپیشـه سـریال تلویزیونـی بـرادر )جواد 
افشـار ۱۳۹۵( تاکیـد کـرد: بـه رغـم همـه 
مشـکلاتی کـه بـرای مسـئولان هـم وجود 
دارد و شکی در آن نیسـت، اما کسانی که در 
مدیریت ها هسـتند به دلیل عدم شـناخت 
و عدم برنامه ریزی های مناسـب تصمیمات 
درسـتی را اتخـاذ نمی کننـد و در چنیـن 

شـرایطی امکان کار بـرای ما نیسـت.
اميد یک رویاست

 که برای من بسيار شيرین است
هنرپیشـه فیلـم سـینمایی رسـتگاری در 
هشت و بیسـت دقیقـه )سـیروس الونـد 
۱۳۸۴( بیان کرد: عمده زمـان من در منزل 
و بـا کتاب هـا و مطالعـه می گـذرد. از ایـن 
رهگذر چندین فیلمنامه برای چند سـریال 
آمـاده دارم ولـی ارتباطاتـی بـرای اجرایـی 
کردن آنها ندارم؛ همچنان کـه تعداد زیادی 
فیلمنامه بـرای سـینما دارم امـا ارتباطاتی 

بـرای بـه ثمر رسـاندنش نـدارم.
وی گفـت: بـاور بـر ایـن دارم که امیـد یک 
رویاسـت که برای من بسیار شـیرین است. 
بـا همین نـگاه که بـه رویای شـیرین خودم 
برسـم، فیلمنامـه و نمایشـنامه می نویسـم 

حتـی اگـر اجـازه اجرا بـه مـن ندهند.
امروز »رابطه« مسير هموار

 ورود به سينماست
بازیگر فیلم سـینمایی پیک جنگل )حسن 

هدایت ۱۳۶۲( گفت: اتفاقی کـه افتاده این 
اسـت کـه افـرادی کـه در سـال های اخیـر 
داخـل سـینما شـده اند و کار می کننـد، 
کسـانی هسـتند کـه بـه واسـطه ارتباطات 
ویـژه ورود کرده انـد. نمی گویـم کـه همـه 
آنها اما شـاید نیمـی از آنـان این گونـه وارد 

شـده اند.
وی ادامه داد: ۵۹ سـال است که کار هنری و 
نمایش می کنم. از ۹ سـالگی کار تئاتر کرده 
ام - و از آن زمـان این هنـر را رها نکـرده ام - 
پـس از آن اسـتخدام شـده ام و مدتـی هـم 
مسـئول و در مجموع در این کار بـوده ام اما 
امـروز بیکارم. چـرا که ارتباطات مهم اسـت 

و مـن آن ارتباطـات را ندارم.
امروز تخصص کنار رفته است

درویش نـژاد در پاسـخ بـه ایـن پرسـش که 
آیـا در نسـل قبلی هـم ارتباطـات تا بـه این 
انـدازه در فعالیت هـای هنـری موثـر بـوده 
اسـت، ابـراز کـرد: دوره مـا اینگونـه نبـود؛ 
البته افـراد بـه یکدیگـر معرفی می شـدند. 
یادم هسـت که استاد حمید سـمندریان به 
من گفت نمی خواهـی نمایـش کار کنی؟ و 
من گفتـم کـه می خواهـم و او خواسـت که 
از دانشـجویانش اسـتفاده کنـم. مـن با نظر 
ایشـان از دانشـجویانش اسـتفاده کـردم؛ 
دانشـجویانی کـه کار تئاتـر می کردنـد. من 
آنهـا را نمی شـناختم، آمدنـد و کار کردنـد 

و امـروز همـه از سـتارگان خـوب سـینما 
هسـتند. بازیگـر فیلـم سـینمایی ازدواج 
صورتی )منوچهر مصیـری ۱۳۸۳( تصریح 
کـرد: امـروز تخصـص کنـار رفته اسـت. ما 
وقتـی می خواسـتیم بـر سـر کلاس هـای 
رکن الدیـن خسـروی حاضـر شـویم، بایـد 
شـرایطی را می گذراندیم و به حد و اندازه ای 
می رسـیدیم کـه در کلاس هـای ایشـان 
شـرکت کنیـم. امـروز متاسـفانه ایـن گونه 
نیسـت و وضعیتی خاص حاکم اسـت. مثلا 
فـردی بـه عنـوان تهیه کننـده بخشـی از 
هزینـه کار را تامیـن می کنـد و در ازای آن 
می گویـد ایـن تعـداد نفـری که بـا خودش 
آورده هـم بایـد در کار باشـند؛ ولـی سـوال 
اینجاسـت که آیا این دوسـتانی کـه جلوی 
دوربیـن قـرار می گیرنـد، تخصـص دارند؟

ایـن هنرمنـد پیشکسـوت تاکیـد کـرد: 
تئاتـر  کار  بچه هایـی کـه در گذشـته 
می کردنـد، اگر هـم تحصیلات دانشـگاهی 
نداشـتند، سـال های سـال در گروه هـای 
نمایشـی و مراکـز آموزشـی کار می کردند. 
من از سال ۱۳۴7 در مرکز آموزش تئاتر کار 
کرده ام و تا زمانی که از آن کلاس ها استفاده 
کرده ام بـه عنـوان یـک نمایشـنامه نویس، 
کارگـردان و بازیگـر راه پیـدا کـرده ام و در 
مسـیر خـودم قـرار گرفتـم. بـه اداره تئاتـر 
رفتـم و در آنجـا اسـتخدام شـدم و شـرایط 

کاری در مسـیر خـودش قـرار گرفـت.

فیلم »تشک« به سی و ششمین جشنواره فیلم 
کودک و نوجوان Cinekid در آمستردام 

هلند راه یافت.
فیلم   ، یرنا ا فرهنگی  ر  خبرنگا گزارش  به 
نی آرش حسن پور به  »تشک« به کارگردا
سی و ششمین جشنواره فیلم کودک و نوجوان 

Cinekid در آمستردام هلند راه یافت.
ره  جشنوا بزرگ ترین  سینه کید  ره  جشنوا
یزه  نه ای کودکان در جهان است. جا رسا
ره ۲۵۰۰ یورو  و  ین جشنوا بهترین فیلم ا
تاریخ برگزاری ۱۵ام تا ۳۰ام اکتبر خواهد بود.
زیگر  با زده  دوا بازی  با  تشک  کوتاه  فیلم 
کودک و نوجوان و با هنرمندی محمد سروش 
علیشاهی، فاطمه نیشابوری و یدالله شادمانی 
نر کودک و نوجوان برای حضور در  ا در ژ
لمللی تهیه و  ره های داخلی و بین ا جشنوا

تولید شده است.
آرش حسن پور در زمینه دستیار کارگردانی و 
برنامه ریزی در سینما فعالیت می کند و تجربه 
همکاری با کارگردان هایی همچون محمدرضا 

هنرمند، مهدی جعفری، سامان سالور، حسین 
قناعت، مجتبی راعی و سیروس حسن پور را 
دارد. فیلم کوتاه “تشک” نخستین تجربه وی 

در مقام کارگردانی است.
خلاصه فيلم:

تشُک خیسی که لکه زرد رنگی روی آن نقش 
نه محسن »پسر بچه ۸  لکن خا بسته و در با

له« آویزان است تا خشک شود، موجب  سا
بروز سوء تفاهمی است تا همبازی هایش او را 
مورد تمسخر و قضاوت قرار دهند. اما محسن 
میخواهد تصمیم مهمی بگیرد و پا روی ترس 

هایش بگذارد.
لمللی  ثر بر عهده کمپانی بین ا ین ا پخش ا

Raw می باشد.

امروز در سینما »رابطه«»تشُک« در مسیر آمستردام هلند
 جای »تخصص« را گرفته است

گزارش
ایرنا

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

لمللـی تئاتـر  حمیـد قصرانـی از هنرمنـدان حاضـر در رویـداد بین ا
»صاحبـدلان« معتقـد اسـت هنـر تعزیه از شـکل سـنتی خـود خارج 
شـده و بـا ایجـاد فرصت هـای پژوهشـی بایـد مراقـب خدشـه وارد 

نشـدن بـه اصالـت آن باشـیم.
حمیـد قصرانـی از هنرمنـدان فعـال در حـوزه تعزیـه کـه بـا مجلـس 
زدهمیـن  ا بن عقیل در دو نی شـهادت حضـرت مسـلم ا شـبیه خوا
دوره رویـداد بین المللـی تئاتـر »صاحبـدلان« حضـور دارد در ایـن 
بـاره بـه خبرنـگار مهـر گفـت: به طـور کلـی بیـش از ۶۰۰ مجلـس 
تعزیـه وجـود دارد امـا تجربـه ثابـت کـرده اسـت کـه علی رغـم وجود 
نی و اخلاقـی،  نسـا میـن ا سـتان های متعـدد حماسـی بـا مضا دا
ز  ئینـی بیشـتر بـه تعزیه هـای برگرفتـه ا مخاطبـان نمایش هـای آ
حماسـه عاشـورا و شـخصیت های حاضـر در قیـام کربـلا علاقه منـد 
هسـتند و حتـی اگـر ده هـا بـار هـم شـاهد آن باشـند، بازهـم از آن 

می کننـد. سـتقبال  ا
وی تصریـح کـرد: در ایـن دوره بـرای نخسـتین بار از منطقه شمشـک 
در رویـداد تئاتـر »صاحبـدلان« حضـور یافته ایـم کـه بـه ماجـرای 

شـهادت حضـرت مسـلم ابن عقیـل خواهیـم پرداخـت.
قصرانـی بـا اشـاره بـه اینکـه مهم تریـن مؤلفـه در مانـدگاری هنـر 
باعبـدالله )ع( و یـاران باوفـای ایشـان  تعزیـه، عشـق بـه حضـرت ا
اسـت، اظهـار کـرد: قـرار نیسـت کـه در این گونـه نمایشـی نعـل بـه 

نعل تاریـخ را برگـردان کنیم امـا همـان مقاتلی 
کـه بارهـا اجـرا شـده اند دارای بـار دراماتیـک 
هسـتند و بایـد مراقـب بـود در بیـان مقاطـع به 
زبـان تعزیـه و شـبیه خوانی، تاریـخ دسـتخوش 

تحریـف نشـود.
ایـن هنرمنـد فعـال در حـوزه تعزیـه بـا انتقـاد از ورود تکنولـوژی بـه 
تعزیـه عنـوان کـرد: بـه عقیـده مـن موسـیقی تعزیـه شناسـنامه دار 
ز اجـزای اصلـی این گونـه نمایشـی بـه  ز آنجـا کـه یکـی ا اسـت و ا
شـمار مـی رود بایـد از تغییـر آن جلوگیـری کـرد زیـرا گاهـی شـاهد 
آن هسـتیم کـه بهره گیـری از ابـزار تکنولوژیکـی به ویـژه در بخـش 

موسـیقایی بـه اصالـت اثـر لطمـه وارد می کنـد.
قصرانی یادآور شـد: متاسـفانه هنـر تعزیه از شـکل سـنتی خود خارج  
شـده و رویدادهایـی مانند تئاتـر »صاحبـدلان« این ظرفیـت را دارند 
که با ایجـاد فرصت هـای پژوهشـی در خاسـتگاه و فلسـفه به کارگیری 
هر کـدام از اجـزای هنـر تعزیـه به ویـژه در بخـش اکسسـوری صحنه، 
لبـاس شـبیه خوان ها و موسـیقی، بـر حفـظ ایـن میـراث بـه شـکل 

اصیـل خـود تأکیـد کنند.
زدهمیـن دوره سراسـری و نخسـتین دوره  نی دوا ثـار شـبیه خوا آ
بین المللـی رویـداد تئاتـر »صاحبـدلان« از ۲۹ مـرداد تـا 7 شـهریور، 

پـس از اذان مغـرب در محوطـه بـاز تئاتـر شـهر اجـرا می شـوند.

مراقب خدشه دار نشدن اصالت تعزیه باشيم
خبر
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سرپرست فدراسیون فوتبال با بیان اینکه شرکت 
مدنظر برای کمک داور ویدیویی روسی نیست، 
به بحث تایید مذاکره اش با علی دایی و همچنین 

دلخوری مهدی مهدوی کیا واکنش نشان داد.
به گزارش خبرنــگار مهر، میرشــاد ماجدی 
با اشــاره به دوران حضورش در فدراســیون 
فوتبال به عنوان سرپرست، گفت: فدراسیون 
را با مبلغی کمتر از حدود ۲۰۰ میلیون تومان 
تحویل گرفتم. تــا اینجا نیز بــا حمایت های 
مجلس، دولت و دســتگاه های دیگر توانستیم 
مبلغ بسیار خوبی را برای پرداختی های گذشته 

هزینه کنیم.
پرداخت ماليات 2 ميلياردی ویلموتس

وی در خصوص مالیت های گذشته فدراسیون 
فوتبال تاکید کرد: مالیات هایی که از ســال ۹7 
فدراسیون فوتبال باید برای قرارداد دو بزرگواری 
که با ما کار کردنــد یعنی کی روش و ویلموتس 

بدهکار بودیم.
سرپرســت فدراســیون فوتبال افزود: حدود 
۲ میلیارد تومــان مربوط به مالیــات قرارداد 
کی روش بود کــه چند روز قبل آن را تســویه 
کردیم. ویلموتس بابت پولی که فعلًا گرفته نه 
آن پولی که قرار اســت بگیرد بالغ بر ۲ میلیارد 
و ۶۰ میلیون تومان مالیات داشته که آن را هم 

ان شاءالله شنبه تسویه می کنیم.
در قرارداد اسکوچيچ

 بحث ارزی و ریالی داریم
ماجدی خاطرنشــان کرد: در ایــن ۶ ماه عدد 
بسیار کلانی وارد فدراســیون شد و خروج پیدا 
کرد. این پول ها از طریق دولت، هم مجلس هم 
سازمان های دیگر و هم بحث بلیت فروشی جام 
جهانی تامین شد. این کار خدا است که کمک 
کرد فدراسیون تمام بدهی ها و قرض های مربیان 
پیشــین فوتبال، فوتســال و فوتبال ساحلی از 

سال های دور را بدهیم.
وی یادآور شــد: بدهی و پــاداش در تیم ملی 
بزرگسالان تقریباً صفر است به غیر از اسکوچیچ 
و دو دستیار خارجی که بحث ریالی و ارزی را با 

اینها داریم.
زمان عزیزی خادم پول های

 فدراسيون مدیریت نشد
ماجدی در خصوص اینکه شهاب الدین عزیزی 
خادم رئیس قبلی فدراسیون فوتبال هم پول های 
زیادی وارد فدراسیون کرد، گفت: عزیزی خادم 
هم پول گرفت اما مدیریت مالی نشد. همین الان 
قراردادی هست که می توانیم راحت ببندیم و 
اسپانسر تیم ملی و فدراســیون آماده پرداخت 
اســت اما ما فدراســیون فوتبال هستیم و جام 
جهانی را داریم و هر کسی اسپانسر ما شود چند 
برابر برنده می شود. نمی توانیم از حق و حقوقمان 

بزنیم و قرارداد ارزان را در اختیار یک موسســه 
بگذاریم. خیلی ها هستند ولی تمام سعی من و 
همکارانم در هیات رئیسه این است که راحت و 
ارزان ندهیم برود. باید پولی بگیریم که در خور 
نام فدراسیون فوتبال باشــد وگرنه می توانیم 
یک قرارداد معمولی ببندیم و بگوییم اسپانسر 

گرفتیم.
سرپرست فدراسیون فوتبال تصریح کرد: یکی از 
ضعف هایم این است که اهل شعار دادن نیستم 
و زیاد مصاحبه نمی کنم و حرف نمی زنم. سعی 

می کنم عمل کنم.
پولی از اسپانسر پيراهن تيم ملی 

نمی گيریم
ماجدی یادآور شد: در این ۶ ماه حضورمان در 
فدراسیون فوتبال، عید نوروز، ماه رمضان و… را 
داشتیم. تعطیلات زیادی داشتیم و در مجموع 
۴ ماه فرصت برای کار کــردن بود. در این مدت 
اسپانسر داوران را پنج برابر اسپانسر قبل بستیم. 
تمام تسویه حساب های داوران صفر شده است.

وی با اشاره به فراخوان انتخاب پیراهن تیم ملی 
اظهار کرد: همه کارها را قانونی انجام می دهیم. 
قرارداد البسه تیم ملی را هم بستیم. این البسه 
برای تمــام تیم های ملی بزرگســالان رایگان 
اســت. ۱۰ میلیارد تومان هم به صورت البسه 
رایگان می گیریم. در واقع پولی از این شــرکت 

نمی گیریم.
»در سال جام جهانی اینکه از اسپانسر تیم ملی 
صرفاً لبــاس بگیریم و پولــی نگیریم مثل یک 
شوخی است.« ماجدی در واکنش به این جمله 
مجری برنامه »ورزشگاه« گفت: وقتی شرکتها 
نمی آیند باید چه کار کنیم؟ ما فراخوان داشتیم 

نه مناقصه.
در آستانه انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال، 
ماجدی که خودش یکی از گزینه های ریاست 
فدراسیون هم هســت از هیات های استانی به 
عنوان عضو مجمع درخواست کرد استقلال خود 
را حفظ کنند. ماجدی گفت: هیات های استانی 
بازوان ما هستند و اســتقلال آنها به استقلال 
فدراســیون کمک می کنند. در فضای مجازی 
می گفتند فلان اســتان دارد با فلان نفر می آید 
و فشــار می آورند. گواهی من روسای هیات ها 
هستند. اســتقلال هیات را با هیچ چیز عوض 
نمی کنیم. اینها باید کنار ما باشند تا کارمان را 

انجام دهیم.
تذکر جدی فيفا؛ در این باره 

حتی سئوال هم نکنيد!
سرپرست فدراســیون فوتبال درباره درآمدها 
و منابــع ارزی ایران در فیفا خاطرنشــان کرد: 
پول هایی را در فیفا داریم. شنیده ام که گفته اند 
می توانیم بخشــی از این پول را بــه مربیان و 
بازیکنان خارجی بدهیم. اصلًا بانک فیفا اجازه 
نمی دهد این پول را بدهیــم. یک پرداختی به 
کشور آفریقایی داشتند که بحث پولشویی بوده 
اســت. حتی به فیفا نامه زدیم پول اسکوچیچ 
و همکارانــش را بدهند ولی نامــه زدند در این 

خصوص حتی سوال نکنید!
ماجدی ادامه داد: پول های ما در فیفا سرفصل 
دارد که کجا هزینه شود. مثلًا سرفصل عمرانی 
داریم. پول جام جهانی برای توسعه زیرساختها، 
بازیکنان تیم ملی، استان ها و… است. چه من 
در فدراسیون باشم و چه نباشم اجازه پرداخت 

این پول را به غیر نخواهیم داد.

چيزی در اساسنامه نيامده و کار 
خودمان را می کنيم

»آیا حضور همزمان شــما در هیات رئیســه و 
انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال منع قانونی 
ندارد؟« ماجدی در پاســخ به این سوال گفت: 
به هر آنچه که در اساســنامه آمده باشد پایبند 
هستیم. وقتی چیزی نوشته نشده، کار خودمان 
را می کنیم. نمی توانیم داخل اساســنامه قانون 
بگذاریم. اگر کار من غیر قانونی باشــد، آنقدر 
دســتگاه های قانونی هســتند که به ما اجازه 
ورود نمی دهند. سرپرســت فدراسیون فوتبال 
همچنین دریافت نامه از ســوی کمیته بدوی 
فدراسیون در راستای اقداماتی که تعارض منافع 

در انتخابات در پی دارد را تکذیب کرد.
به سوئيس نرفتم تا بحث حضور بانوان 

در ورزشگاه انجام شود
ماجدی در بخش دیگری از صحبت هایش، دلیل 
لغو سفرهای خارجی اش را برشمرد و خاطرنشان 
کرد: باید به قطر می رفتم ولی اینجا ماندم و دنبال 
الباقی پاداش های تیم ملی بودیم. با حضور آقای 
سجادی وزیر ورزش ماندم تا پاداش ها را بدهیم. 
به سوئیس هم نرفتم تا بتوانیم بحث شبانه روزی 
که با سازمان ها برای حضور بانوان در ورزشگاه ها 

را داشتیم، پیش ببریم.
وی در پاســخ به ســوال دیگری درباره آخرین 
وضعیــت اســتفاده از کمــک داور ویدیویی 
)VAR( تصریــح کرد: بالاخــره نامه تاییدیه 
فیفا آمد و از هفتــه آینده آمــوزش داوران را 
شــروع می کنیم. الان قول می دهــم از هفته 
آینــده آمــوزش داوران را در VAR در ایران 

آغاز می کنیم.

سجادی: 2۴2 طرح ورزشی واکنش ماجدی به مذاکره با دایی و دلخوری مهدوی کیا
در هفته دولت افتتاح می شود

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه ۲۴۲ طرح  ورزشی در هفته دولت 
افتتاح می شود، گفت:  با افتتاح طرح های ورزشی نیمه تمام، سرانه 
ورزشی استان ها افزایش پیدا خواهد کرد و بخشی از مشکلات در 

زمینه کمبود سالن های ورزشی برطرف می شود.
به گزارش روز جمعه ایرنا، سید حمید سجادی در جمع مدیران، 
معاونان کل ادارات ورزش و جوانان سراسر کشور و روسای و نواب 
فدراسیون ها ضمن تبریک هفته دولت اظهار داشت: دولت جدید 
با محوریت عدالت و مردمی بودن آغاز بکار کرد و ادامه مسیر را نیز 
با تاکید بر این مهم ادامه خواهد داد. در همین راستا، خانواده بزرگ 
ورزش و جوانان می بایست از هر گونه حاشیه بپرهیزند و با تلاش و 

پشتکار مسیر رشد و پیشرفت را طی کنند.
وی با اشاره به بهره برداری از طرح بهسازی ورزشگاه شهید وطنی 
مازندران که پنج شنبه انجام شد افزود: این زمین چمن فوتبال با 
پیگیری و تاکید رییس جمهور و با پیگیری مدیرکل ورزش وجوانان 
استان مازندران در اختیار علاقمندان به ورزش قرار گرفت و بعد از 

سال ها مشکل فوتبال دوستان مازندرانی حل شد.
سجادی همچنین در خصوص هفته دولت گفت: در هفته دولت 
تمامی ادارات کل اســتان ها و فدراســیون ها برنامه هــا و افتتاح 
طرح های ورزشی زیادی دارند و همه ی ما موظف هستیم در این 
هفته گزارش عملکرد خود را در مورد اینکه در یکســال گذشته 
چگونه کار کردیم را به عموم مردم اطلاع رســانی کنیم. مدیران 
ورزشــی باید برنامه محور کار کنند و از این هفته دولت تا یکسال 
آینده همینطور برنامه محور ،محکم و استوار و هدفمند پیش روند.

وزیر ورزش و جوانان به حضور مدیران کل اســتان ها در مسابقات 
مهم برون مرزی و داخلی تاکید کرد و ابراز داشت: در تلاش هستیم 
که در میادین مختلف ورزشــی داخلی و برون مرزی مدیران کل 
استان ها حضور داشته باشند تا هم افزایی بیشتری بین ادارات کل 

استان ها، فدراسیون ها و وزارت ورزش و جوانان ایجاد شود.
ســجادی در ادامه صحبت هایش به واگذاری ســهام سرخابی ها 
به مردم اشــاره کرد و گفت: در ایــن مدت حضــورم در وزارت 
ورزش و جوانان سعی کردم برخی از کارهای نیمه تمام را به پایان 
برسانم و برخی از موارد و خواسته های مهم خانواده ورزش را جامه 
عمل بپوشانم که یکی از آنها واگذاری سهام باشگاه های استقلال و 
پرسپولیس بود که به سمت مردمی پیش رفتند و از بخش دولتی 

خارج شدند و روند واگذاری هرچه زودتر به اتمام برسد.
وی ادامه داد: از دیگر موارد دستاوردها می توان به واگذاری هزینه 
تبلیغات دور زمین برای ســرخابی ها نام برد که با این کار فرصت 
خوبی برای درآمدزایی باشــگاه ها فراهم خواهد شــد و برخی از 
مشکلات مرتفع می شود. سعی کردیم سرخابی ها را از بلاتکلیفی 

رها کنیم تا با فراغ بال بیشتری به هدف خود بپردازند.
سجادی با تاکید بر اینکه ۵ هزار و ۲۰۰ پروژه نیمه تمام در کشور 
وجود دارد گفت: تمامی پروژه های نیمه تمام ورزشــی در اولین 
فرصت باید تکمیل و به بهره برداری برسند تا دغدغه نمایندگان 
مجلس در استان ها، استانداران که همه برای رفع مشکلات ورزش 

در استان ها تلاش می کنند برطرف شود.
وزیر ورزش و جوانان مدیران کل اســتانها را نیروی محرک و مولد 
ورزش خواند و افزود: مدیران کل استان ها که به نوعی نمایندگان 
وزارت در استان ها هستند، باید موارد و مشکلات ورزش و جوانان 
را از نمایندگان و استانداران مربوطه پیگیری کنند تا ان شاءالله با 
همکاری یکدیگر و حمایت نمایندگان مجلس بتوانیم مشکلات 

استان ها را رفع کنیم.

یک پیشکسوت تیم فوتبال استقلال می گوید 
بانوان اســتقلالی با حضور در ورزشگاه آزادی، 
برای آبی پوشان پایتخت سنگ تمام گذاشتند.

مهدی کشاورز، پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در گفت وگو 
با ایسنا، درباره پیروزی یک بر صفر آبی پوشان پایتخت مقابل 
مس کرمان در هفته ســوم رقابت های لیگ برتر اظهار کرد:  
بازی بدی نبود اما بازیکنان نتوانستند عملکرد ایده آلی داشته 
باشند. هفته های اول رقابت های لیگ برتر است و باید صبر 
کنیم تا در ادامه چه می شود. موقعی که مهدی قایدی به زمین 
مسابقه آمد، روند بازی تغییر کرد و نمی دانم چرا این بازیکن 
را در اول بازی نیاوردند. اســتقلال در هر صورت بازی را برد 
اما استقلال به طور کلی ۲ شــوت به دروازه داشت و حریف 
هم نتوانســت کاری از پیش ببرد و بازی در میانه میدان در 
جریان بود. در کل شاهد عملکرد بدی از استقلال نبودیم و 

پیروزی اش ما را خوشحال کرد.
او ادامه داد: اســتقلال هفته ســوم رقابت های لیگ برتر را 
گذراند و هیچ تیمی هماهنگی ایده آلی به دست نیاورده است.
 او درباره حضور بانوان اســتقلالی در استادیوم آزادی گفت: 
خیلی خوب بود و وریا غفوری را هم تشویق کردند و دستشان 
درد نکند. بانوان استقلالی سنگ تمام گذاشتند. امیدوارم باز 
هم شاید حضور آن ها در استادیوم باشــیم و این روند ادامه 

پیدا کند.

بهنــام محمودی بــا مثبــت ارزیابی کردن 
شــرایط تیم ملی والیبال در آستانه قهرمانی 
جهــان، معتقد اســت تیم ایران بــه عنوان 

سرگروه به دور دوم مسابقات صعود می کند.
به گزارش ایســنا تیم ملی والیبال ایران از پنجم شهریور 
ماه کار خود را در قهرمانی جهان آغاز می کند و در اولین 
مسابقه شنبه به مصاف آرژانتین می رود. مصر و هلند هم 
دیگر هم گروه های ایران در دور مقدماتــی این رقابت ها 

هستند.
بهنام محمودی در مــورد وضعیت تیم ملی در آســتانه 
قهرمانی جهان به ایسنا گفت: چند بازیکن مصدوم به تیم 
اضافه شده اند و در جام واگنر و بازی با اسلوونی خوب کار 
کردند. فقط میثم صالحی نرســید که امیدوارم سلامتی 
خود را به دســت بیاورد. کار ما در قهرمانی جهان سخت 
است اما مطمئن هستم بازیکنان نســبت به لیگ ملت ها 

بهتر و هماهنگ تر کار می کنند.
او افزود: خوشبختانه تیم ما شرایط خوبی دارد و در گروهی 
هستیم که با کمی هماهنگی و دقت می توانیم هر سه تیم 
را شکست بدهیم. از طرفی بازیکنان نسبت به لیگ ملت ها 

شناخت پیدا کرده اند.
محمودی با بیان اینکه این تیم ها در ســال های گذشــته 
شکســت داده ایم، تاکید کرد: درست اســت که در لیگ 
ملت ها به هلند باختیم اما معتقدم توانایی شکســت این 

تیم را داریم.

بانوان استقلالی 
سنگ تمام گذاشتند

بهنام محمودی:
 ایران در قهرمانی جهان واليبال 

سرگروه می شود

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
تقویت كننده   - ته  بی  فوم   -  1 
- دبستان را گویند، همان مکتب 
دام   - کردن  سنگسار   - است2 
پوستین3   - کوتاه  دیوار   - خرد 
بر  ماركی   - یازده  هزارو صدو   -
پندار، گمان   - ذات4   - اتومبیل 
در  دروغگو   - قلعه   - وخیال 
 - گرسنه۵   - زند  فراوان  غربت 
آشغال،  مترادف  آذری،  گوشت 
 - کردن   ترشح   - ترك  اسب 

کاشف   - چرمین6  جوشن 
سرنگون   - طاعون  میکروب 
کردن - كالا و متاع۷ - قصه گو  
از  موتور،  تنظیم   - چه كسی   -
گرفتار   - مكانیكی8  اصطلاحات 
- ایالتی در کشور آلبانی - آكنده 
 - ها  همت   - خلوت   - پر9  و 
عجول،  هواپیمای   - مرکبات  از 
هواپیمای سریع السیر10 - رنگی 
فردوسی  شهر   - سبز  خانواده  از 
ماه   - انگور  درخت  سرخ،  - گل 

پول،  کیسه   - محبت11  پاییزی، 
فریاد12  انبان - گاونر -  و  توبره 
- دختر بی پدر، گوهر بی همتا - 
متن ها - از حبوبات13 - دنباله 
کوتاه14  منقار   - کرمان  شهر   -
خانگی  سینمای   - وارونه  جم   -
 - تهیدست1۵  چیز،  بی  فقیر،   -
به پشت  گل و لای - فشردن - 
حریف رفتن، رو دست در كشتی، 

خاك در  گیر  كشتی 

عمودی
1 - بی شمار، بیش از اندازه، زیاد 
و بسیار - كودن، آدم ساده و ابله، 
زیبایی   - جوش2   - نفهم  آدم 
کالباس   - زیبایی  قشنگی،  و 
تکرار   - تند  کالباس  خشک، 
حرف3 - مادر وطن - نوعی پرش 
باقلای مصری   - روی خرک4  از 
بچه   - رزمی۵  ورزشهای  از   -
- کاشف  اندازه  قامت،  می کشد، 
فهرستی  اندکس،   - آسپرین 
مثل  ای  ویژه  نظام  براساس  که 
 - باشد6  شده  مرتب  الفبایی 
توسط  شده  خلق  ژان  شهرت 
اراده قوی، تلاش  ویکتور هوگو - 
و كوشش، عزم،بلند نظری،وسعت 
نظر،بلند طبعی - مونس، یار۷ - 
كشوری عربی، كشور مبارك - نخ 
بی   - سكوت8  فرمان   - بافتنی 
حال - در بیمارستان خدمت می 
كند، سر پرستار - غذای تزریقی، 

پسر   - تزریقی9  و  مایع  غذای 
دایره10 - رود  مازنی - خطی در 
آرام، خم بزرگ - پولک ماهی - 
مولف روضه الصفا11 - ساختمان 
مرتفع، ماه كارمندی - ماه مرداد، 

 - چینی12  سالاد   - تابستان 
منزل، سرا - نخستین، سزاوارتر، 
بهتر و شایسته تر - اسرار، سر13 
سن  کلیسای  سوئیسی  معمار   -
دار، چراگاه،  پیر رم - زمین گیاه 

پا،  جای   - مراعی    ، ترسیده 
رفوزه14 - جدید - حرف تعجب، 
پرش،   - گشوده  زنانه،  تعجب 
- طیف  مهمانخانه   - گریختن1۵ 

سنج
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سردار کوثری در مورد برداشتن تحریم های 
ســپاه بعد از توافق گفت: اصلا هیچگاه سپاه 

در مورد مذاکرات برجام دخالتی نکرده است.
به گزارش عصرایران، سردار محمد اسماعیل 
کوثری نماینده مجلس در مــورد مذاکرات 
هسته ای ادامه داد: اینکه ادعا می کنند ایران 
برای مذاکره به میــدان نمی آید دروغ محض 
است چرا که ایران همیشــه این آمادگی را در 
عمل و رفتار نشان داده است ولی آن ها آمدند 

زیرتوافق برجام زدند.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس اظهار کرد: الان هم در این مذاکرات باز 
آمریکایی ها هستند که دروغ می گویند ولی 
تیم مذاکره کننده مــا نباید فریب حرف های 
آن ها را بخورد بلکه باید هم در رابطه با برداشتن 
تحریم ها تضمین های لازم را بگیرند و هم از 
طرف ما راستی آزمایی صورت گیرد و الا خارج 

از این باشد ما نتیجه ای نمی گیریم.
او بیان کرد: آمریکایی ها قطعا هیچگاه به این 
دو پیشنهاد ما پایبند نمی شــوند و قول هم 
نمی دهند علت اینکه جواب هم نمی دهند به 
این علت است که نمی خواهند زیر بار این توافق 
بروند هم جمهوری خواهان و حتی دموکرات ها 
در داخل و هم صهیونیست ها از بیرون فشار 
می آورند که امتیازی از طرف دولت فعلی آمریکا 

به ایران داده نشود.
او تاکید کرد: حتی نمی شود روی قول آنها در 
شرایط فعلی حساب کرد چون ممکن است 
دولت بعدی آمریکا همان بلای که ترامپ سر 

توافق آورد را بیاورد.
کوثری در مورد اینکه اگر توافقی انجام نشود 
چه اتفاقی می افتد گفت: هیچ اتفاقی نمی افتد 
چرا که ما داریم کار خودمان را انجام می دهیم 
و فقط خباثت آمریکایی ها برای ملت ها بیشتر 

مشخص می شود.
نماینده مردم تهران در مجلس در مورد برداشتن 
تحریم های سپاه بعد از توافق نیز گفت: اصلا 
هیچگاه سپاه در مورد مذاکرات دخالتی نکرده 
است و آن ها از آن طرف این را مطرح می کنند 
که بگویند سپاه مانع این عدم توافق است در 
صورتی که این دروغ محض اســت. مجلس 
اعتقاد دارد که باید تمامی تحریم ها برداشته 

شود.

معاون رییس جمهور:

2۰۰ نيروی جوان در 
پست های عالی کشور 

به کار گرفته شدند
معاون رییس جمهور و رییس ســازمان 
اداری و استخدامی کشور گفت: با روی 
کارآمدن دولت سیزدهم حدود ۲۰۰ نفر 
از کسانی که بعد از انقلاب به دنیا آمدند 
در پســت های عالی کشور به کار گرفته 
شــده که این حرکت رو به جلــو بیانگر 

اعتماد و اعتقاد به جوان ها است.
به گــزارش ایرنــا »میثــم لطیفی« در 
سخنرانی پیش از خطبه نماز جمعه در 
حسینیه امام خمینی )ره( شهر همدان 
افزود: در دولت مردمی ســیزدهم اتفاق 
های مبارکــی رخ داده که مهمترین آن 

تغییر در رویکرد و نگاه دولت است.
اوبا یادآوری اینکه در گذشــته کشور و 
دولت با حلقه ای از مســئولان خسته، 
نشسته و بسته مواجه بود اظهار داشت: 
حلقه ای که پســت های مدیریتی تنها 
بین آنها توزیع می شــد و اراده ای برای 

تحول نبود.
لطیفی ادامه داد: اما بــا روی کار آمدن 
دولت ســیزدهم، آیت الله رییســی در 
گام نخست سفر استانی خود را از پنجم 
شهریور ســال گذشــته آغاز و به طور 
متوسط در یکسال گذشــته هر هفته به 
یک استان سفر کرد که این یک رکورد 

تاریخی است.
او تصریــح کرد: برخی با نقد ســفرهای 
اســتانی رییس جمهور عنوان می کنند 
که باید از مرکز کشور مدیریت را انجام 
داد که بایــد به این افراد ضــرب المثل 
"شنیدن،کی بود مانند دیدن" را عنوان 

کرد.
معاون رییس جمهور و رییس ســازمان 
اداری و استخدامی کشور اظهار داشت: 
بنابراین دولت از ابتــدا فعالیت خود را 
با حضــور میدانی در بین مردم شــروع 
کرد و با تغییر در مدیریت ها، اســتفاده 
از نیروهای جوان انقلابــی، متخصص، 
متعهد و بــا انگیزه این حلقــه مدیریت 

باز شد.
لطیفی تاکید کرد: دولت قبل در کشور 
با وجود جوانان متخصص و متعهد اما از 
نیروهای پیر استفاده و سن بازنشستگی 
مدیران افزایش یافت اما در دولت جدید 
با تغییر این نگاه قبیله ســالاری که خط 
مشی رهبر معظم انقلاب است به جوانان 
انقلابی میدان داده شد و با فراهم کردن 
فرصت خدمــت برای جوانــان، امیدها 

بیشتر شد.

یک نماینده مجلس گفت: اکثر نمایندگان در جریان کلیات مباحث و 
پیش نویس مطرح شده در مذاکرات احیای برجام هستند و می دانند چه 

توافقی می شود و طرفین چه تعهداتی را می پذیرند.
به گزارش ایلنا، جلیل رحیمی جهان آبادی درباره مذاکرات برجامی این 
دوره و و آخرین روند احیای توافق گفت: مذاکرات ایران با ۵ کشور غربی 
یک مذاکرات بسیار پیچیده به لحاظ امنیتی، فنی و سیاسی است. این 
پرونده تقریبا ۳ دهه وقت دستگاه دیپلماسی ما و بسیاری از کشورهای 
طرف مقابل را گرفته است اما در مذاکرات اخیر به نظر می رسد روی آن 

چارچوب های اصلی که مدنظر طرفین است، توافق حاصل شده است.
نماینده مردم تایباد و تربت جام خاطرنشان کرد: اگر بر چند محور 
اساسی که شامل تکنولوژی هسته ای موجود در ایران، نوع سانتریفیوژها، 
میزان و درصد غنی سازی، نحوه انتقال پول بعد از فروش نفت یا همان 
راستی آزمایی یا ضمانت های چندساله ای شرکت های سرمایه گذار است، 
تکیه کنیم به نظر من دغدغه ها رفع شده است و احتمال این که ظرف یک 
هفته الی ۱۰ روز آینده مذاکرات به یک سرانجامی برسد بسیار زیاد است. 
او گفت: در چند مورد هم هنوز طرفین اختلاف نظرهای جزئی دارند منتها 
برای ایران به عنوان کشوری که بدعهدی آمریکا و خروج این کشور از برجام 
را شاهد بوده، بسیار سخت است بدون هیچ تضمینی و گرفتن یک ضمانت 
اجرای محکم بخواهد مجددا قراردادی را امضا کند که این قرارداد تبعاتی 
برایش دارد از جمله بحث نسل های جدید سانتریفیوژ ها، میزان غنی سازی 
و اورانیومی که قبلا غنی سازی کرده بودیم و نظارت های فراپادمانی. فکر 
می کنم احتمال اینکه ظرف یک هفته الی ۱۰ روز آینده توافق شود بسیار 

زیاد است و حداقل این بار چالش اساسی دیده نمی شود.
این نماینده مجلس شورای اسلامی درباره گلایه برخی از نمایندگان 
درباره اینکه باید در جریان متن توافق قرار گیرند و این مسئله باید به 
تصویب مجلس برسد، بیان کرد: در برجام هم دقت کرده باشید، برجام به 
تصویب مجلس نرسید بلکه طرحی بود که برای اجرای برجام در مجلس 

به تصویب رسید.

نيازی به تصویب توافق احتمالی 
در مجلس نيست

سردار کوثری:

 سپاه در مذاکرات 
برجام دخالت نکرده

رئیس جمهور در پیامی درگذشت عالم وارسته، روحانی پارسا، شیفته و 
دلباخته  امام زمان )عج( و مدافع آرمان های انقلاب اسلامی و امام راحل و 
رهبری معظم انقلاب در تمام مقاطع حساس کشور، آیت الله محمدعلی 
ناصری را به حوزه های علمیه، مردم ولایتمدار استان شهیدپرور اصفهان، 
شاگردان، علاقه مندان و خانواده محترم آن مرحوم تسلیت گفت.  سید 
ابراهیم رئیسی در پیامی با تسلیت درگذشت عالم وارسته آیت الله 
محمدعلی ناصری تصریح کرد: نقش ایشان در دفاع از آرمان های انقلاب 
اسلامی و امام راحل )رحمه الله علیه( و رهبری معظم انقلاب )مدظله 
العالی( در تمام مقاطع حساس کشور نیز تحسین برانگیز است و نقطه 
ی امید دلدادگان به نظام و انقلاب در گروه های مختلف مردم بویژه در 

استان انقلابی و شهید پرور اصفهان به حساب می آمد.

رئيسی درگذشت آیت الله ناصری 
را تسليت گفت

با گذشـت بیـش از یک هفتـه از انتشـار گـزارش تحقیق 
و تفحص مجلـس از فـولاد مبارکـه، بهتر می تـوان نتایج 
آن را بـر افکار عمومی بررسـی کـرد. این داده هـا به خوبی 
نشان می دهند که اگر هدف از انتشـار این گزارش، حمله 
به دولـت سـابق بـوده، نه تنهـا این هـدف محقق نشـده 
بلکه فضـا برای حملـه بـه نهادهـا و گروه هـای نزدیک به 
حاکمیت فراهم شـده اسـت و از این فرصت، رسـانه های 
فارسـی زبان خارج از کشـور نیز نهایـت بهـره را برده اند.

به گـزارش جمـاران، انتشـار گـزارش تحقیـق و تفحص 
مجلـس از فـولاد مبارکـه اصفهـان در هفتـه اخیـر، 
واکنش های زیادی را به دنبال داشـته و فضای سیاسـی و 
رسـانه ای را تحت تأثیر خود قرار داده اسـت. داده ها نشان 
می دهد کـه این گزارش در فضای رسـانه ها و شـبکه های 
اجتماعی، برای اولین بار در روز ۲۵ مرداد ماه منتشـر شد؛ 
اما انتشـار ایـن گـزارش در آن روز چندان توجه رسـانه ها 
و کاربران شـبکه های اجتماعـی را به خود جلـب نکرد. با 
این حال بررسـی توییت هـای اولیـه در این رابطه نشـان 
می دهد کـه چه جریانـی آغازکننده آن بـوده و چه خطی 

را دنبـال می کرده اسـت.
بررسـی اولین توئیت های منتشـر شـده راجع به تحقیق 
و تفحص از فـولاد مبارکه نشـان می دهد کـه اکانت های 
توئیتری نزدیک به جریانـات و رسـانه های انقلابی اولین 
بـار بـه ایـن موضـوع پرداخته انـد. به عنـوان مثـال، یکی 
از ایـن اکانت ها، اکانـت »۹۰ اقتصـادی« اسـت که گفته 
می شـود توسـط یکـی نیروهـای نزدیـک به رسـانه های 
انقلابـی اداره می گردد. ایـن توئیت که در سـاعت ۱۵:۵7 
دقیقـه روز ۲۵ مـرداد منتشـر شـد، بـه خوبـی جریـان 
رسـانه ای پشـت آن و خطـی که قـرار بـود دنبال شـود را 
نشـان می دهـد. بر اسـاس ایـن توئیـت، به نظر می رسـد 
حمله بـه مسـئولان ارشـد دولت سـابق، خطی بـوده که 

همزمـان با انتشـار این گـزارش دنبال شـده اسـت.
عکس۱

در آن روز، اکانت هـای دیگـری نظیـر اکانـت توئیتـری 
ایران وایر، یکی از رسـانه های فارسـی زبان خارج از کشـور 
نیز بخش هـای دیگـری از آن گـزارش را منتشـر کردند. 
پـس از آن و خصوصـا از روز ۲۶ مـرداد مـاه، ده هـا کانـال 
تلگرامی نزدیک به جریان انقلابی، اقدام به انتشـار خبری 
علیه مسئولان ارشـد دولت قبل کردند. همه این کانال ها 
نیـز عینـا همـان تیتـر و گـزارش کانـال تلگرامی »نـودِ  

اقتصادی« را منتشر کردند. مطالبی که نشان می داد ایده 
و خط اصلی پشـت انتشـار ایـن گـزارش چه بوده اسـت.

با این حـال، ایـن گـزارش تـا روز ۲۸ مـرداد مـاه در میان 
سـایر رسـانه های رسـمی و کاربران توئیتر چنـدان مورد 
توجـه قـرار نگرفـت. در بامـداد روز ۲۸ مـرداد، اکانـت بـا 
انتشـار مربوط به آمـار و اطلاعات تخلفات توسـط اکانت 
»توئیتر بـورس«، این گزارش بیـش از پیش مـورد توجه 
قرار گرفت آنچنان کـه اغلب رسـانه ها متن آن را تـازه در 
این روز منتشـر کردنـد. پـس از آن و از روز ۲۸ مـرداد ماه، 
توجهات بـه گـزارش تحقیق و تفحـص مجلـس از فولاد 
مبارکه اصفهان جلب شـد و رسـانه ها و کاربران توئیتری 
اقدام بـه اظهار نظـر راجـع بـه آن کردنـد. همزمـان نیز، 
بسـیاری از مقامات مسـئولی کـه در آن گزارش نامشـان 
بـه کار رفتـه بـود، ادعاهای مطـرح شـده در ایـن گزارش 
را تکذیـب کردند. امـا تأثیر این گـزارش بر افـکار عمومی 
چه بود؟ آیـا اثر منفـی آن محدود بـه دولت سـابق ماند؟

بررسـی توئیت های منتشـر شـده در این رابطه می تواند 
به پاسـخ بـه ایـن سـؤال کمـک کنـد. از روز ۲۵ مـرداد و 
از زمان انتشـار ایـن خبر، حـدود ۱7 هـزار توئیـت راجع 
به تحقیـق و تفحص از فولاد مبارکه منتشـر شـده اسـت 
کـه بیانگـر گسـتردگی واکنش ها بـه این موضوع اسـت. 
تحلیل محتـوای توئیت های با بیشـترین لایـک، ارزیابی 
مناسـبی از واکنـش کاربـران توئیتـر می دهـد. بـه ایـن 
منظـور، توئیت هایی که نیمـی از لایک هـای مجموع ۱7 
هزار توئیت را به خود اختصـاص داده بودند، مورد مطالعه 
قـرار گرفتند کـه نتایـج آن در ادامه شـرح داده می شـود: 

عکس۲
تحلیـل توئیت های پرلایـک نشـان می دهد کـه بیش از 
۵۰ درصد از لایک هـا، به مضامینی اختصاص داده شـده 
که در نقد حاکمیت بوده اسـت. در ایـن توئیت ها، گروه ها 
و نیروهای نزدیک به نهادهای حاکمیتی که اسمشـان در 
گزارش قید شـده، متهم به مشـارکت در تخلفـات فولاد 
مبارکه شـده اند. همچنین برخی از کاربران بر اساس این 
گزارش نتیجه گرفته اند که فسـاد در کشـور سیسـتمی 
شـده اسـت و این مضامین نیز به میزان قابـل توجهی در 

توئیتر لایک شـده اسـت.
پرلایک تریـن توئیـت منتشـر شـده در مـورد فـولاد 
مبارکـه نیـز حـاوی همیـن مضمـون اسـت کـه در آن 
علی شـریفی زارچی عضو هیأت علمی دانشـگاه شـریف 

نوشـته اسـت:
عکس۳

 ایـن داده هـا را نمی تـوان بـه مثابـه یـک نظرسـنجی 

تلقی کـرد. بـا ایـن حـال، ایـن داده هـا تصویـری از آنچه 
در فضـای مجـازی و افـکار عمومی شـکل گرفته اسـت، 
ارائـه می کنند و نشـان می دهند کـه به خاطـرِ گروه هایی 
که در این گـزارش متهم بـه دریافت رانت شـده اند، همه 
شخصیت ها و نهادهای دولتی و حکومتی آسیب دیده اند 
و تبعـات آن مختص به یک گروه خاص نیسـت. شـاید به 
همین خاطر اسـت که رئیـس کمیته تحقیـق و تفحص 
فولاد مبارکه گفته اسـت که این گزارش را تأیید نمی کند 
چرا که متوجه شـده اسـت که تبعات آن گریبـان همه را 

گرفته اسـت.
حالا کسی مسـئولیت انتشـار این گزارش را نمی پذیرد. 
روابط عمومـی مجلـس اطلاعیـه ای داده و گفته اسـت 
»آن چه در فضای رسـانه ای منتشـر شـده اسـت نسخه 
ای از گـزارش تحقیـق و تفحـص اسـت کـه باید بعـد از 
بررسـی نهایی و اصـلاح لازم به قـوه قضائیه ارجاع شـود 
و برای انتشـار عمومـی نبوده اسـت. این نسـخه گزارش 
حتـی بـرای نماینـدگان مجلـس نیـز بارگذاری نشـده 
اسـت و دسـتگاه های نظارتی در حال بررسـی چگونگی 
انتشار رسانه ای آن هسـتند«. این اطلاعیه به معنای آن 

اسـت که افـراد و نهادهای دیگـر نیز متوجه آسـیب ها و 
تبعـات آن شـده اند. اما برای »بررسـی چگونگی انتشـار 
رسـانه ای این گـزارش« نهادهـای نظارتی بایـد ببینند 
کدام جریان سیاسـی بـا چه هدفی ایـن گـزارش را ابتدا 
در روز ۲۵ مـرداد نشـر داده  اسـت و از طریـق شناسـاییِ 
اولیـن نشـردهندگان آن، مبـدأ انتشـار گـزارش را پیدا 

خواهنـد کرد.

انتشار گزارش تحقیق و تفحص مجلس از 
فولاد مبارکه به ضرر چه کسانی شد؟

گزارش
جماران

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
فاقد سند رسمی اراضی و ساختمانهای 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
فاقد سند رسمی اراضی و ساختمانهاي  و  ثبتی  تکلیف وضعیت 

موضوع  دوم  هیات   1401603190080003۵6 شماره  راي  برابر 
فاقد  ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم نسترن محمودی زرندی فرزند 
محمد به شماره شناسنامه 2981011944 صادره از کرمان در یک 
 113.3۵ مساحت  به  مسکونی  طبقات  بر  مشتمل  مغازه  باب 
به  13کرمان  بخش  در  واقع  اصلی   2389 پلاک  از  مترمربع 
از  خریداری  ابوذر  خیابان  نبش  ولی  پوریا  خیابان  زرند  آدرس 
است  گردیده  محرز  زرندی  سلطانی  حسن  آقای  رسمی  مالک 
روز   1۵ فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  شود  می  آگهی 
تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار 
اداره تسلیم و  پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم 
نمایند بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
1401/06/05 انتشار نوبت اول:  تاریخ 
1401/06/20 انتشار نوبت دوم:  تاریخ 
اسناد و املاك نيا- رئيس ثبت  حسين توحيدي 
1368888 آگهی:  شناسه 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ هر یک از پلاکهای ذیل 
قلعه  شهرستان  در  واقع  49۷-اصلی  از 
گنج قطعه چهار بخش 46 کرمان آگهی 
موضوع  ماده 3 قانون تعیین وتکلیف وضعیت اراضی 
نامه  آیین   13 وماده  فاقد سند رسمی  وساختمانهای 
واخواهی  مورد  مقرر  موعد  در  و  منتشر  ثبت  قانون 
دارند.لذا حسب  تحدیدی حدود  به  ونیاز  نگرفته  قرار 
آگهی   1401/0۵/31 مورخه  مالک   کتبی  درخواست 
تحدید آن باستناد تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر 
و عملیات تحدید آن از ساعت 8 صبح روز سه شنبه 
خواهد  وبعمل  شروع  محل  در   1401/06/29 مورخه 

آمد.
گنج  قلعه  دادگستری  -اصلی   49۷ از  فرعی   1۵63
قطعه  یک  ششدانگ   14001924826 ملی  شناسه  به 
مساحت  به  آن   در  احداثی  بنای  با  محصور  زمین 
شهید  خیابان  قلعه گنج  در  واقع  مربع  1624.99متر 

احمدی .
گنج  قلعه  دادگستری  -اصلی   49۷ از  فرعی   1۵63
قطعه  یک  ششدانگ   14001924826 ملی  شناسه  به 
مساحت  به  آن   در  احداثی  بنای  با  محصور  زمین 
شهید  خیابان  قلعه گنج  در  واقع  مربع  1624.99متر 

احمدی .
گنج  قلعه  دادگستری  -اصلی   49۷ از  فرعی   1۵64
قطعه  یک  ششدانگ   14001924826 ملی  شناسه  به 
مساحت  به  آن   در  احداثی  بنای  با  محصور  زمین 

جلال  خیابان  گنج  قلعه  در  واقع  مربع  201۷.۵1متر 
انیس.

گنج  قلعه  دادگستری  -اصلی   49۷ از  فرعی   1۵6۵
قطعه  یک  ششدانگ   14001924826 ملی  شناسه  به 
مساحت  به  آن   در  احداثی  بنای  با  محصور  زمین 
شهید  خیابان  قلعه گنج  در  واقع  مربع  ۷۵6.82متر 

احمدی.
محمدی  ناصر  آقای  -اصلی   49۷ از  فرعی   1۵66
 3161193۷41 ملی  شماره  به  محمد  تاج  فرزند  زاده 
ششدانگ یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در 
آن  به مساحت 332.12 متر مربع واقع در قلعه گنج 

خیابان شهید علی احمدی شهرک امام رضا.
لذا به مالکین  و مجاورین رقبه فوق اخطار می گردد 
که در موعد مقرر محل وقوع ملک حاضر و در صورت 
معرفی  با  ی  تحدید  عملیات  مجاورین  مراجعه  عدم 
حدود  بر  مجاورین  از  چنانچه کسی  و  انجام  مالک 
ماده  طبق  باشد  داشته  اعتراض  آن  ارتفاقی  وحقوق 
تنظیم  از  پس  اصلاحی   86 ماده  و  ثبت  قانون   20
این  به  را کتبا  خود  اعتراض  تحدیدی  جلسه  صورت 
اداره اعلام و ظرف مدت 30 روز دادخواست به مراجع 
دادخواست  گواهی  و  نماید  تقدیم  قضائی  ذیصلاح 
گذشت  از  وپس  نماید.  ارائه  اداره  این  به  را  مربوطه 
مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.

علی رحمانی   -1401/06/05 :شنبه  انتشار  تاریخ 
خالص - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک 
624. شهرستان کهنوج 

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
فاقد سند رسمی اراضی و ساختمانهای 

تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
فاقد سند رسمی اراضی و ساختمانهاي  و  ثبتی  تکلیف وضعیت 

برابر راي شماره 140160319008000884 هیات دوم موضوع قانون 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
تصرفات  زرند  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
فرزند  زرندی  میرزائی  مهدی  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه 
به  باب خانه  در یک  زرند  از  ۷92 صادره  بشماره شناسنامه  مجید 
مساحت 181.۵۵ مترمربع مفروز و مجزی شده  از پلاک 10 فرعی 
خیابان  زرند  آدرس  به  13کرمان  بخش  در  واقع  اصلی   2389 از 
زرندی  چراغی  مهدی  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  شهریور   1۷
نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است  گردیده  محرز 
به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
تاریخ  از  ماه  یک  رسید، ظرف مدت  اخذ  از  و  پس  تسلیم  اداره 
تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

1401/06/05 انتشار نوبت اول:  تاریخ 
1401/06/20 انتشار نوبت دوم:  تاریخ 
اسناد و املاك نيا- رئيس ثبت  حسين توحيدي 
1368938 آگهی:  شناسه 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
دارای  مزروعی  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  چون 
شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   20۵ از  فرعی   ۷ پلاک 
مساحت  به  اصلی   -20۵ از  فرعی  1و2و3  پلاک  از 
1116۷8 مترمربع واقع در رودبار جنوب-روستای هشتوگان قطعه 
سه بخش 46 کرمان به استناد رای شماره 1401603190۷900010۵- 
1401/02/28 هیات مستقر در ثبت رودبار جنوب در مالکیت آقای 
موضوع  آگهی  و  گرفته  قرار  حسین  فرزند  چهری  آزاد  اردشیر 
وساختمانهای  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون   3 ماده 
ومورد  منتشر  قانون  نامه  ماده13آیین  و  رسمی  سند  فاقد 
حسب                                                                                                                                               لذا  دارد  حدود  تحدید  به  نیاز  که  نگرفته  قرار  واخواهی 
درخواست کتبی مالکین به شماره های 1401/11028/118۷ مورخه 
استناد تبصره  به  آن  آگهی تحدید حدود اختصاصی   1401  /06/01
ماده 13قانون مزبورمنتشر پلاک مرقومه منتشر و عملیات تحدید 
محل  در  مورخ1401/06/2۷  روزیکشنبه  9صبح  ساعت  از  آن  ی 
رقبه  مجاور  مالکین   و  مالک  به  لذا  آمد  خواهد  وبعمل  شروع 
وقوع  محل  آگهی  این  در  مقرر  موعد  در  میشود که  اخطار  مزبور 
ملک حاضر وچنانچه کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی 
لغایت   تنظیم صورتمجلس تحدیدی  تاریخ  میتوانداز  باشد  داشته 
30روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد واملاک رودبار جنوب 
تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود  در غیر این صورت پس از 

نیست. ادعایی مسموع  هرگونه  مذکور  مهلت  انقضای 

 تاریخ انتشار :1401/06/05
: شنبه- محمد کردستانی   روز 
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رودبار جنوب

بدینوسیله به اطلاع می رساند به موجب 
مذکور  انجمن  سوی  از  تسلیمی  مدارک 
اصلی  اعضا  از  هریک  سمت  و  اسامی 
تاریخ  از  که  مدیره  هیئت  البدل  علی  و 
1401/04/21 به مدت سه سال و بازرسان 
به  اند  شده  انتخاب  سال  یک  مدت  به 

شرح ذیل می باشد.
1- مریم مقدس زاده رئیس هیئت 

مدیره 
نائب رئيس  2-علی اصغر اخلاقی فر 

3- آزاده منصفی خزانه دار 
4- نرگس زمان خانی دبیر 

البدل  ۵- صدیقه میرزایی پور علي 
مديره  هيئت 

بازرس اصلی 6- علیرضا سنجری 
۷- زهرا فلاحی شاه آباد بازرس على البدل 
کلیه  اساسنامه   29 ماده  مطابق  ضمنا 
امضای  با  بهادار  و  مالی  اوراق  و  اسناد 
مشترک رئیس هیئت مدیره و خزانه دار 

بود. انجمن معتبر خواهد  به مهر  ممهور 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
یک  ششدانگ  حدود  تحدید  چون 
به  احداثی  بنای  با  زمین محصور  قطعه 
پلاک  دارای  مربع  متر   1۵۷ مساحت 
10۵81- فرعی از 2- اصلی واقع در حیدرآباد خیابان 
 46 بخش  یک  قطعه  کهنوج  شهر   11 جانبازان کوچه 
فرزند  اصغری  حمزه  آقای  تقاضای  مورد  کرمان 
موسی به شماره ملی 4۷23۷840۷1 از نوبت خارج 
گردیده و اعمال تبصره ذیل ماده 1۵ قانون ثبت هم 

نمیباشد.  میسر 
لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخ 1401/0۵/31 
منتشر  فوق   پلاک  اختصاصی  حدود  تحدید  آگهی 
یکشنبه  روز  8 صبح  ساعت  از  آن  تحدید  عملیات  و 
مورخه 1401/06/2۷ در محل شروع و به عمل خواهد 
آمد، لذا به مالک و مالکین مجاور رقبه مذبور اخطار 
میشود که در موعد مقرر در این آگهی در محل وقوع 
ملک حاضر و چنانچه کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی 
تنظیم  تاریخ  از  میتواند  باشد  داشته  واخواهی  آن 
واخواهی  روز   30 لغایت  تحدیدی  مجلس  صورت 
تسلیم  کهنوج  واملاک  اسناد  ثبت  اداره  به  را  خود 
این صورت  غیر  ،در  ارسال شود  دادگاه صالحه  به  تا 
ادعایی مسموع  انقضای مهلت مذکور هرگونه  از  پس 

نیست
1401/06/05 : شنبه  انتشار  تاریخ 
 علی رحمانی خالص 
اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج   رئیس 
 م الف :627

آگهی تحدید حدود اختصاصی
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  چون 
 -8 پلاک  دارای  درآن  مزروعی 
مساحت  به  اصلی   -160۵ از  فرعی 
89603.9 متر مربع واقع در روستای چغوکی شهر 
منوجان قطعه پنج بخش 46 کرمان مورد تقاضای 
شماره  به  علی  فرزند  منوجان  زارعی  محمد  آقای 

ملی 6089۵84۷03 نیاز به تحدید حدود دارد .
مورخ  مالک  کتبی  درخواست  حسب  لذا 
پلاک  اختصاصی  حدود  تحدید  آگهی   1401/06/01
 8 ساعت  از  آن  تحدید  عملیات  و  منتشر  فوق  
محل  در   1401/0۷/06 مورخه  چهارشنبه  روز  صبح 
و  مالک  به  لذا  آمد،  خواهد  عمل  به  و  شروع 
در  که  میشود  اخطار  مذبور  رقبه  مجاور  مالکین 
ملک  وقوع  محل  در  آگهی  این  در  مقرر  موعد 
ارتفاقی  وحقوق  حدود  بر  چنانچه کسی  و  حاضر 
تنظیم  تاریخ  از  باشد میتواند  آن واخواهی داشته 
واخواهی  روز   30 لغایت  تحدیدی  مجلس  صورت 
واملاک کهنوج تسلیم  اسناد  ثبت  اداره  به  را  خود 
این  غیر  ،در  شود  ارسال  صالحه  دادگاه  به  تا 
هرگونه  مذکور  مهلت  انقضای  از  پس  صورت 

نیست  مسموع  ادعایی 
1401/06/05 : شنبه  انتشار  تاریخ 
 علی رحمانی خالص 
اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج   رئیس 
 م الف :628

آگهی تحدید حدود اختصاصی
ششدانگ  حدود  تحدید  چون 
مساحت  به  خانه   باب  یک 
پلاک  دارای  336.29مترمربع 
نخلستان  در  واقع  اصلی   -1 از  فرعی   -26۵8
مورد  کرمان   46 بخش  یک  قطعه  کهنوج  شهر 
به  منصور  فرزند  ارمات   حسین  آقای  تقاضای 
شماره ملی 3161344911 از نوبت خارج گردیده و 
قانون ثبت هم میسر   1۵ تبصره ذیل ماده  اعمال 

. نمی باشد 
مورخ  مالک  کتبی  درخواست  حسب  لذا 
1401/0۵/31 آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک 
فوق  منتشر و عملیات تحدید آن از ساعت 8 صبح 
روز یکشنبه مورخه 1401/06/2۷ در محل شروع و 
به عمل خواهد آمد، لذا به مالک و مالکین مجاور 
رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این 
چنانچه کسی  و  ملک حاضر  وقوع  در محل  آگهی 
بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد 
تحدیدی  مجلس  صورت  تنظیم  تاریخ  از  میتواند 
لغایت 30 روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد 
ارسال  صالحه  دادگاه  به  تا  تسلیم  واملاک کهنوج 
مهلت  انقضای  از  پس  صورت  این  غیر  ،در  شود 

نیست ادعایی مسموع  هرگونه  مذکور 
1401/06/05 : شنبه  انتشار  تاریخ 
 علی رحمانی خالص
اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج    رئیس 
م الف :625

آگهی انتخابات مسئولان انجمن صنفی کارفرمایی
 آموزشگاه های آزاد فنی و حرفه ای شهرستان کهنوج

اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان کهنوج

بحران کم آبی 
را جدی بگیریم

۱
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روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-8۵- 034
تلفنخانه کرمان: 034-3248۷4۷۷

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

پیاپــی 1304 پنجــم    شــماره  1401     ســال  مــاه   شــنبه 0۵ شــهریور 

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنيد

روزنامه اقتصادی استان کرمان

واژگونی خودرو حامل افاغنه در فهرج ۵ کشته 
و ۱۰ مصدوم برجای گذاشت

رییس اورژانس پیش بیمارستانی و مدیر حوادث دانشگاه علوم پزشکی بم از واژگونی 
خودروی حامل اتباع بیگانه )افاغنه( در محور زاهدان به فهرج خبر داد و گفت: این حادثه 

که بامداد روز جمعه رخ داده پنج کشته و ۱۰ مصدوم برجای گذاشت.
فریدون علیپور افزود: ساعت ۵:۲۴ دقیقه بامداد روز جمعه یک دستگاه پژو سواری ۴۰۵ 

حوالی شورگز از توابع شهرستان فهرج حامل اتباع بیگانه )افاغنه( واژگون شد.
او اظهار داشت: از نزدیک ترین پایگاه هایی اورژانس ۱۱۵ تعداد پنج دستگاه آمبولانس 
و یک دستگاه اتوبوس آمبولانس بلافاصله به محل حادثه اعزام شد و مصدومان به 

بیمارستان پاستور بم انتقال پیدا کردند.
علیپور بیان داشت: فوتی های این حادثه یک دختر چهار ساله، یک زن ۳۰ ساله و سه مرد 
در رده سنی ۳7 تا ۴۰ سال هستند که قبل از رسیدن آمبولانس به دلیل شدت جراحات 

وارده فوت کرده بودند.
 رییس اورژانس پیش بیمارستانی و مدیر حوادث دانشگاه علوم پزشکی بم می گوید حال 

۲ نفر از مصدومان نامساعد است.
او گفت: این حادثه بعد از پاسگاه شورگز و در ۳۵ کیلومتری محور فهرج - زاهدان رخ 

داده است.

خبر

خبرخبر

خبر

خبر

اینفوگرافیک

آزمون جامع و ادواری با  ۱۴۵ نفر شرکت 
کننده در جنوب کرمان برگزار می شود .

به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی جنوب کرمان، سومین 
مرحله آزمون جامع و سی و هشتمین دوره 
آزمون ادواری همزمان با سراسر کشور 
۵الی 7 شهریور ماه در دو مرحله عملی و 
نظری در شهرستان های جیرفت و کهنوج 

برگزار می شود.
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب 
کرمان با بیان اینکه این آزمون هم بصورت 
آنلاین و هم بصورت حضوری برگزار 
می شود، افزود: آزمون جامع با رعایت 
پروتکل های بهداشتی در شهرستان 
کهنوج و آزمون ادواری در شهرستان 
جیرفت بصورت حضوری و آنلاین برگزار 
می شود. بهرام مسلمی مهنی با اشاره به 
اینکه در این آزمون ۱۴۵ نفر در دو مرحله 
نظری و عملی شرکت کرده اند، تصریح 
کرد: از این تعداد شرکت کنندگان 7۰ 
نفر در»آزمون جامع« و 7۵ نفر در آزمون 
»ادواری« در رشته های تصویرسازی و 
جلوه های ویژه رایانه ای و گرافیک رایانه 

ای شرکت نموده اند.

پروژه انتقال سیستم های POTN سینا بر 
روی بستر فیبر نوری همزمان با هفته دولت و با 
حضور وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در کرمان 

افتتاح  شد.
 با حضور محمدعلی زلفی وزیر علوم، تحقیقات و 
فناوری، استاندار کرمان، نمایندگان مردم کرمان 
و راور در مجلس شورای اسلامی، پروژه انتقال 
سیستم های POTN سینا بر روی بستر فیبر 

نوری به منظور ۴۵ مرکز پر ظرفیت استان کرمان 
با اعتباری با بالغ بر هزار و ۳۰۰ میلیارد ریال به 

بهره برداری رسید. 
حمید حاج غلامعلی، معاون شبکه مخابراتی 
استان کرمان نیز در آیین افزود: این پروژه برای 
انتقال داده های موبایل دیتا یا تلفن ثابت استفاده 
می شود و این شبکه جایگزین شبکه های انتقال 

خارجی می شود.

امام جمعه ریگان گفت: برای رفع محرومیت ریگان 
دولت باید تدبیری بیندیشد و محرومیت زدایی را 
در اولویت قرار دهد. امام جمعه ریگان با تبریک هفته 
دولت گفت: هفته دولت یاد و خاطره سیره دولتمردان 
تراز انقلاب اسلامی شهید رجایی و باهنر است که 
شهید باهنر از افتخارات ما کرمانی هاست. حجت 
الاسلام حبیب رضا زاده تصریح کرد: مطالبات مقام 
معظم رهبری در عملکرد دولت سیزدهم مورد توجه 
قرار گیرد. او عنوان کرد: در بین مردم بودن را رییس 
جمهور محترم در سفر های استانی خود به منصه 
ظهور گذاشتند. امام جمعه ریگان افزود: مشکلات را 
میدانی رصد نمودن و غصه مردم را خوردن از اوصاف 

مردمی بودن رییس جمهور دولت سیزدهم است.
رضا زاده به تلاش های مجاهدانه مدیران ریگانی 
اشاره نمود و ابراز کرد: روسای ادارات ریگان در 

دورافتاده ترین نقاط شهرستان به صورت جهادی 
کار و تلاش می نمایند. او افزود: مردم عیار طلای 
مسئولین را درک می کنند و می فهمند که کدام 

مسئول برای آن ها کار می کنند.
امام جمعه ریگان گفت: ریگان با جا های دیگر کشور 
نباید فرق داشته باشد. رضا زاده افزود: بسیاری 
از پروژه های ریگان بعد از دهها سال هنوز خاک 

می خوردندکه نیاز به اعتبار و حرکت جهادی دارند.
او عنوان کرد: برای رفع محرومیت ریگان دولت باید 

اندیشه کند.
امام جمعه ریگان افزود: معدن مس زفتک شهرستان 

سال های زیادی است که بلاتکلیف مانده است.
رضازاده بیان گفت: ساختار فرهنگی کشور نیازمند 
یک بازسازی انقلابی است و حل مشکلات حرکت 

انقلابی می خواهد.

به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان کرمان، 
عبدالوحید مهدوی نیا، مدیرعامل این شرکت ضمن تبریک هفته دولت و 
گرامیداشت روز کارمند در خصوص پروژه های قابل افتتاح به مناسبت این ایام، 
بیان نمود: برق رسانی به ۲۹ روستا با ۴۱۲ خانوار در شهرستان های تحت پوشش 

شرکت با سرمایه گذاری بالغ بر ۲۸۲ میلیارد ریال آماده بهره برداری می باشد.
او گفت: توسعه و احداث شبکه های توزیع جهت برق رسانی به بیش از ۸۶۰۰ 
متقاضی فاقد برق با حجم ۱۵۹ دستگاه پست توزیع با ظرفیت ۲۲۰۰۰ کیلوولت 
آمپر و ۲۶۴ کیلومتر خط فشار متوسط و ضعیف و همچنین برق دار نمودن 
۶۰ حلقه چاه کشاورزی با سرمایه گذاری ۱۹۳ میلیارد ریال در ۱۶ شهرستان 
زیر مجموعه این شرکت از جمله پروژه هایی می باشد که در این هفته افتتاح 

می شوند.
مهدوی نیا همچنین اظهار کرد:اصلاح و بهینه سازی شبکه های توزیع جهت رفع 
افت ولتاژ ۶۵ نقطه و قابلیت اطمینان شبکه های توزیع با تبدیل ۱۲۴ کیلومتر 
شبکه فشار ضعیف مسی به کابل خودنگه دار نیز با سرمایه گذاری ۳۱۰ میلیارد 

ریال به بهره برداری خواهد رسید.
این مقام مسئول درخصوص توسعه هوشمندسازی شبکه از تعویض و نصب 
۲۴۵۸۰ دستگاه کنتور هوشمند و رویت پذیر و همچنین کنترل پذیر نمودن 
۱7۰۹۹ اشتراک خبر داد و افزود: این اقدام در راستای توسعه هوشمندسازی 

شبکه با سرمایه گذاری بیش از ۳۲۰ میلیارد ریال انجام شده است.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان کرمان، همچنین از پروژه های 
آماده کلنگ زنی یاد کرد و گفت: برق رسانی به ۲۱ روستای فاقد برق با ۲۱۶ 
خانوار در شهرستان های تحت پوشش شرکت با اعتباری بالغ بر ۲۱۵ میلیارد 

ریال آماده کلنگ زنی می باشد.
او تصریح نمود: پروژه های توسعه و احداث شبکه های توزیع جهت برق رسانی به 
۱۱۴۰۰ متقاضی فاقد برق با حجم ۴۰۰ دستگاه پست توزیع با ظرفیت ۵۲۰۰۰ 
کیلوولت آمپر و ۲۰۰ کیلومتر شبکه فشار ضعیف و فشار متوسط و همچنین 
اصلاح و بهینه سازی شبکه های توزیع جهت رفع افت ولتاژ و قابلیت اطمینان 
شبکه های توزیع با تبدیل ۲۰۰ کیلومتر شبکه فشار ضعیف مسی به کابل 
خودنگه دار، با بیش از ۶۹۰ میلیارد ریال در این ایام آماده کلنگ زنی خواهند شد.
 مهدوی نیا با اشاره به فعالیت های انجام شده برای اصلاح و بهینه سازی 
شبکه های توزیع گفت: این اقدام جهت برق رسانی به متقاضیان،رفع افت ولتاژ و 

پایداری شبکه،با سرمایه گذاری بالغ بر ۵۰۰ میلیارد ریال انجام شد. 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان کرمان همچنین درخصوص 
هوشمندسازی شبکه و کنترل پذیر نمودن آن، از آغاز نصب تعداد ۸7۶۱۰ کنتور 

هوشمند با اعتباری بالغ بر ۳۰۰ میلیارد ریال خبر داد. 

زاهدی می گوید: رستمی مدیر عامل فعلی شرکت ملی صنایع مس ایران هم در ابتدا 
قول داده با فساد های صورت گرفته و مفسدین برخورد کند ولی متأسفانه تحت فشار 
سیاسیون  و یکی از نمایندگان استان کرمان به جای اینکه مبارزه با فساد و مفسدین را 

در این شرکت دنبال کند، دنبال حذف افراد انقلابی و فسادیاب در شرکت مس است.
 مجمع مطالبه گران استان در نشست با محمّدمهدی زاهدی نماینده مردم کرمان و راور  
در راستای نطق و تذکر روز گذشته ایشان در صحن علنی مجلس و درخواست از رئیس 
قوه قضائیه و وزیر صمت براي ورود به تخلفات در بعضی از شرکت های صنعتی و معدنی 
برگزار شد. در این نشست دبیر مجمع مطالبه گران از پروفسور زاهدی درخواست نمود 
که به طور مصداقی از این شرکت ها نام ببرد. محمدمهدی زاهدی با تجلیل از جریان 
اصیل مطالبه گری استان، اعلام کرد: نمونه بارز فسادهای صورت گرفته در شرکت ملی 
صنایع مس ایران طي سالیان این است که آقای رستمی مدیرعامل فعلی شرکت ملی 
صنایع مس ایران هم در ابتدا قول دادند با فساد های صورت گرفته و مفسدین برخورد 
کند ولی متاسفانه ظاهراً ایشان تحت فشار سیاسیون و یکی از نمایندگان استان کرمان 
به جای اینکه مبارزه با فساد و مفسدین را در این شرکت دنبال کنند، دنبال حذف 
افراد انقلابی و فسادیاب در شرکت مس هستند که نتیجه آن سرپوش گذاشتن روی 
فسادهای صورت گرفته است. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی به 
طور جدی به وزیر صمت تذکر داد و گفت: اگر بخواهند افرادی که در شرکت ملی مس با 
فساد مبارزه می کنند را حذف نمایند و با مفسدان مماشات نمایند،از تمام ظرفیت های 

قانونی استفاده و روشنگری خواهد کرد.

 نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس طی مراسمی در حضور مدیرعامل سازمان 
تأمین اجتماعی در رفسنجان اعلام کرد که ۲۵۰۰ نفر کارگر ساختمانی در نوبت بیمه 
هستند. حجت الاسلام حسین جلالی در مراسم افتتاح پلی کلینیک تامین اجتماعی 
رفسنجان، خدمات تامین اجتماعی را برای عموم مردم دانست و اظهار کرد: طی دو 

سال نمایندگی هر زمان که بازدید داشتیم مردم مشکلات بیمه ای را مطرح می کنند.
او بیان کرد: کارگران ساختمانی، قالیبافان، خادمان مساجد، مربیان قرآنی، 
مورتوچی های چاه های کشاورزی که با حقوق ناچیز زندگی می کنند کشاورزی هم 
دچار بحران شده و محصول چند سالی وجود ندارد، ضرورت دارد که از بیمه تأمین 
اجتماعی برخوردار شوند. جلالی عنوان کرد: ۲۵۰۰ نفر کارگر ساختمانی در نوبت بیمه 
داریم و برای قالیبافان و سایر قشر ذکر شده درخواست داریم سهمیه بیمه ای اختصاص 
یابد. نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس تصریح کرد: در خصوص تامین پزشک 
متخصص در پلی کلینیک کمک شود که نیروی مورد نیاز در این مرکز مستقر شود و 

مجوز ۹ نفر نیروی خدماتی داده شود.

فرماندار ویژه رفسنجان از آغاز فرآیند ثبت جهانی قنات تاریخی روستای داوران خبر داد.
جلسه کارگروه ثبت قنات تاریخی داوران با حضور حسین رضایی فرماندار، محمد برشان 

کارشناس حوزه قنات و تاریخ آب و جمعی از مسئولان برگزار گردید.
حسین رضایی در خصوص قدمت تاریخی این قنات گفت: قنات داوران دارای قدمت 
زیادی است، این قنات به دوره پیش از دوره تیموریان می رسد و از جمله قنوات رودخانه ای 
به شمار می رود. فرماندار افزود: نظام آبیاری این قنات بر اساس تشته است و این تشته 
مدیریت خاصی دارد و در جا های مختلف ایران و استان کرمان رواج داشته، اما در حال 
حاضر در تنها جایی که رواج دارد، قنات داوران است. فرماندار گفت: به لحاظ آب و هوایی، 
داوران از بقیه نقاط شهرستان رفسنجان متفاوت است هم از نظر درختان و هم نوع زمین 
شناسی و ثبت جهانی یک قنات باعث می شود آن اثر جزو آثار جهانی شناخته شود و هیچ 
لطمه ای به وضعیت حقابه داران وارد نمی شود. حسین رضایی گفت: رفسنجان در زمان 
گذشته ۳۶۰ قنات در دشت و ۲۲۰ قنات کوهستانی داشته است که به مرور زمان تعدادی 

خشک شده اند و ما سعی داریم قنات های باقی مانده را حفظ کنیم.

رنا
  ای

بع:
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مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 

جنوب کرمان

آزمون جامع و ادواری در 
جنوب کرمان برگزار می شود

پروژه انتقال سيستم های POTN سينا 
بر روی بستر فيبر نوری در کرمان افتتاح شد

محروميت زدایی ریگان باید در اولویت قرار گيرد

بهره برداری و کلنگ زنی ۱۱۶ پروژه برقی 
شرکت توزیع نيروی برق جنوب استان کرمان 

به مناسبت هفته دولت

جلسه مجمع مطالبه گرى استان با زاهدی برگزار شد
زاهدی: رستمی مدیرعامل مس به دنبال حذف 

افراد فسادیاب است

نماینده رفسنجان و انار اعلام کرد:
2۵۰۰ کارگر ساختمانی رفسنجان در نوبت بيمه

قنات تاریخی داوران ثبت جهانی می شود

خبر

مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان از افتتاح پروژه گازرسانی 
به 7 شهر و ۱7۴ روستا همزمان با هفته دولت خبر داد.

به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان کرمان،منوچهر 
فلاح؛ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر، 
در تشریح این خبر افزود:پروژه نام برده در حوزه گازرسانی 
بزرگترین پروژه در صنعت گاز کشور بوده و گفتنی است در 
حال حاضر گازرسانی در استان کرمان با رشدی برابر ۶ درصد 
در حال انجام می باشد. او اشاره کرد:با تمرکز گازرسانی به 
مناطق محروم استان به خصوص شهرهای جنوبی، درحال 
حاضر ۶ شهر در دست اجرا و ۲ شهر در دست طراحی هستند.
شایان ذکر است با اجرای این پروژه های گازرسانی و فراهم 
آوردن شرایط جهت بهره مندی خانوارهای کرمانی،تاکنون 
۱۴۴ هزار خانوار، از دریافت سالیانه قریب به 7 میلیون کپسول 

LPG بی نیاز گردیده اند.
او ضمن اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری و شعار سال 
جاری که »سال تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین« نام گذاری 
گردیده،گفت:در پی تحقق این هدف همزمان با هفته دولت، 
۱۹۱ واحد صنعتی آماده بهره برداری هستند و عملیات اجرایی 

گازرسانی به 7۱۳ صنعت نیز آغاز می گردد.
فلاح بیان کرد: درحال حاضر تعداد 7۴۲  هزار مشترک از 
نعمت گاز طبیعی در استان برخوردارند که از این تعداد،بیش 
از 7۸ هزار مشترک در طول دولت سیزدهم به جمع مشترکین 

شرکت گاز استان پیوسته اند.
به گفته مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان در طول دولت 
سیزدهم بیش از  ۲ هزار کیلومتر خطوط لوله اجرا شده و 
قابل ذکر است که از ۲۴ هزار کیلومتر خط لوله موجود در 

استان کرمان قریب به ۸۱۰۰ کیلومتر آن تنها ظرف مدت 
چهار سال اخیر احداث گردیده است. او ادامه داد:در یکسال 
گذشته به ازای هر روز کاری 7۵۰ مترمکعب در ساعت ظرفیت 
گازرسانی به صنایع ایجاد شده و همچنین از کل یک هزار و 
۱۹۴ صنعت گازدار استان کرمان، ۴7۲ صنعت جزء و عمده 
)40%( تنها ظرف مدت چهار سال اخیر به شبکه سراسری گاز 
متصل گردیده اند. فلاح با اشاره به اینکه ایجاد ظرفیت استفاده 
از گاز به لحاظ محیط زیستی از اهمیت بالایی برخوردار 
است،بیان کرد:شرکت گاز استان کرمان توانسته،در سال 
گذشته میزان سوخت مایع صرفه جویی شده را در هر فصل، 
۶ میلیون لیتر کاهش داده و بطور کل زمینه صرفه جویی ۲۴ 

میلیون لیتر در استفاده از سوخت مایع را فراهم آورد.
او همچنین از آغاز عملیات اجرایی گازرسانی به ۳ شهر و 

۲7۴ روستا همزمان با فرا رسیدن هفته دولت خبر داد و 
افزود:عملیات اجرایی گاز رسانی به ۳ شهر جبالبارز، علی آباد 
جیرفت و علی آباد صوغان و ۲7۴روستای تابعه شهرستان 
سیرجان، جیرفت، شهر جبالبارز، شهداد، اندوهجرد، رودبار 
جنوب و روستاهای شمال قلعه گنج با اعتباری بالغ بر 
۱.۶۵۰میلیارد تومان آغاز خواهد شد.  فلاح با بیان اینکه در 
حال حاضر توزیع مصرف گاز در استان کرمان برابر با ۱۸ درصد 
مصرف در بخش خانگی و تجاری، ۳۵ درصد در بخش صنایع 
عمده و ۴7 درصد شامل نیروگاه ها است، گفت: افتتاح پروژه 
گازرسانی به 7 شهر و ۱7۴ روستا در استان یکی از مهمترین 
افتتاحیه های ما در طول دوره کاری است و امیدواریم در آینده 
بتوانیم با برنامه ریزی های صورت گرفته گام های موثری در راه 

خدمت به مردم شریف استان کرمان برداریم.

گزارش عملكرد شركت گاز استان کرمان به مناسبت هفته دولت:
بزرگترین پروژه گازرسانی کشور در استان کرمان همزمان با هفته دولت افتتاح می شود


